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NEK v središču 
“aktivnosti’'

Krško - Leta 1993 so poslanci Državnega zbora Branko Janc, 
Jože Lenič, Franc Lipoglavšek in Franc Avberšek vložili pobu
do o zakonu za razgradnjo krške nuklearke. Zakon je bil sprejet 
2.decembra istega leta, njegova posledica je ustanovitev Sklada za 
razgradnjo NEK s sedežem v Krškem. Vanj se steka denar, ki ga 
NEK izdvaja od vsakega kilovata prodane elektrike. Ko bo državni 
zbor ratificiral mednarodno pogodbo o NEK, pa se princip zbiran
ja sredstev za razgradnjo v Sloveniji prekine. Ustanovljena bosta 
dva proračunska sklada, eden v Hrvaški, drugi v Sloveniji, Sklad v 
Krškem bo ukinjen.

Medtem pa~je župan občine Krško Franci Bogovič z lokalnimi 
predstavniki političnih strank že začel pogovore na državni ravni z 
namenom, da poskuša prepričati predsednike političnih strank, da 
je podpisana pogodba o NEK v takšni obliki za Posavje in Slove
nijo škodljiva.

... na strani 2 in 4

Društvo izgnancev KO Globoko-Pišece pripravlja 
letni občni zbor članov, ki bo v soboto, 26.1.2002, 

ob 14.uri v Prosvetnem domu Globoko, člani dobovskega 
društva pa se bodo srečali v nedeljo, 27.1.2002, ob 15.uri.
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Ko je ogroženo normalno ) 
odvijanje prometa...

Posavje - Po pravilniku o 
vzdrževanju cest zimske razmere 
nastopijo, ko je zaradi zimskih 
pojavov ogroženo normalno od
vijanje prometa in takrat začenja 
svojo vlogo zimska služba.

V letošnji zimski sezoni so 
obilne snežne padavine za razli
ko od prejšnje zime tudi izvajal
cem zimske službe v Posavju pri 
pluženju in posipavanju cest, 
pločnikov, ulic in parkirišč 
povzročile veliko dela ter zahteva
le kar velike količine posipnih 
materialov.

Medtem ko so nekateri vozniki 
zadovoljni z delom zimske službe 
in poudarjajo, da so v zimskih 
razmerah ceste pač nekoliko težje 
prevozne in se je temu potrebno 
prilagoditi, se drugi pritožujejo, 
češ da zimske službe niso dovolj 
hitre in da bi lahko bilo bolje.

... na strani 3

Na udaru brežiški balon
Brežice - Osnovna šola Brežice se je odločila do nadaljnjega zakleniti vrata športne dvorane 
“balona” (na fotografiji). Odločitev so, kot pojasnjuje ravnateljica šole Marinka Lubšina 
Novak, sprejeli po seji sveta staršev in sveta šole, ki je bila 15. januarja letos. Tako imajo zdaj 
brežiški šolarji pouk športne vzgoje na prostem in v manjši telovadnici v šoli.

Občina Brežice ima od uprav- 
Ijalca balona Zavoda za šport meri- 
Ne pooblaščenega zavoda, ki ka
žejo, daje dvorana uporabna. Te ne 
zaznavajo uhajanja plina, o katerem 
naj bi krožile govorice in naj bi 
nanje opozarjali učitelji telesne 
vzgoje. Ze večkrat pa je bilo iz
postavljeno s strani občine in uprav- 
Ijalca, da je problem balona tudi 
slabo prezračevanje. Kljub izjavam 
direktorja zavoda Cirila Kolesni
ca, ki zagotavlja varnost dvorane s 
Svojim imenom, ravnateljica meni, 
daje najpomembnejše mnenje dob
rih 1700 staršev, ki imajo v šoli 850 
otrok, kar dejansko znaša kar 45

odstotkov občinske populacije. 
“Kajti gre tudi za objektivno odgo
vornost, zato je potrebna še večja 
previdnost,” dodaja.

Z aktivnostmi v balonu naj bi 
začeli spet takrat, ko bo v njegovi 
notranjosti vsaj 10 do 12 stopinj 
C. To pa je običajno v pomladnih 
in jesenskih mesecih. Kratkoroč
no, poudarja ravnateljica, bi bilo 
potrebno takoj sanirati in obnoviti 
kurjavo, dolgoročno pa sanirati in 
zgraditi trajni objekt, ki ga šola 
nujno potrebuje tudi zaradi pogo
jev devetletke. Vodja oddelka za 
družbene dejavnosti na Občini 
Brežice Nuša Hribarje pojasnila,

daje v osnutku proračuna letos za 
dvorano namenjeno 20 milijonov 
SIT za zamenjavo novih seval in 
dopolnitev ogrevalnega sistema s 
sistemov vpihovanja toplega zra
ka. Prav tako so predvideli sredst
va za pridobitev idejnih zasnov za 
ureditev balona, ki bo realizirana 
šele čez nekaj let, ko bo objekt 
amortiziran. Kolešnik poudarja, 
da bi morali balon le kakovostno 
nadgraditi, ob tem pa se vsi učitelji 
in športniki naučiti tudi njegove 
pravilne uporabe. Kot opozarja, 
tovrstne dvorane po svetu uporab
ljajo, nekaj jih še drugod po Slove
niji. S.V.

750 let mestnih
pravic

Kostanjevica na Krki - Leto 2002je za eno najstarejših in najmanjših 
slovenskih mest -Kostanjevico na Krki - praznično in jubilejno leto, saj 
bodo obeležili 750-letnico prve omembe mesta v pisnih virih.

V začetku tega tedna se je na slavnostni seji sestal častni odbor 
praznovanja 750-letnice, na kateri so spregovorili o prireditvah in 
aktivnostih, povezanih s praznovanjem obletnice, ki bo potekala pod 
pokroviteljstvom predsednika Republike Slovenije Milana Kučana. 
V okviru praznovanja bodo obudili spomin na bogato zgodovino in 
začeli s številnimi projekti, ki bodo nadaljevali gospodarski in duhovni 
razvoj mesta. L.P.

Slapovi privabili
alpiniste

Bohor - Letošnja zima je 
takšna, ko zamrznejo še tako mo
gočne vode - tudi slapovi. V Slove
niji jih je veliko, tudi v Posavju se 
bohotijo lepotci, predvsem so znani 
bohorski slapovi Ubijavnik, Pekel, 
Bojanca, Bojavnik. In prav bo- 
horski lepotci so privabili tudi člane 
Posavskega alpinističnega kluba 
(PAK). Na adrenalinsko avanturo 
se je odpravil izkušeni Gorazd 
Poz vek (na fotografiji).

O njegovih podvigih in uspe
hih članov PAK-a poglejte na...
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Obravnava zazidalnega načrta Gospodarski plato Obrežje

Krajani nočejo hal pred okni!
Obrežje - Na javni obravnavi zazidalnega načrta Gospodarski plato Obrežje so krajani 
zahtevali, da bo bodoči gospodarski plato čim bolj odmaknjenih od njihovega vsakdanjika. 
Kot opozarjajo, sta jim v kakovost življenja že zarezala vzpostavitev mejnega prehoda in 
priprave na avtocesto.
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Zahteva je sicer upravičena, 
saj je njihov življenjski prostor že 
razvrednoten. Bodoči gospodar
ski plato pa za prebivalce, od kate
rih bo v končni fazi izgradnje od
maknjen nekaj deset metrov, ne 
prinaša drugega kot smrad in 
smeti, menijo. Že sedaj, ko se še 
ni pričela njegova izvedba, spra
šujejo, kaj bo čez približno 20 let, 
ko bo zunanja meje EU s sprejet
jem Hrvaške premaknjena. Bojijo 
se, kot so izrazili minuli četrtek 
na javni obravnavi, da bo takrat 
“ostal svinjak in nova proizvod
na dejavnost v opuščenih skladiš
čnih halah”. Zato zahtevajo, da se 
med platojem in naseljem zgradi 
tako protihrupna zaščita kot zele
ni pas, ki naj bi zadušil hrup, pline 
in zakril pogled na plato.

Kot so pojasnili pripravljavci 
zazidalnega načrta iz podjetja 
CRP Brežice, naj bi naselje od 
platoja ločil stanovanjsko - 
poslovni del, ki gaje predlagala 
občina. Vodja pristojnega oddel
ka za prostorsko načrtovanje in 
razvoj Branko Blaževič meni, da 
je to zadnja priložnost, da na tem 
področju pridobijo zazidljive po
vršine. Krajani pa prav na to po
dročje platoja, ki meji na naselje, 
podajajo največ pripomb. Pred
vsem na možnost združitve parcel 
na tem območju, ker se bojijo, da

bi tudi v tem delu pred njihovimi 
okni zrasle velike hale. Zahteva
jo, daje v odloku natančno dolo
čeno, da je ta del platoja namen
jen stanovanjsko obrtni dejavno
sti. Prav tako se zavzemajo, da 
plato ni neposredno povezan z na
seljem. Zahtevajo, da ceste, ki jih 
povezuje s kmetijskimi po
vršinami v zaledju in mora 
potekati čez področje platoja, ne 
uporabljajo uporabniki gospodar
skega platoja. Prav tako so predla
gali drugačno razporeditev obsto
ječih začrtanih objektov spremnih

servisnih služb ter parkirišč za 
nevarne snovi.

Pripravljavca dokumentacije 
čaka še veliko dela, da bi poskusi
li ugoditi zahtevam domačinov. 
Gospodarski plato, kot je povedal 
direktor CRP-ja Janez Avšič, bo
do investitorji gradili fazno. Na
jprej tisti del, ki je nujen za izva
janje mejne kontrole po standar
dih EU, ta pa mora biti zgrajen 
sočasno z mejnim prehodom do 
začetka prihodnjega leta.

Suzana Vahtarič

Krajani so se ob javni razpravi z nejevero spraševali, če bodo nji
hove zahteve upoštevane.

Do kdaj še Sklad za razgradnjo NEK
v Krškem?

Krško - Meddržavna pogodba o Nuklearni elektrarni Krško (NEK) predvideva spremem
bo organizacijske oblike Sklada za financiranje razgradnje NEK in za odlaganje radioak
tivnih odpadkov, ki na podlagi zakona iz leta 1993 deluje s sedežem v Krškem. Če bo 
pogodba ratificirana v državnem zboru, bo omenjeni sklad postal eden od proračunskih 
skladov. Državnozborski poslanec LDS Branko Janc, ki je tudi predsednik upravnega odbo
ra sklada, ocenjuje njegovo morebitno ukinitev kot neodgovorno, razloge pa je številnim 
novinarjem pojasnil na tiskovni konferenci v novih prostorih sklada.

Zakon o skladu za razgradnjo 
NEK iz leta 93 temelji na prin
cipu, da stroške razgradnje nuk
learke in ureditev odlagališča ra
dioaktivnih odpadkov krijejo 
kupci električne energije iz te 
elektrarne. Zavezanec za plačilo 
prispevka od vsakega prodanega 
kilovata je NEK, ki je prvih 50 
milijonov SIT skladu na račun na
kazala leta 1996. Direktorju skla
da Milanu Veneku je v štirilet
nem mandatu uspelo z vodstvom 
nuklearke skozi izvensodne po-

Sklad vodi varno naložbeno 
politiko in ima preko 15 milijard 
doslej zbranih in prigospodarje
nih tolarjev, naloženih v državnih 
vrednostnih papirjih, evro obvez
nicah in v depozitih poslovnih 
bank. Poslovanje sklada spremlja 
računsko sodišče, ki mu je izdalo 
pozitivno mnenje in 9-članski up
ravni odbor, sestavljen iz pred
stavnikov vseh parlamentarnih 
strank. V takšni obliki je sklad 
varuh slovenskih interesov, je 
prepričan Brane Janc in zaenkrat

ne vidi garancije v delovanju pro
računskega sklada. Zaradi tega in 
zaradi dolga, “težkega” 9 milijard 
SIT, ki ga ima do sklada hrvaško 
elektrogospodarstvo, bo Brane 
Janc skušal prepričati kar največ 
poslancev, naj meddržavne po
godbe o NEK ne podprejo v pred
lagani obliki. Od strokovne javnosti 
pa tudi pričakuje, da bo javno po
dala svoje ocene o predlaganem 
reševanju jedrskih odpadkov.

Branka Dernovšek

Sava Glas, 23-1.2002 str

posavske mušice

Drava, Sava in Soča so sestre
In nekega dne so se dogovorile, katera bo prva prišla do morja. Ko sta Drava in Sava že hiteli proti 

morju, seje Soča prebudila in ugotovila, da stajo hoteli sestri prevarati. Jezna je prebila hribe in po 
najkrajši poti prva prišla do morja. Takšno zgodbo smo poslušali v šolskih klopeh, podobno pa bi jo 
bilo mogoče zašpičiti ob razpravah o gradnji verige spodnjesavskih elektrarn od Boštanja do hrvaške 
meje. Že več let jo poslušamo na najrazličnejših sejah in javnih razpravah, radijskih oddajah ali ob I 
okroglih mizah. Žgodba o Dravi, Savi in Soči se zdaj ponavlja, kajti očitno je, da nekomu ni pogodu c 
gradnja petih elektrarn in hoče Posavje pretentati in odmakniti začetek gradnje. Za HE Boštanj imajo , 
Savske elektrarne po besedah direktorja Boruta Miklavčiča dovolj denarja, državni sekretar Robert j 
Golob trdi nasprotno, pri Dravskih elektrarnah zagotavljajo, da so dovolj močni za gradnjo celotne 
verige in da bi zato morali dobiti koncesijo oni. Pri Soških elektrarnah modro molčijo. Zato pa je v igri 
zdaj še ustanovitev podjetja Spodnjesavske elektrarne, ki pa naj bi imelo sedež v Mariboru!? Logika, t 
podobna odgovoru, da pod dravskim mostom v Mariboru teče Sava. Žal se ob tem v Posavju vse .
premalo sprašujejo, kaj določnega raje potegniti iz “projekta stoletja”, kakršen je gradnja vodnih elek- ,
trarn.

Zdaj kaže, da bo vsem prizadevanjem navkljub letos le težko prišlo do začetka del v Boštanju. Da bi 
vendarle uspel še v tem mandatu, se najbolj trudi sevniški župan Kristijan Janc, kajti pričetek del bi , 
lahko prispeval pomembne točke pred letošnjimi lokalnimi volitvami. Nanje se pripravljajo tudi , 
posamezne stranke. Liberalci se že odpravljajo na sobotni kongres v Portorož, kjer bo tudi osem delegatov j
iz Brežic, med njimi Jože Avšič, Niko Rainer, Alja Kobali in seveda tudi Bojan Petan. Iz Krškega je 
med prvimi Brane Janc, predsednik Andrej Božič, pa zastopniki Sivih panterjev, med delegati pa bo i
tudi Damjan Lah. Slednji je očitno nadvse sposoben liberalec, saj seje kalil na obrambi, dokazoval v j
gasilstvu in civilni zaščiti, zdaj se posveča slovenskim izgnancem in krškim prijateljem mladine, kmalu j 
pa naj bi postal prvi človek za stike z javnostmi pri holdingu slovenskih elektrarn. Nekoliko manj j
močno zastopstvo pošiljajo na kongres Sevničani, zato pa jih bo vodil podžupan Andrej Štricelj, ki ga ,
je, vsaj na televiziji, večkrat videti v bližini predsednika Drnovška. Na volitve se očitno resno pripravlja 
tudi krški župan Franci Bogovič, ki je menda pripravljen na sklepanje vsakršnih koalicij. Eno od njih 
bi lahko imenovali kontraodpadkovna, kajti v boj proti meddržavni pogodbi o nuklearki seje k predsed- | 
niku parlamenta Borutu Pahorju napotil s Kristijanom Jancem, Silvom Gorencem in Rajmundom ^
Vebrom, k pogovorom o visokem šolstvu pri novomeškem županu Starcu pa je pritegnil Nika Žibreta. ,
Pa kaj, če bi večini njih lahko pripisali vzdevek “rdeči.” ,

Bogovič razmišlja tudi dolgoročno. Kot edini posavski župan je na prijeten ponovoletni pogovor , 
povabil novinarje iz Posavja in Dolenjske. Odzval se jih je cel bataljon, Bogovič pa je v kratkem času 
televizijskim, radijskim in časopisnim novinarjem dal toliko izjav, kot Vlado Deržič in Kristijan Janc 1 , 
skupaj v celem letu! Je pač treba znati in ob sebi imeti tudi “glasnogovornika” v osebi Mateja Drobniča.
Je pa Bogovič morda zato manj pozoren na nekatere domače razmere. Znano je, kaj vse je storil za 
gradnjo novega zdravstvenega doma, manj pa, da lahko veliko poslopje ostane prazno in spomenik 
nečimrnosti. Od direktorja Rudolfa Ladike zdaj menda večina zdravnikov terja koncesijo za zasebno 
prakso in mnogi od njih bi si za ordinacijo seveda poiskali prostore drugje. Iz Krškega prihajajo tudi 
vesti, da seje sklad za razgradnjo nuklearke preselil v razkošnejše prostore nekdanje službe družbenega 
knjigovodstva na Vidmu in da naj bi direktor Milan Venek opremo iz dosedanjih pisarn bolj ali manj 
“razšenkal.” V Krškem pa se seveda sprašujejo, kako bo županu na prvi februarski dan uspelo hkrati 
izpeljati vse napovedane dogodke: odpreti novo srednjo šolo, gostiti ministrico in hkrati poslance, 
slovenske župane in samega premiera Drnovška? So pa zato bolj veseli pri krajevni skupnosti Krško; I 
odkar so zagrozili z odcepitvijo, jim gre župan Bogovič zelo na roko in napoveduje uresničitev mnogih 
Resnikovih in Žibretovih zahtev. Očitno je treba pritisni plin do konca, pa se stvari premaknejo. Nič 
novic pa ni, kako se na odcepitev iz občine Krško pripravljajo v Kostanjevici. Pa zdaj niti nimajo časa; 
v soboto so se pri Herakoviču gostili z mesnimi dobrotami, razmišljajo, če bi nepridiprava, ki se je | 
lotil kapitalnih hrastov v krakovskem pragozdu, predali roki pravice, pred vrati je pustno veselje in 
predvsem jubilejno leto s praznovanjem 750-letnice mestnih pravic.

Mnogo govoric te dni in na začetku volilnega leta seveda kroži tudi o brežiškem županu Vladu 
Deržiču, ki se kot predsednik državne komisije zdaj posveča predvsem uvajanju schengenske meje. 
Doma se mu medtem zapleta okrog ogrevanja “balona” pri brežiški osnovni šoli, ki je že dobil novo 
ime “plinska celica.” V vse prepogosti odsotnosti župana občinski uslužbenci kot miške plešejo po 
svoje. Kako sicer razumeti, da niso prijavili naložbe za dodatne prostore knjižnice, niti v petih letih 
niso poskrbeli za potrditev lokalne skupnosti, da bi slikovita cerkvica v Bušeči vasi bila uvrščena med | 
Unescove znamenitosti! Župan Vlado Deržič, vnet gasilec in dolgoletni predsednik občinske požarne 
skupnosti, mora, če želi uspešno kandidirati za vnovično izvolitev, bolj pomagati tudi najmnožičnejši ! 
organizaciji. Gasilci, ki so se izkazali ob decembrskem požaru v Termah Čatež in jih je zato pohvalil 
tudi generalni Borut Mokrovič, niso računali, da lahko zagori objekt z vodo. Paziti pa so morali tudi I 
na nevarni klor, plin in plastiko, zato v prihodnje ne bo šlo brez sodobnejše opreme in novih tehničnih 
pripomočkov. Skratka, župan mora že na ponedeljkovi seji občinskega sveta doseči, da bo v proračunu 
kaj več denarja tudi za gasilce.

Je pa te dni bilo v Posavju vendarle skoraj vse v znamenju snega. Razveselil je najmlajše, prve dni pa 
prizadel starejše občane v mestu in v odročnih krajih, saj nikjer ni organizacije, ki bi jim pomagala očistiti 
sneg do hišnega praga, kaj šele pripraviti kurjavo za hladne dni. Nihče se ne spomni tudi na posameznike, ki 
bi se želeli sprehoditi po sveži snežni gazi ali s smučmi steči po savskem nasipu ali v spokojni Vrbini. Nikjer 
ni nikogar, ki bi se spomnil na tiste, ki so vse življenje plačevali tudi za šport. Zdaj f)a morajo za vsako uro 
rekreacije prispevati sami. Malo vredna je zato tolažba Ivana Gerjeviča, sekretarja Športne zveze Brežice, 
da so lepo urejene tekaške proge na Planini. Pa kaj, glavno daje največ snega v Posavju padlo v vse bolj 
ubogi brežiški občini. Saj tudi pregovor pravi, daje sneg siromakov gnoj!

Vlado Podgoršek

Brane Janc in Milan Venek

ravnave doseči plačilo vseh za
padlih obveznosti in zamudnih 
obresti. V lanskem letu je NEK v 
tekočih mesečnih nakazilih v 
sklad vplačala skoraj 4 milijarde 
SIT, od leta 1996 do 2001 pa 
skupno 12 milijard 800 milijonov 
SIT. Skladje lani ustvaril 1,5 mili
jarde SIT prihodkov od financira
nja, za letošnje leto jih načrtujejo 
3,5 milijarde SIT.

Upravni odbor sklada je de
cembra 2001 objavil razpis za 
direktorja sklada, saj Milanu 
Veneku 1 .marca poteče man
dat. Prijavilo se je 7 kandida
tov, upravni odbor pa predla
ga vladi, ki imenuje direktor
ja, naj na to mesto ponovno 
potrdi Milana Veneka.

Slab odziv na občnih zborih za novo občino
Bizeljsko

Brežice - Krajevna skupnost (KS) Bizeljsko je izvedla občne zbore, za podporo pobudi za odcepitev 
od zdajšnje in ustanovitev nove občine. Občni zbori so bili zgolj informativni, vendar je bil odziv 
krajanov slab. V Dobovi se za tak korak niso odločili.

Med nekaj več kot 1800 kra
jani in okoli 1500 volilci v KS Bi
zeljsko povabila na občne zbore 
niso padla na plodna tla. Izvedli 
sojih v Stari vasi še za Dramljo 
in Gregovce, za Novo vas, Bre
zovico in Vitno vas, za Bizeljsko, 
Bukovje,-Bračno vas in Drenovec 
ter še za Orešje in Bizeljsko vas.

Na njih so predložili predviden 
proračun, na katerega računajo, in 
tudi prioritetna področja, ki naj bi 
bodoči občini zagotavljala raz
cvet. Bizeljsko pričakuje okoli 90 
milijonov SIT več sredstev kot 
doslej, okvirni proračun bodoče 
občine naj bi tako po njihovih iz
računih obsegal okoli 200 milijo
nov SIT. Toda udeležba je bila 
skromna. Povprečno se je zbralo

okoli 30 vaščanov. Čeprav pred
sednik KS Bizeljsko Rok Kržan 
zagovarja trditev, da je bila ude
ležba kar solidna. Ob novoletni 
voščilnici so vsem gospodinj
stvom poslali tudi obvestilo o 
občnih zborih in meni, da udele
ženci, ki so se odzvali na občne 
zbore, predstavljajo jedro obveš
čanja sokrajanov.

Sicer pa tudi prisotni na zborih 
pobude, ki jo je predstavil pred
sednik omenjene krajevne skup
nosti, niso sprejeli z odobravan
jem. Če bi že bili za novo občino, 
pa se ne strinjajo s predstavniki, 
ki jih vidijo na njenem vrhu. Če
prav zdajšnji predsednik KS Kr
žan zatrjuje, da ga mesto župana 
v morebitni novi občini Bizeljsko

ne zanima.
V Dobovi se za tako prepriče

vanje ljudi ali “tipanje” mnenja 
krajanov po besedah predstavni
kov krajevne skupnosti niso od
ločili. Zbore krajanov so imeli v 
prejšnjem mandatu in čeprav se 
zavedajo, da ti več ne veljajo, 
menijo, da se tudi mnenje prebi
valcev iz posvetovalnega referen
duma ni spremenilo. Kot je pove
dal tajnik Branko Proselc pa pri
pravljajo v dobovski krajevni sku
pnosti za vsa gospodinjstva bil
ten z informacijami, zakaj pobuda 
za lastno občino in kaj bi ta Do- 
bovčanom prinesla tako na pozi
tivni kot negativni strani.

Suzana Vahtarič

prejeli smo
Invalidi se zabavajo
Vsako leto organizira Društvo 

invalidov Krško ob zaključku leta 
“poslovilno” zabavo za svoje 
člane. Za uspešen prehod v 
letošnje leto so se člani nekaj dni 
prej zbrali v Podbočju. Tja so se 
odpeljali z avtobusom, bili so iZ' 
vrstne volje, saj so bili lepo in 
okusno postreženi, ko je zaigral 
harmonikar, so zasrbele pete. Za- 
bavali so se tudi s srečelovom, ki 
jim ga je pripravilo vodstvo 
društva. Tudi tokratno srečanje je 
bilo nepozabno, kajti invalidi s o 
vsaj za ta čas pozabili na svoje 
težave in se pustili predat* 
občutku zdravega človeka.

Ob pričetku novega koledar- 
skega leta pa so vsi člani društva 
invalidov Krško vabljeni na sedež 
društva, kjer lahko prevzamej0 
nove članske izkaznice in p°' 
ravnajo članarino, hkrati pa sl 
bodo lahko ogledali nove prostore 
na Cankarjevi ulici 3. S.S.

in Pu.
pa si 

rostore
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Sneg in led - nevarnost na cesti!
Posavje - To zimo sneg in nizke temperature od prvega snega v začetku novembra cestarjem niso dali miru. Cestno podjetje Novo mesto skrbi za izvajanje zimske službe na vseh državnih 
cestah na območju Posavja. Poleg tega pa v občini Sevnica tudi za vse občinske, torej lokalne ceste. V občini Krško je to zimo na občinskih cestah generalni izvajalec te službe Kostak Krško, 
cestno podjetje skrbi le za en sektor. V Brežicah je po občinskem odloku generalni izvajalec zimske službe na lokalnih cestah KOP Brežice, s podizvajalsko pogodbo pa za okoli 180 km 
lokalnih cest skrbi Cestno podjetje. Krajevne skupnosti problem čiščenja krajevnih poti rešujejo z individualnimi pogodbami s posamezniki.

Cestno podjetje Novo mesto ima 
; med 15. novembrom in 15. marcem 

vzpostavljeno stalno dežurstvo na 
vzdrževalnih bazah, kamor dnevno 
dobivajo vremenske napovedi z 
Agencije RS za okolje. Na komplet
nem območju Posavja pregledujejo 
Več kot 20 kritičnih prometnih točk, 

j predvsem zaradi izpostavljene lege.
! Za stanje na čateškem klancu in na 

Vrhovem pa o razmerah dnevno 
Poročajo Direkciji RS za ceste. Kot 
je pojasnil vodja sektoijev Krško in 
Brežice, ki pokrivata celotno Po
savje, Robert Salmič, so skladišča 
z lanskoletnim pošipnim materia
lom in soljo spraznili do 20. decem
bra. Do sedaj so v Brežicah porabili 
Približno 1000 ton soli, v Krškem 
okoli 700 ton in na področju Sevnice 
600 ton soli. Pravočasno ukrepanje 

| s preventivnimi posipi lahko bistve
no pripomore k hitrejši normalizaciji 
stanja na cestah, vendar pri inten
zivnejših padavinah in nizkih tem
peraturah posipni material do prave
ga učinka potrebuje svoj čas. Ravno 
takrat pa so, opozaija Salmič, raz
mere na cesti najnevarnejše in dok
ler sol ne začne prodirati v zglajeno 
Plast, je potrebna velika pazljivost 
Voznikov. Večkrat dobijo pripombe, 
da se kamioni cestnega podjetja ob 
sneženju vozijo z “dvignjenimi plu
gi”, toda če bi plužili, bi skupaj z 
majhno količino snega odrinili tudi 
Posipni material, pojasnjuje. Opo
zaija še, da lahko občine kot naroč
niki posip na lokalnih cestah omeji
jo na najnujnejše, glede na razpo
ložljiva sredstva, vendar izvajalci 
morajo zagotavljati minimalne za
konske zahteve o zimskem vzdrže- 
v<mju. Posavske občine pa se, tako 
Salmič, ob skrčenih proračunih vča
sih teh ukrepov poslužujejo.

Glede konkretnih pripomb vodja 
Posavskih sektoijev, tako kot pred
stavniki občin, meni, da so nekateri 
ndeleženci v prometu preveč razva
jeni, saj tudi ob najmočnejšem 
sneženju redkokdo še zna uporabl
jati verige. V zimskem času imajo 
■m celotno Posavje le nekaj odškod
ninskih zahtevkov. Čez leto pa je

pretežno 80 odstotkov pripomb za
radi padanja kamenja in naletov pri 
spomladanski odjugi. Vseh primerov 
skupaj je letno od 15 do 20, upra
vičenih je približno četrtina.

Mesto Brežice s svojo 
zgodbo

Vodja oddelka za gospodarske 
službe na Občini Brežice Bojan 
Tičar je pojasnil, da imajo skupaj 
za november in december visok ra
čun Cestnega podjetja Novo mesto 
in sicer za 42 milijonov SIT. Kot 
pravi, se zavedajo, da kljub visokim 
sredstvom, ki jih namenjajo tej de
javnosti, občani ne bodo nikoli 
zadovoljni z delom zimske službe. 
Pripomnil je, da je ta v Sloveniji v

Trud posameznikov je na pločni
kih nazorno viden.

glavnem dobra in da smo vsi močno 
razvajeni. V Brežicah je generalni 
izvajalec zimske službe na lokalnih 
cestah KOP Brežice. Kot je povedal 
vodja enote vzdrževanja cest pri 
KOP-u Brežice Matjaž Resnik, 
vedno ukrepajo prej, kot jih zavezu
je pravilnik, ki dovoljuje pluženje 
šele po 15 cm snega. Skupaj s cest
nim podjetjem izvajajo zimsko 
službo na približno 280 km lokalnih 
cest. Največji problem predstavlja 
mestno jedro, ker je venomer za
parkirano. Tudi ponoči vozila one
mogočajo zadovoljivo čiščenje. Pred 
leti so voznike še obveščali in prosili, 
da umaknejo vozila iz mestnega 
središča, ker ni zaleglo, tega več ne 
delajo. V mestu sicer uporabljajo za

posip navadno sol z dodatki, ki takoj 
deluje.

Kot je dejal vodja komunalnega 
sektorja pri KOP Brežice Darko 
Ferlan, so po naročilu Občine 
Brežice nekaj let nazaj sneg še 
odvažali iz mesta. Zdaj plužijo 
glavne frekventne poti in pločnike, 
tam kjer so ti dovolj široki, saj pre
težno izvajajo strojno pluženje. V 
mestu in okolici čistijo za 15 
dolžinskih kilometrov pločnikov, ki 
jih posipajo ob nevarnosti poledice. 
Čistijo pločnike tudi v mestnem je
dru, tam kjer ni lastnikov, opozarjajo 
pa, da bi bilo veliko manj nevšeč- 
riosti, če bi krajani spoštovali odlok 
o čiščenju pred svojim pragom. Tudi 
za pločnike velja s strani občine po
trjena prioriteta, ki jo predstavljajo 
pločniki na Bizeljski cesti, v Mai
strovi ulici, na ulicah ob šoli in 
bolnišnici, na avtobusnih postajališ
čih in podobno. Nekatere pločnike 
čistijo samo na eni strani, za zago
tavljanje prehodnosti. Vsi pločniki 
niso v načrtu čiščenja, na primer 
Stara kolonija.

V krški občini štiri 
območja

V občini Krško je vzdrževanje 
občinskih cest, med katere sodijo 
lokalne ceste in javne poti 1. in 2. 
reda, v zimski sezoni 2001/2002 iz
vajalec Kostak d.d.. Zimska služba 
se, kot pravi pomočnik direktorja 
Kostaka Miljenko Muha, ne obrav
nava kot gospodarska javna služba, 
ampak se morajo podjetja prijaviti 
na javni razpis. Ceste so razdeljene 
na štiri območja, na vsakem ob
močju je po en izvajalec zimske 
službe, s katerimi ima Kostak ureje
ne podizvajalske pogodbe. Na ob
močju občine Krško ti izvajalci plu
žijo in s peskom ter mešanico pes
ka in soli posipavajo približno 480 
km občinskih cest, 3 8 km pločnikov, 
ulice, kjer je posipni material izključ
no sol, ter javna parkirišča.

Na prvem območju, ki obsega 
Koprivnico, Senovo, Brestanico in 
Rožno-Presladol, zimsko službo iz

vaja podjetje VIPSO d.o.o. Seno
vo. Drugo območje obsega Krško - 
levi breg in most, Zdole ter Dolenjo 
vas, tam zimsko službo izvaja Ko
stak d.d.. Veliki Trn, Leskovec pri 
Krškem, Krško-desni breg, Senuše, 
Veliki Podlog, Krško polje in Gora 
tvorijo tretje območje, kjer zimsko 
službo izvaja podjetje ITEO d.o.o. 
Raka. Cestno podjetje Novo mes
to, sektor Krško pa je poleg 
državnih cest zadolžen za ceste četr
tega območja Kostanjevice na Krki 
in Podbočja. Vsaka območna baza 
ima tudi svojo bazo posipnih mate
rialov.

Po izvedbenem programu zim
ske službe v občini Krško za sezono 
2001/2002 je v času zimske službe, 
ko nastopi prvi dan sneženja ali v 
primem poledice, organizirano 
neprekinjeno dežurstvo. Dežurni na

terenu posreduje podatke o stanju 
cest in njihovi prevoznosti glavne
mu na sedežu Kostaka, ta pa nadzor
nemu Občine Krško najmanj enkrat 
dnevno. Tako Občina tudi nadzoruje 
delo zimske službe. Prav tako 
vzdrževanje prevoznosti cest pravil
nik opredeljuje s prednostnimi razre
di. V prvih dveh razredih so avto
ceste in hitre ceste, glavne ceste, 
glavne mestne ceste in pomembnej
še regionalne ceste, na katerih v ob
čini Krško zimsko službo izvaja 
Cestno podjetje Novo mesto, v tret
jem razredu so ostale regionalne ces

te, pomembnejše lokalne ceste, v 
četrtem ostale lokalne ceste, v pe
tem pa javne poti, parkirišča in kole
sarske povezave, kjer zimsko službo 
izvajajo vse štiri prej omenjene 
območne baze. Kot poudaija Mil
jenko Muha, v letošnji sezoni ni 
bilo veliko pripomb prebivalcev, le 
nekoliko težav imajo s čiščenjem 
pločnikov na državnih cestah zara
di neusklajenosti s čiščenjem cest.

Posoljene ceste, 
zasoljene cene

Sevniška občina se je odločila, 
da bo v letošnjem letu vse ulice v 
mestu, pločnike in parkirišča na
mesto s peskom posipavala s soljo. 
Ker gre za novost, v letošnjem letu 
veljajo neka prehodna pravila. Tudi 
tiste ulice, ki so bile doslej v zimski

oskrbi krajevne skupnosti (KS), 
pluži in posipava Cestno podjetje 
Novo mesto. Pravzaprav gre za 
kombinacijo del obeh izvajalcev, 
pravi tajnik KS Sevnica Vinko Ra- 
dišek in dodaja, da so na KS za po
trebe zimskega vzdrževanja zaposlili 
dva človeka.

Veljavnega zakona, ki govori o 
tem, da se vozila za pluženje poda
jo na cesto, ko zapade 15 cm snega, 
se tudi v Sevnici ne držijo. Ukrepa
jo prej, ker bi sicer prišlo do zastojev 
in do negodovanja občanov. Je pa 
tako pogosto pluženje in posipava

Osrednje brežiško križišče dva dni po sneženju

nje zelo drago. Tako je KS Sevnica 
do tega trenutka že morala plačati 
60 ton soli, kar pa ni vsa količina, 
saj gre del stroškov za vzdrževanje 
cest še neposredno iz proračuna. Ta 
pa je samo za mesec december Cest
nemu podjetju že plačal 23 mili
jonov SIT.

Ker je letošnja zima huda, so tudi 
stroški temu primemo visoki, pravi 
sevniški referent za ceste Robert 
Kaše. Po mnenju Kašeta bi kra
jevne skupnosti, ki za delo zimske 
službe prejemajo redne dotacije, 
rade pozimi prihranile kakšen tolar 
in ga nato namenile za asfaltacijo 
cest. Toda neprevoznih cest si ne 
moremo privoščiti. V nasprotju z 
njim tajnik KS Sevnica pravi, da bi 
se morali občani zavedati, daje sedaj 
zima, da pozimi veljajo zimske 
razmere in da zimska služba ni ne 
sposobna ne dolžna umakniti s ces
tišča ali pločnika prav vsake sne
žinke.

Svoj del zimskega vzdrževanja 
bi morali opraviti tudi občani, ki jih 
odlok zavezuje, da pred svojimi 
hišami očistijo svoj del pločnika in 
poskrbijo, da ledene sveče ne 
ogrožajo mimoidočih. Če bi se 
držali tega pravila, bi Glavni trg, kjer 
so hiše strnjene, v celoti morali čis
titi občani sami. Nasploh pa KS v 
letošnjem letu parkirišča čisti po
noči, ko na njih ni avtomobilov. 
Čiščenje je zato manj kakovostno, 
saj preko dneva avtomobili že zvozi
jo površine in nastaja led.

Letošnje zime še ni konec in na 
občini Sevnica se boj ijo, da bo dobršen 
del sredstev, namenjenih za celoletno 
vzdrževanje cest, porabljenih že pozi
mi. Čeprav je račun cestnega podjet- 
jazadecembrsko vzdrževanje dvakrat 
večji od računa izpred leta, občina 
Sevnica ne dvomi vanje, pravi Ro
bert Kaše. V se račune namreč sprem
lja dodatna dokumentacija, poleg tega 
pa za nadzor skrbi še občinski svetnik 
Franc Povše, kije bil do lanskega leta 
direktor sektorja za vzdrževanje cest 
v Krškem.

Nada Černič Cvetanovski, 
Lidija Petrišič, Suzana Vahtarič

Magdalena Radej, upokojen- 
?? *z Sevnice: Kot vidite, z vnučko 
'stim skupno dvorišče pred blo- 
.0,T|, kar počenjam vedno in ne 
Cakam, kdo se mi bo pridružil. Si- 
^er pa to delamo v glavnem eni in 

a stanovalci. Kot voznica bi želela, 
3bi bile v Sevnici bolj očiščene tudi 

. anske ulice, čez glavno cesto ni- 
^am pripomb. Je pa bila tudi ta tis- 
s) P^a dneva močnejšega sneženja 
trw° °čiščena. Jaz se pozimi z av- 

zapeljem le po opravkih v mes
ne vem, kako drugod čistijotu in

[y.ste- Znanka mi je omenila, da je 
Po Krškem bolje in na cesti 

d' n'ca - Krško vidna meja, kateri 
SP c.este s°di h krški občini. Za 
og Vn.ico bi si kot peška želela, da bi
K; !Sl*b pločnike, kot voznica pa, da 

1 biLa očiščena javna parkirišča.

Simon Novak, ekonomski 
tehnik iz Krškega: Opažam, da 
so predvsem v primerjavi z regio
nalnimi in lokalnimi cestami v 
brežiški občini ceste v Krškem in 
na splošno v krški občini v le
tošnji zimski sezoni zelo dobro 
vzdrževane. Predvsem je pomem
bno to, da so ceste v teh oko
liščinah normalno prevozne že v 
jutranjih urah, ko večina občanov 
odhaja v službo z lastnim prevo
zom. Seveda pa moramo ob tem 
vsi vozniki upoštevati, da je po
trebno v zimskih razmerah prila
goditi hitrost vožnje. Edino, kar 
se tiče pločnikov, bi lahko bili ti 
morda nekoliko bolje očiščeni. 
Zdi se mi, da so ti pri nas v 
Krškem še nekoliko boljši, kot pa 
drugje v Posavju.

Barbara Srečkovič, študent
ka iz Brežine: Ujeli ste me v 
mestu, kjer so danes, po odjugi 
in teden dni po obilnem sneženju 
pločniki še vedno katastrofalni. 
Sicer ne vem, kako imajo razdel
jeno to čiščenje med lastniki hiš 
in komunalo.

A slika na pločnikih danes 
kaže, da bi morali bolj očistiti 
tako pločnike kot ceste. Zdi se mi, 
da se vsako leto ponavlja ista 
zgodba. Sneg samo odrivajo na 
pločnike, tako da ovirajo pešce in 
parkirane avtomobile. Stanje je 
nekaj dni kaotično, nezadovoljni 
pa so vsi.

Vsekakor tako ne bi smelo biti, 
še nekaj let nazaj so sneg iz mes
ta odvažali. Tudi tokrat gaje bilo 
veliko, pa nič.

Janez Krajnc, upokojenec iz 
Sevnice: Kaže, da je letošnja 
zima spet presenetila vse tiste, ki 
se ukvarjajo z zimskim vzdrže
vanjem cest in drugih javnih po
vršin. Ceste so še nekako vzdr
ževane, toda pločniki so prava 
drsalnica. Za to so delno res krive 
zelo nizke temperature, toda glav
na krivda je na ustreznih službah. 
Te bi morale poskrbeti, da bi bili 
pločniki varni in da bi bile kopne 
tiste najpomembnejše poti, ki 
vodijo do pekarne, trgovine, 
zdravstvenega doma itd. Upoko
jenci, ki imamo svojo društveno 
pisarno na Cankarjevi ulici, smo 
morali posebej posredovati, da so 
nam očistili dostop do pisarne. 
Mislim, da je to več kot samo 
žalostno.

Štefanija Colarič, upokojen
ka iz Krškega: Z vzdrževanjem 
cest v letošnji zimi pri nas sem še 
kar zadovoljna, čeprav se v zim
skem času redko odločim za 
daljše vožnje. Ceste so sorazmer
no dobro in pravočasno očiščene, 
tako da so tudi v teh razmerah 
dobro prevozne. Kot voznik pa 
moraš biti zelo previden in imeti 
dobro zimsko opremo na svojem 
vozilu.

Potrebna pa je tudi še kakšna 
lopata v prtljažniku. Nekoliko 
bolj nezadovoljna sem s čiščen
jem parkirišč in pa ulic okoli 
stanovanjskih blokov v Krškem, 
predvsem na Vidmu, okrog trž
nice pri starem hotelu. Zlasti naj
bolj frekventne ulice bi morali 
najprej očistiti.

Marija Zlobko, gospodinja iz 
Račje vasi: Prepričana sem, da bi 
moralo biti tako mesto kot okolica 
veliko bolj očiščeno. Takšno stan
je, kot je, je obupno. Zdaj enostavno 
nimaš kje hoditi. To je sramota za 
mesto Brežice. Enako je očitno s 
pločniki povsod po Posavju, kjer se 
natančno vidi, kdo je očistil in kje 
je le shojeno. Mladi nočejo delati 
in častiti, stari pa ne moremo. Sra
mota je, da ne morejo lastniki 
“raskirati” dveh kg soli, da bi bili 
pločniki pred njihovimi vhodi čisti. 
Ceste po krajevnih vaseh so še večji 
problem, plužijo jih zelo različno. 
Poznam primere, ko jih ne splužijo 
po dva dni. Ker ni krovnega nad
zornega, smo ljudje po vaseh še bolj 
izpostavljeni milosti in nemilosti 
planov tistih, ki čistijo sneg.
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Občina ni pozabila na knjižnico,
le denarja ni

Brežice - Že nekaj let v brežiški knjižnici ugotavljajo, da ne izpolnjujejo standardov, predvsem se nikakor ne morejo rešiti 
prostorskih težav. Čeprav je v isti stavbi kar nekaj m2 praznega prostora v nekdanji že odsluženi jedilnici dijaškega doma. 
Glede na to, da so pričakovali nov Zakon o knjižnicah, ki kriterije še zaostruje, in obljubah župana, da bo občina kandidira
la na razpisu za sredstva v letu 2001, so se v knjižnici lotili izdelave osnutkov projektov, ki bi omogočili povečanje prostorov 
v brežiški knjižnici. Žal je ostalo le pri obljubi, saj v občinskem proračunu ni bilo denarja za kaj več.

Za razrešitev prostorskih težav 
v Knjižnici Brežice sta tako že la
ni nastala dva možna osnutka 
predlogov; adaptacija prostorov 
nekdanje jedilnice ali novograd
nja prizidka. Oba predloga sta bila 
tudi finančno ovrednotena in sicer 
na približno enako višino, le ča
sovno bi adaptacija bila lahko iz
vedena v veliko krajšem času kot 
izgradnja prizidka. Zato so se tudi 
člani sveta zavoda, ki ga vodi 
predsednik Florijan Bergant, 
opredelili za adaptacijo in o tem 
obvestili tudi župana in Oddelek 
za družbene dejavnosti na Občini 
Brežice, da bi ta lahko pripravil 
vse potrebno za prijavo na razpisu 
Ministrstva za kulturo in bi tako 
brežiška knjižnica bila vključena 
v plan investicij.

Zato je bila ustanovljena po
sebna komisija, ki pa se je men
da sestala le enkrat, gradivo tudi 
ni bilo obravnavano na občinskem 
svetu. Člani sveta Zavoda knjiž
nica so bili nad neodgovornim de
janjem pristojnih na občini 
začudeni in bodo zahtevali pojas
nilo, saj to pomeni odmik katere
koli od rešitev prostorskih težav 
v brežiški knjižnici.

Neuradne informacije smo 
preverili pri županu Vladislavu 
Deržiču, kije pojasnil, da omen
jena investicija po terminskem 
planu za področje družbenih 
dejavnosti še ni bila na vrsti za 
obravnavo na občinskem svetu in 
zanjo tudi ni bilo mogoče nameni
ti denarja. Zato je nesmiselno pri

javljati se na razpis za državna 
sredstva, če ni pokrita finančna 
udeležba lokalne skupnosti.

K temu pa je župan Deržič do
dal še, daje v pripravi 5-letni ter
minski plan investicij za področje 
družbenih dejavnosti, ki bo vklju
čeval leto 2002 in prihodnja 4

obveze, potem so na vrsti projek
ti, ki so že bili potrjeni ali so že v 
izvajanju, potem vse ostalo.

V letošnjem letu bo večina 
proračunskih sredstev za področje 
družbenih dejavnosti namenjenih 
za izgradnjo OŠ Pišece, 260 mili
jonov SIT, nekaj manj kot 40 mili-

Tako se “stiska” gradivo na policah arhiva brežiške knjižnice.

leta. Obsegal bo investicije za po
dročje vzgoje in izobraževanja, 
otroškega varstva, športa in kultu
re in v ta plan naj bi bila uvrčena 
tudi investija za rešitev prostorske 
problematike v brežiški knjižnici. 
Zal v letošnjem osnutku proraču
na ni predvidenih sredstev niti za 
pridobivanje projektne dokumen
tacije, saj mora predlagatelj pri 
namenskem razdeljevanju sred
stev upoštevati določeno priorite
to. Po tej je potrebno najprej za
gotoviti denar za vse zakonske

jonov SIT ža Glasbeno šolo Bre
žice, preostanek pa bo porabljen 
za nekaj manjših - predvsem gre 
za intervencijske posege na OŠ 
Brežice in OŠ Dobova. Novih 
večjih investicij, med katere sodi 
tudi pridobivanje dodatnih prosto
rov za brežiško knjižnico po za
gotovilih župana ni bilo mogoče 
predlagati. Sicer pa naj bi bile v 
omenjenem 5-letnem planu zajete 
še neuresničene investicije iz 
prejšnjih let, kot so izgradnja za 
podružnično OŠ Kapele, pridobi

vanje prostorov pri OŠ Brežice in 
dograditev OŠ Bizeljsko za potre
be devetletke, večnamenska dvo
rana pri Srednji ekonomski in tr
govski šoli Brežice, nakazana pa 
je tudi potreba po večjih vlagan
jih v montažna vrtca Mavrica 
Brežice in pri OŠ Dobova.

Poseben problem je tudi naba
va novega knjižničnega gradiva, 
saj je denarja od ustanovitelja - 
torej občine - vsako leto manj. 
Doslej je država primaknila svoj 
delež glede na število prebivalcev, 
po prvič objavljenem javnem raz
pisu pa država pogojuje, da bo da
la le toliko, kot bo za knjižnično 
gradivo namenila občina. Zadnja 
tri leta je Občina Brežice ta zne
sek prepolovila in namenila le 3,7 
milijona SIT, država pa je k temu 
primaknila od 8 do 11 milijonov 
SIT. Če. bi tudi v letu 2002 občina 
dala le 3,7 milijona SIT, bo samo 
toliko dala tudi država, in za naba
vo knjižničnega gradiva bo na 
voljo skoraj polovico manj denar
ja kot lani, le dobrih 7 milijonov 
SIT. Če bi želeli doseči vsaj 70- 
odstne standare, kijih predpisuje 
nov zakon, bi po besedah direkto
rice Tee Bemkoč za nabavo knjiž
ničnega gradiva v brežiški kniž- 
nici v letu 2002 potrebovali 22 
milijonov SIT, od tega naj bi po
lovico dala občina, polovico dr
žava. Koliko bo občina za to v res
nici namenila, bodo odločili svet
niki, ko bodo obravnavali prora
čun.

Jelica Koršič

V Krškem za legalizacijo 
romskega naselja

Krško - Občina Krško bo po sklepu občinskega sveta legalizirala romski naselji Kerinov grm 
in del naselja Drnovo ter pristopila k nakupu zemljišč na področju romskega naselja Kerinov 
grm s ciljem, da Romom izboljšajo pogoje bivanja. Pri tem bo lastnikom ponudila ceno 7, 5 
evrov oziroma 15 DEM za kvadratni meter, lastniki vztrajajo pri 25 DEM.

Vse od leta 1995 do danes se 
je situacija na območjih, kjer živi
jo Romi, bistveno spremenila. 
Ker Občina in prebivalci kra
jevnih skupnosti, kjer živijo Ro
mi, leta 1996 niso dosegli soglas
ja glede romske problematike, so

čina pred dvema letoma ponovno 
pristopila k reševanju te proble
matike. Ker rušenje ni bilo mo
goče, so predlagali legalizacijo 
naselja Kerinov grm, pri čemer 
naj bi občina zemljišča od lastni
kov odkupila. Predstavniki KS

Romsko naselje Kerinov grm

Romi z gradnjo zidanih objektov 
nadaljevali in v letu 2000 naj bi 
bilo na področju Kerinovega grma 
dvajset zidanih objektov, osem 
lesenih in 14 barak. Na štirih hek
tarih naj bi živelo približno 130 
Romov. Zaradi tega in zaradi 
zahtev krajanov, da je potrebno 
končati s komasacijo, to je z 
združitvijo zemljišč v enoten 
kompleks, Krškega polja II, je ob-

Krško polje in Veliki Podlog, ki 
obsegata to področje, so legaliza
cijo podprli in v odkupni ceni 
zahtevali tudi odškodnino.

Po sklepu občinskega sveta 
imata tako v občini Krško status 
romskega naselja ureditveno ob
močje naselja Kerinov grm in del 
naselja Drnovo, ki se legalizira
ta. Področje Kerinovega grma bo
do prostorsko omejili in naselje

primemo oblikovali. Da bodo lah
ko nadaljevali s komasacijo 
Krškega polja, so sprejeli sklep, 
da se zgradi cesta kot ločnica med 
naseljem oziroma stavbnimi in 
kmetijskim zemljiščem. Barake 
in ostala navlaka na Rimšu, kjer 
so bili Romi, pa se počisti in zem
ljišče sanira do konca leta 2003.

Zataknilo pa se je pri ceni za 
odkup zemljišča. Predstavnica 
lastnikov zemljišč Mihaela Jen- 
žur je poudarila, da so njihova 
zemljišča že stavbna in ne kme
tijska ter daje prostor razvredno
ten, zato vztrajajo pri ceni 25 
nemških mark na kvadratni meter. 
Po njenem mnenju je za širjenje 
romskih objektov kriva Občina, 
prav tako različni organi, kot so 
policija in inšpekcije, ki se niso, 
kot pravi Jenžurjeva, odzvali na 
klice lastnikov zemljišč.

Občina je, kot je dejal župan 
Franc Bogovič, na podlagi cen 
primerljivih zemljišč ponudila 
ceno med 10 in 12 nemških mark 
na kvadratni meter, ki bi se 
plačala iz proračuna v letu 2002 
in 2003. Po dolgotrajni razpravi 
in usklajevanjih je bil sprejet 
predlog, da se lastnikom zemljišč 
ponudi 15 nemških mark oziro
ma 7,5 evrov na kvadratni meter. 
Lastniki, kot pravi Jenžurjeva, še 
vedno vztrajajo pri svoji ceni.

Lidija Petrišič

Občina Brežice in Jutranjka 
ponovno na sodišču

Posavje - Na Okrožnem sodišču v Krškem se je junija lani 
začela prva obravnava v primeru razrešitve lastništva 
zemljišča, na katerem so objekti sevniške Jutranjke v Bre
žicah. Po neuspelem poskusu izvensodne poravnave nova 
januarska obravnava kaže, da primer ne bo kmalu končan.

Tožbo zoper konfekcijo Jutranjka iz Sevnice je lani vložila 
Občina Brežice zaradi pogodbe iz leta 1970 ob predaji zemljišč v 
uporabo podjetju. Pogodba je vsebovala varovalko, da ima pod
jetje nepremičnine za toliko časa, dokler na področju Brežic delu
je proizvodnja. Ta je s stečajem podjetja v letu 2000 v Brežicah 
ugasnila, podjetje se je vmes olastninilo in pri tem ni izločilo ne
premičnin, ki so v lasti brežiške občine. Po vložitvi nasprotnih 
tožb za zavarovanje interesov obeh strani so takrat razpravo preložili 
na jesen, ker je obstajala možnost izvensodne poravnave.

Vendar do sporazumne rešitve kljub nekaj preložitvam glavne 
obravnave na Okrožnem sodišču v Krškem ni prišlo. Odvetnik 
tožene Jutranjke Sevnica Bojan Klakočar je tokrat pojasnil, da do 
izvensodne poravnave ni prišlo, ker podjetje ni moglo ponuditi za 
zavarovanje nič drugega kot zaloge in stroje. Vložil je nasprotno 
tožbo, s katero za primer, če bi bilo ugodeno prvotnemu zahtevku, 
kljub spremenjenim okoliščinam z naslova lastninjenja toženo pod
jetje pridobi vrednost vlaganj v nepremičnine. Ta po odvetnikovem 
zagovoru izhaja iz omenjene pogodbe. Njihovi strokovnjaki so nare
dili cenitev na več kot 342 milijonov SIT, ki bi jih občina po tej 
vlogi morala vrniti podjetju.

Odvetnik tožeče Občine Brežice Tomaž Toldi pa prereka tožbeni 
zahtevek. Zato je sodnica določila enomesečni rok, da se na obsežen 
vložen spis tožene strani izjasni še tožnik, obravnavo pa preložila 
za nedoločen čas.

Suzana Vahtarič

Transakcijski račun 
tudi za fizične osebe

Slovenija - Slovenske banke 
bodo sredi leta začele odpirati tran
sakcijske račune za fizične osebe, ki 
bodo nadomestili sedanje hranilne 
vloge ter tekoče in žiro račune. Vsak 
državljan bo tako lahko imel pri 
banki odprt le en račun, preko kate
rega bo prejemal vsa vplačila in 
opravljal izplačila tako v tolarjih kot 
v tujih valutah. To pomeni, da se bo 
število različnih računov, ki jih 
imamo Slovenci odprte pri bankah, 
močno zmanjšalo in sicer s sedan
jih več kot 4 milijonov na približno 
1,2 milijona.

Transakcijski računi bodo za
gotovili bolj učinkovito, bolj prepro
sto, bolj varno in bolj hitro bančno 
poslovanje. Dolgoročno si banke od 
njihove uvedbe obetajo tudi racio
nalizacijo poslovanja, čeprav bo v 
začetku povezano z visokimi stroški. 
Prvi občani bodo pogodbe o odprtju 
transakcijskega računa lahko začeli 
sklepati 1. julija. STA/J.K.

Skrčeni nadzorni sveti, 
tudi v TEB

Slovenija, Brestanica - V štirih od skupno šestih elektroener
getskih podjetjih, združenih v Holding Slovenske elektrarne 
(HSE), so bile pretekli teden skupščine družbenikov, na katerih 
so sprejeli spremembe in dopolnitve družbenih pogodb in na 
njihovi osnovi izvolili nove nadzorne svete, ki se z dosedanjih 
devet zmanjšujejo na tri člane, in sicer bodo odslej nadzorne 
svete sestavljali po dva predstavnika holdinga (eden praviloma 
z Ministrstva za okolje in prostor) in en predstavnik zaposlenih.

Po pojasnilu državnega sekre
tarja za energetiko Roberta Go
loba sta za krčenje nadzornih sve
tov dva razloga. S tem se bodo po 
njegovem pojasnilu občutno zni
žali stroški sejnin, po nekaterih 
izračunih letno za okrog 50 mili
jonov SIT, saj se bo skupno števi
lo nadzornikov, ki so prejemali v 
povprečju 50.000 SIT na sejo, z 
dosedanjih 54 znižalo na 27. Po
leg predstavnika zaposlenih bo v 
tričlanskem nadzornem svetu še 
en “zunanji” predstavnik, ki ga 
sicer imenuje holding, vendar 
praviloma ni v njem zaposlen, 
ampak bo povečini iz vrst minis
trstva.

Golobje tudi izrazil prepriča
nje, da novih nadzornih svetov ne 
bodo več obvladovali direktorji 
elektroenergetskih podjetij, kot se

je dogajalo. Zato je osrednji raz
log za krčenje večji neposredni 
nadzor holdinga nad podjetji, v 
katerih je večinski lastnik, in to 
ne preko posrednikov, ki mu niso 
odgovorni, ampak preko svojih 
pooblaščencev. Dodal je še, da bo 
že na tej osnovi bistveno lažje 
koordinirati aktivnosti posamez
nih podjetij in s tem doseči tudi 
racionalizacijo, saj se stvari ne 
bodo podvajale in lažje bo iskati 
sinergijske učinke. Družbeniki 
Termoelektrarne Brestanica 
(TEB) so se zbrali na skupščini 
minuli četrtek. Odločili so se, da 
bosta nadzorni organ družbe 
sestavljala Milan Medved iz 
elektroholdinga in Jože Dimnik 
iz okoljskega ministrstva, med
tem ko bo tretji član sveta iz vrst 
zaposlenih. STA/J.K.

Februarja 
okrogla miza

Krško - Župan občine 
Krško Franci Bogovič je novi
narjem še enkrat predstavil ne
gativna stališča krške občine in 
celotnega Posavja do podpisa
nega sporazuma med R Slove
nijo in R Hrvaško o Nuklearni 
elektrarni Krško, pri čemer je 
poudaril, da bodo 1. februarja 
v Krško povabili predstavnike 
vlade, predsednike parlamen
tarnih strank in strokovno jav
nost ter jim podrobno pred
stavili sam objekt ter se soočili 
z njimi na okrogli mizi. Župan 
je še dodal, da če jim ne bo us
pelo preprečiti ratifikacije spo
razuma v državnem zboru, da 
se bodo lotili druge poti, v 
končni fazi tudi možnosti, da 
bi se o sporazumu odločali lju
dje na državnem referendumu.

Aktivnosti pa so se že za
čele, saj je konec prejšnjega 
tedna predsednika DZ RS in 
predsednika ZLSD Boruta 
Pahorja obiskala skupina 
predstavnikov Občine Krško, 
župan Franci Bogovič, posla
nec v DZ Branko Janc ter 
Silvo Gorenc in Rajmund Ve
ber kot predstavnika občin
skega odbora ZLSD. Skupina 
je, kot so sporočili z urada žu
pana Občine Krško, predsed
nika parlamenta seznanila s 
stališči krške občine o meddr
žavni pogodbi o NEK. Obves
tili so ga tudi. da župan Bogo
vič namerava ob sodelovanju 
predstavnikov občinskih odbo
rov političnih strank obiskati 
vse poslanske skupine DZ in 
jih seznaniti z razlogi za ogor
čenje in ostro nasprotovanje 
lokalne skupnosti ratifikaciji 
dokumenta. Predsednik Pahor 
jih je obvestil, da sporazum 
najverjetneje ne bo na dnev
nem redu januarske seje, ter 
dodal, da razume njihova pri
zadevanja ter pozdravil name
ro, da se s stališči seznanijo 
vse poslanske skupine. Kot so 
še sporočili z urada županu 
Občine Krško, naj bi Pahor iZ' 
razil tudi željo, da se po pogo
vorih s poslanskimi skupinam1 
ponovno sestane z županom 
Bogovičem in poslancem Ja®' 
cem. L.P.
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Sevniški Inplet pred podelitvijo certifikata
ISO 14001

Dolnje Brezovo - Tekstilno podjetje Inplet Sevnica, proizvajalec materialov za perilo, ko
palke in otroški program, je bilo med prvimi v Sloveniji s certifikatom ISO 9001, sedaj pa so 
v zaključni fazi za pridobitev certifikata ISO 14001, kar pomeni odgovoren in discipliniran
odnos ravnanja z okoljem v j

Od leta 1993, ko so v Inpletu 
dobili prvo mednarodno spričeva
lo o kakovostni organizaciji pod
jetja, si kolektiv prizadeva nad
graditi kakovost v vseh pogledih. 
Aktualno nova verzija omenjene
ga certifikata je sedaj ISO 9CfO 1 - 
2000, za katero imajo podjetja 
dve leti časa za usklajevanje, In
plet pa je to opravil že lani in bil 
od mednarodne komisije po
hvaljen za ažurnost, je povedala 
direktorica 104- članskega kole
ktiva Helena Zidarič Kožar. V 
njeni pisarni od leta 2000 visi tudi 
pomembno dokazilo o ekološki 
neoporečnosti izdelkov EKOTEX 
100 za vse skupine izdelkov, tudi 
za otroški program, kjer so ta me
rila še posebej stroga. Certifikat 
ISO 14001 je nadgradnja vsega 
doseženega, saj jih bo uvrstil med 
proizvajalce z odgovornim odno
som do okolja.

Inplet bo poslovno leto 2001 
zaključil z dobičkom. Lani so ku
pili dva najsodobnejša snutkovna 
stroja, letos bodo še enega, vsak 
je vreden okrog 30 milijonov SIT, 
kar pomeni povečanje kakovosti

in produktivnosti. Za zaposlene je 
pomembno, da stroja nista iz
podrinila ljudi, tako da ni ogro
ženih delovnih mest, kar je sicer 
v mnogih primerih spremljajoči 
pojav tehnološke posodobitve.

sur

mm
Helena Zidarič Kožar

Na teh dveh novih strojih so 
kapacitete že zasedene za znane 
kupce, sicer pa ima podjetje gle
de na svetovno recesijo za letoš
nje leto smeli načrt - povečati 
prodajo za 10 odstotkov. Ker se 
je njihov izvoz od leta 1998, ko 
je znašal do 12 odstotkov, povišal

na 30 odstotkov in jim je uspeva
lo privabiti vedno nove kupce, pri
čakujejo, da bo tako tudi letos. 
Prva potrditev, ali bo načrt moč 
realizirati, bo že konec meseca v 
Parizu, ko se bo Inplet tretje leto 
zapored predstavil na najpo
membnejšem svetovnem sejmu 
materialov za perilo. Udeležba na 
najodmevnejših sejmih se jim je 
doslej poslovno obrestovala, res 
pa je tudi, da brez kakovosti njiho
vega blaga in dizajnerskih tren
dov ne bi bilo tako.

Pri pletivu za kopalke so v po
sebnem Du Pontovem programu 
“lycra assured” s certifikatom. 
Brez tega bi se težje in bistveno 
dražje predstavljali na najpo
membnejšem sejmu blaga za ko
palke v Monte Carlu, ki se je 
pravkar zaključil.

Ob načrtu povečane prodaje 
bodo v Inpletu še naprej posodab
ljali proizvodnjo. Letos je na vrsti 
opiemenitilnica, kar pomeni spre
membe v procesu barvanja, ki 
bodo prinesle višjo kakovost in 
produktivnost.

Branka Dernovšek

Še strožji nadzor v gostilnah 
s hrano

Sevnica - Od nekdanjih družbenih podjetij v gostinstvu 
Posavja in Zasavja je uspelo ob lastninskem preoblikovanju 
preživeti le Gostinskemu podjetju Sevnica. Pravočasno so šli 
v model lastninjenja, v katerem so sodelovali vsi zaposleni 
(danes jih je 88) in do lani odvajali 7 odstotkov od osebnega 
dohodka za nakup delnic.

Delavci so z upokojenci posta
li večinski lastniki podjetja, ki 
vključuje Gostišče Barbara v 
Krmelju, Gostilno Na križišču v 
Sevnici, kjer so še Hotel Ajdovec, 
Paradiž, trafika, papirnica in deli
katesa. V postopku denacinaliza- 
cije pa so nekdanjim lastnikom 
Vrnili dva lokala in bili v občini 
Prvi, ki so izpeljali ta postopek 

Zaposleni so v drugi fazi last
ninjenja pri odkupu delnic od 
SOD-a, KAD-a in Družbe za up
ravljanje Triglav, ki so imeli sku- 
Paj 40 odstotkov delnic podjetja, 
k sodelovanju povabili še svoje 
Poslovne partnerje. Bruno Vid
mar iz Krmelja je odkupil nekaj 
čez 30 odstotkov delnic. Danes 
'nia Gostinsko podjetje Sevnica 
°krog 90 delničarjev, ki so se

odločili, da namesto dividend vla
gajo v obnovo prostorov, kar so 
tudi realizirali.

Direktor podjetja Kristijan 
Janc pravi, daje v sevniški občini 
gostinski kruh pičel, saj je odraz 
slabega ekonomsko socialnega 
položaja večine prebivalcev. Ko
nec tega leta pa bo za lokale s pre
hrano stopila v veljavo še strožja 
zakonodaja, kar zopet pomeni 
povečanje stroškov za gostince. 
Uvedba sistema HACCP-a v gos
tinstvu, trgovini in proizvodnji 
živil bo omogočala prepozna
vanje, ukrepanje in nadzor nad 
morebitno prisotnimi škodljivimi 
agensi v živilih. Gostinsko pod
jetje Sevnica je že v postopku pri
dobivanja certifikata HACCP. 
B.D.

Transakcijski račun 
tudi za fizične osebe

Slovenija - Slovenske banke bodo 
sredi leta začele odpirati transakcijske 
račune za fizične osebe, ki bodo na
domestili sedanje hranilne vloge ter 
tekoče in žiro račune. Vsak državljan 
bo tako lahko imel pri banki odprt le 
en račun, preko katerega bo prejemal 
vsa vplačila in opravljal izplačila tako 
v tolarjih kot v tujih valutah. To pome
ni, da se bo število različnih računov, 
kijih imamo Slovenci odprte pri ban
kah, močno zmanjšalo in sicer s se
danjih več kot 4 milijonov na 
približno 1,2 milijona.

To bo nosilni račun, preko katere
ga bodo prihajala vsa nakazila, po 
drugi strani pa bo omogočal dostop 
do celotne ponudbe bančnih storitev. 
Projekt naj bi se zaključil v letu dni, 
torej do 1. julija 2003, zamenjava pa 
ne bo zajela hranilnih knjižic, ki 
služijo le varčevanju in ne tudi za na
kazila. Zagotovili bodo bolj učinko
vito, bolj preprosto, bolj varno in bolj 
hitro bančno poslovanje. Dolgoročno 
si banke od njihove uvedbe obetajo 
tudi racionalizacijo poslovanja. Prvi 
občani bodo pogodbe o odprtju tran
sakcijskega računa lahko začeli skle
pati L julija. STA/J.K.

Turizem ena od vodilnih panog gospodarstva
logaška Slatina - Minuli konec tedna je v organizaciji Slovenske turistične organizacije 
Potekal že 4. slovenski turistični forum, na katerem so turistični delavci predstavili svoje 
Oinenje in predloge za novo dopolnjeno strategijo slovenskega turizma 2002 - 2006. Foruma 
s° se udeležili tudi predstavniki iz Posavja.

Predlog nove strategije sloven- 
^ega turizma je predstavil njen 
avtor Bogomir Kovač, ki je pou
čil, da je slovenski turizem 
Pomembna gospodarska dejav
nost, ki predstavlja 10 odstotkov 
ruto domačega proizvoda, v njej 

Pa je zaposlenih 52.000.delavcev. 
°Ieg tega turizem prinaša deseti- 

n° slovenskega izvoza blaga in 
Moritev, prispeva pa tudi okoli 10 
^stotkov deviznega priliva v 
?Kviru tekočega dela plačilne bi- 
aice. Po mnenju Kovača mora 

turizem v obdobju do leta 
l ena izmed vodilnih panog 
ovenskega gospodarstva, ki 

. I ati predstavlja pomembno po- 
?vno možnost razvoja Slove- 

Odprtja foruma seje udele- 
. a tudi ministrica za gospodarst- 
0 Tea Petrin.

Ob koncu dvodnevnega posve
ta so predstavili tudi sklepe. Eden 
najpomembnejših je združiti pod
jetniške, lokalne politične in 
državne interese. Omenjena stra
tegija je kot odprta knjiga, v kate
ro se lahko vpišejo vsi tisti, ki v 
slovenskem turizmu nekaj velja
jo. Turistični strokovnjaki sicer 
ocenjujejo, da bo slovenski turi
zem, ki še ni premagal vseh tran
zicijskih ovir, boljše rezultate do
segal šele leta 2005 in 2006. Svoj 
vrhunec pa je slovenski turizem 
imel v letih 1985 in 1986. “Slove
nija želi razviti razpoznavne in 
tržno zanimive turistične progra
me, ki bodo temeljili na naravni 
in kulturni dediščini kot razpoz
navni identiteti, domačem znan
ju, podjetniški ustvarjalnosti in 
socialnem okolju ter kakovostni

ponudbi za srednji in višji dohod
kovni razred," je med drugim pou
daril njen avtor. Dodal je tudi, da 
je Slovenija edina evropska drža
va, ki lahko na tako omejenem 
prostoru ponudi izjemno razno
vrstnost naravnih in kulturnih 
danosti ter različnost turističnih 
atrakcij in storitev. Sicer se Slove
nija ločuje od drugih turističnih 
konkurentov kot majhna in varna 
država, zelena in čista, kulturna, 
dobro organizirana in gostoljub
na dežela.

Državna sekretarka za turizem 
Darja Radič pa je v okviru to
kratnega foruma predstavila raz
voj slovenskega turizma v desetih 
letih samostojne Slovenije in ob 
tem poudarila, da se bo lanski de
vizni turistični priliv približal 
milijardi ameriških dolarjev. STA

Letos do 
2. aprila

Slovenija, Posavje - Davčna 
uprava RS je že pozvala vse zave
zance k vložitvi napovedi za odme
ro dohodnine za leto 2001. Po za
konu so zavezanci dolžni napoved 
oddati do 3 L marca, ker pa je ta 
dan nedelja, ponedeljek pa praznik, 
bodo na davčnih izpostavah spre
jemali vloge tudi še v torek, 2,apri- 
la. Izplačevalci prejemkov so vse 
podatke, ki jih je potrebno navesti 
v napovedi za odmero dohodnine, 
dolžni zavezancem posredovati do 
konca januaija.

V napovedi za odmero dohod
nine je potrebno navesti letni zne
sek plače, nadomestila plač in dru
ge prejemke iz delovnega razmerja, 
prejemke iz pogodb o delu, letni 
znesek pokojnine ter katastrski do
hodek. Prav tako se v osnovo za od
mero dohodnine vštevajo dohodki 
iz premoženjskih pravic ter dobički, 
doseženi z opravljanjem dejavnos
ti, prodajo kapitala, udeležbo pri 
dobičku ali oddajanjem premoženja 
v najem. Na podlagi teh podatkov 
bodo na davčni upravi izračunali 
dohodnino in pri tem upoštevali tudi 
največ triodstotno olajšavo, če jo bo 
zavezanec uveljavljal.

Napovedi ni potrebno oddati tis
tim, katerih bruto dohodki v letu 
2001 niso presegli 11 odstotkov 
povprečne bruto plače zaposlenih, 
upokojencem, katerih edini vir do
hodka je pokojnina, učencem in 
študentom, ki so lani z delom pre
ko študentskih in mladinskih orga
nizacij zaslužili manj kot 51 odsto
tkov povprečne letne plače zapos
lenih v Sloveniji. STA

Čistilna naprava 
v kamnolomu

Krško - Svetniki občinskega 
sveta Krško so na zadnji seji po 
skrajšanem postopku sprejeli os
nutek odloka o lokacijskem 
načrtu Centralna čistilna naprava 
Brestanica, po katerem naj bi na 
območju opuščenega kamnoloma 
v Krajevni skupnosti Brestanica 
na približno 2, 7 hektarja zgradili 
klasično biološko čistilno napra
vo. Predvidena kapaciteta čistil
ne naprave je 4800 populacijskih 
ekvivalentov (PE), z možnostjo 
povečanja na 5700 oz. 10000 PE. 
Osnutek lokacijskega načrta je bil 
izdelan že v začetku devetdesetih 
let, a se naloga ni zaključila zara
di različnih pogledov glede teh
nologije čiščenja. L.P.

Tudi v novem letu je trgovanje 
na ljubljanski borzi zelo živahno in 
optimistično. Indeks SBI 20 še 
naprej pridobiva na svoji vrednosti, 
v petek, 18.1.2002 pa je zdrsnil za 
0,89 odstotka na 2.210,81 točke, 
čeprav je bilo vzdušje na trgu zelo 
pozitivno. Razlog za padec indeksa 
je v dejstvu, da se je dan prej za
ključila ponudba pivovarne Inter- 
brew za odkup delnic Pivovarne 
Union. Indeks delnic pidov PIX je 
pridobil 0,94 odstotka vrednosti in 
dan zaključil pri 1.641,93 točke. 
Poglejmo:

V četrtek, 17.1.2002, so bile 
sprejete spremembe Zakona o 
zdravilih. Naša farmacevtska pod
jetja so po vsej verjetnosti sprejem 
sprememb pričakovala. Spre
membe bodo najbrž vplivale na 
nižjo donosnost Leka in Krke. 
Delnice omenjenih podjetih so bile 
na borzi dosedaj podcenjene, tako 
da so mnenja o prihodnjem giban
ju tečaja delnic različna. Tečaj 
delnic Leka razreda A je bil konec 
decembra okrog 44.000 SIT, nje
gova vrednost pa je že padla na 
42.500 SIT. Tudi tečaj delnic Krke 
je zdrsnil z 29.700 na 28.600 SIT.

V vrsti morebitnih prevzemov 
se je znašlo gorenjsko trgovsko

pokojninska zakonodaja

Dodatno pokojninsko kolektivno 
zavarovanje

Z novim Zakonom o pokojninskem in invalidskem zavarovanju, 
ki je stopil v veljavo s 1.1.2000, so se vsem, ki bomo morali še 
nekaj let delati do upokojitve, poslabšali pogoji za upokojitev. Pri
znati moramo, da ženskam še bolj kot moškim. Resje, daje sedaj 
še prehodno obdobje, ki bo trajalo nekaj let, v tem času pa se počasi 
veča potrebna starost, potrebna pokojninska doba, podaljšuje pa 
se tudi obdobje, ki služi kot osnova za izračun pokojnine.

Aktuarski izračuni kažejo, da bodo ob koncu prehodnih obdobij 
pokojnine realno nižje za 30 do 40 odstotkov, kar pomeni, da bomo 
morali tudi sami storiti nekaj za to, da si omogočimo kolikor toliko 
normalno življenje tudi po upokojitvi.

Rešitev je v dodatnem pokojninskem zavarovanju, ki je lahko 
individualno ali kolektivno. Individualno lahko sklene vsak 
posameznik s katero od zavarovalnic, ki to zavarovanje ponujajo, 
kolektivno dodatno pokojninsko zavarovanje, ki je po našem 
mnenju za zaposlene bolj ugodno, pa se sklene po predhodnem 
dogovoru pri delodajalcu z enim od ponudnikov (teh je že preko 
petnajst), ki vas nato vključi v svoj pokojninski načrt. Ponudnike 
zavarovanj najdemo med zavarovalnicami, pokojninskimi družbami 
in vzajemnimi pokojninskimi skladi.

Trenutno je najnižji možni znesek, ki ga je potrebno plačati, 
3.683 SIT, najvišji pa 36.830 SIT, seveda pa je to odvisno od 
vsakega posameznika, ki se mu kot olajšava pri dohodnini lahko 
šteje največ 5,844 odstotka njegove plače, seveda če cel znesek 
plačuje sam. Pri delodajalcu, kjer pride do odločitve o, tej obliki 
zavarovanja, običajno pride do dogovora, da del (ali v celoti) zava
rovanja plača delodajalec in potem on uveljavlja olajšavo. Pomem
ben zakonski pogoj za sklenitev pokojninskega kolektivnega zava
rovanja je tudi ta, da je vanj vključeno najmanj 51 odstotkov za
poslenih pri delodajalcu.

Tudi v našem okolju, torej na območju Posavja, so se dogajanja 
na tem področju že začela. Nekateri imajo pogodbe že sklenjene 
in so s plačevanjem že začeli, drugi imajo pogodbe podpisane in 
so praktično na začetku, v nekaterih podjetjih pa še zbirajo informa
cije ter se odločajo o ponudnikih, višini premij in deležih, ki jih 
bosta plačevala delavec in delodajalec.

Menimo, da bo v letu ali dveh večina zaposlenih pristopila k 
temu načinu zavarovanja, res pa je, da bodo na slabšem tisti, ki 
bodo predolgo odlašali z odločitvijo.

Marjan Urbanč, sekretar

Sindikat brezposelnih začel z delom
Slovenija - Z registracijo pri ministrstvu za delo, družino in so

cialne zadeve v preteklem tednu je tudi formalno začel delovati 
Sindikat brezposelnih delavcev Slovenije, ki je bil ustanovljen v 
začetku lanskega decembra. Sindikat se bo zavzemal za pravice brez
poselnih ter za zagotovitev njihovega boljšega položaja v družbi, de
javno pa se želijo vključiti tudi v pogajanja o novem zakonu o de
lovnih razmerjih, ki po njihovem mnenju brezposelnim osebam ne 
zagotavlja dovolj pravic.

Sindikat je namenjen brezposelnim osebam iz vse Slovenije in zaen
krat združuje 30 brezposelnih. V sindikatu si želijo predvsem sodelo
vanja z ostalimi slovenskimi sindikati, v svojo sredino pa si želijo 
vključiti še več brezposelnih. Poleg tega si bodo prizadevali za ukinitev 
starostnih mej v različnih razpisih za delo, prizadevajo pa si tudi po
novno uvesti pripravništvo. Prvi kongres naj bi pripravili že prihod
njo pomlad. Prve ideje o združevanju brezposelnih oseb v Sloveniji 
so se pojavile pred tremi leti v Zasavju, ko so si štirje brezposelni 
prizadevali ustanoviti društvo brezposelnih Slovenije. Do ustanovitve 
društva na nacionalni ravni zaradi zapletenosti dogodkov ni prišlo, 
tako da je do ustanovitve sindikata prišlo šele tri leta kasneje. STA

investiranje
podjetje Živila Kranj, katerih vred
nost je na ljubljanski borzi minuli 
teden zrasla za 31 odstotkov. Iz 
nekaterih virov smo izvedeli, da 
imajo naj večji trije pidi, ki so solast
niki Živil, že tri ponudbe za odkup 
delnic. Vpleteni so nam te namige 
zanikali. So pa potrdili, da se za 
Živila išče strateškega partnerja. 
Vsem tistimi, ki ste delnice tega 
podjetja že kupili, se vam obeta lep 
zaslužek.

Donosnost Savinih delnic še ne 
kaže vseh razvojnih potencialov. 
Dolgoročno (v obdobju nekaj let) 
je v povprečju smiselno pričakovati 
solidno letno donosnost, ne pa tudi 
verodostojno napovedovati dina
mike gibanja tečaja. Dejstvo je, da 
tečaj ni zelo odziven. Delničarji nas 
sprašujejo, kaj storiti z delnicami 
Save “glede na majhen donos v 
skoraj dveh letih". Odgovor je 
vedno subjektiven in odvisen vsaj 
od vlagateljevih potreb, zmožnosti, 
znanja, časa in pripravljenosti na 
tveganje. Ko je Sava pred leti 
sklenila pogodbo o sodelovanju z 
Goodyearom, seje začela tudi pre
oblikovati. Glavnina njene dotedan
je dejavnosti se je prenesla na dve 
podjetji, v katerih je imel večinski 
delež Goodyear, Sava pa je kupni

no začela uporabljati za preusmeri
tev v trgovino, kemijo in turizem. 
Od začetka tega leta je organizirana 
kot holding, vendar njena reorga
nizacija še ni povsem končana. 
Sava še vedno kupuje in ustanavlja 
podjetja v panogah, v katere se je 
preusmerila. Posledica tako ob
sežnega preoblikovanja podjetja je, 
da lahko traja nekaj časa (na primer 
do treh let), da nove naložbe za
čnejo dajati načrtovane donose.

In kaj svetujemo za nakup? 
Predvsem so zanimivi polni pidi in 
tisti, ki so na zadnji dražbi držav
nega premoženja dobili dobra pod
jetja. Zanimiva sta oba Triglava, pa 
Nacionalni finančni družbi. Razlog 
zanimivosti pidov je predvsem v 
roku, ki ga imajo za preoblikovanje 
v navadno delniško družbo ali 
vzajemni sklad. V zadnjem prime
ru bi se vrednost delnice Triglava 
iz sedanjih 127 SIT povečala na 
220 SIT, kakršna je njegova knjigo
vodska vrednost.

Mojca Špiler,
borzna posrednica 

M&D Špiler k.d. Krško, 
tel: 490 56 78 

http://www. web-klik. com, 
mojca.spiler@web-klik.com
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KMETIJSTVO, PODEŽELJE

Objavljeni razpisi za program SAPARD

V Posavju le 2 odstotka kmetij, 
ki izpolnjujejo pogoje

Ljubljana - Agencija za kmetijske trge in razvoj podeželja je decembra lani pridobila akreditacijo iz Bruslja, kar pomeni, 
da bo Slovenija v obdobju od leta 2000 do leta 2006 iz programa SAPARD lahko dobila 6,4 milijona evrov. Določen delež bo 
morala primakniti tudi naša država, ki se je zaenkrat odločila za izvajanje štirih ukrepov. Pogoji za pridobitev sredstev pa so 
zelo strogi in v Posavju je malo kmetij, ki jih bodo lahko izpolnile.

Razpisi za omenjene štiri ukre
pe naj bi bili objavljeni že decem
bra lani, pa se je zataknilo, ker 
naša država denarju iz Bruslja, ki 
je že bil v Sloveniji, ni dodala svo
jega deleža, je zamudo pojasnila 
direktorica agencije Sonja Buko
vec. Predvideno je bilo, da bi za 
leto 2001 lahko koristili 1,8 mili
jarde SIT evropskega denarja in 
928 milijov SIT. Toda znesek je 
očitno nekoliko manjši; namreč 
javni razpisi za program SA
PARD Agencije RS za kmetijske 
trge in razvoj podeželja so bili 
11.januarja vendarle objavljeni. 
Toda za štiri ukrepe oziroma jav
ne razpise je namenjenih samo
2.068.430.000 SIT, od tega
689.477.000 SIT domačih sredstev 
in 1.378.953.000 SIT denarja EU.

Za ukrep I, ki se nanaša na jav
ni razpis za naložbe v kmetijske 
gospodarstva, je namenjenih
731.259.000 SIT denarja, od tega
243.753.000 SIT domačih sredstev, 
sredstev EU pa je 487.506.000 SIT.

Ukrep II zadeva javni razpis za 
naložbe v predelavo in trženje 
kmetijskih in ribiških proizvodov. 
Zanj je namenjenih 835.725.000 SIT, 
od tega 278.575.000 SIT domačih in
557.150.000 SIT tujih sredstev. 

Gospodarska diverzifrkacija na
kmetiji se imenuje javni razpis za 
ukrep III. Zanj je namenjenega
292.515.000 SIT denarja, od tega 
je 97.505.000 SIT domačih in
195.010.000 SIT tujih sredstev. 

Ukrep IV je javni razpis za raz
voj in izboljšanje infrastrukture 
na podeželju. Zanj je namenjene
ga 208.931.000 SIT denarja, od 
tega je 69.644.000 SIT domačih 
in 139.287.000 SIT tujih sredstev.

Vlogo za dodelitev sredstev iz 
programa SAPARD vlagatelji pri
dobijo na Agenciji RS za kmetij
ske trge in razvoj podeželja, Du
najska 160, Ljubljana, in na Kme
tijski svetovalni službi v svoji

občini. Informacije glede omenje
nih javnih razpisov je mogoče do
biti na Agenciji Republike Slove
nije za kmetijske trge in razvoj 
podeželja vsak delovni dan od 10. 
do 12. ure ter vsako sredo med 
14. in 16. uro. Kontaktne osebe 
so Sonja Gornik (tel.št. 01/478- 
92-25) za ukrep I, Janez Lipec 
(01/478-92-26) za ukrep II, Aria- 
na Libertin (01/478-92-22) za 
ukrep III in Vida Kokalj (01/478- 
92-23) za ukrep IV.

Kakšne možnosti imajo 
posavske kmetije?

Za kmetije sta namenjena 
ukrep I in ukrep III, ukrep II je 
namenjen živilsko predelovalni 
industriji, ukrep IV pa občinam, 
društvom in podobnim organiza
cijam, ki se ukvarjajo z razvojem 
podeželja. V SavaGlasu (štev.42) 
smo jih podrobneje že predstavili; 
tudi kriterije, ki so povzeti po 
standardih Evropske skupnosti, in 
so zaenkrat še težko primerljivi z 
razmerami pri nas. Zato je po po
datkih vseh treh kmetijskih sve
tovalnih služb v Posavju le 2 ods
totka takšnih kmetij, ki bi v tem 
trenutku lahko kandidirale na 
omenjenih razpisih. Največ de
narja je namenjenega prav ukrepu 
I, torej za naložbe v kmetijska 
gospodarstva, za nakup opreme 
in kmetijske mehanizacije, so pa 
prav pri tem ukrepu najtežje dose
gljivi kriteriji. Le 500 posavskih 
kmetij ali samo 8 odstotkov je 
takih, ki bi zadovoljili pogoj 8 ha 
obdelovalnih površin. Se večji 
problem je izobrazba, ki je na 
naših kmetijah precej nizka in le 
nekaj več kot 100 kmetij ali 2 do 
3 odstotke je takih, kjer imajo 
nosilci vsaj triletno kmetijsko 
šolo. In še tretji izločevalni krite
rij je starostna omejitev, saj je sta
rostna struktura na posavskih

kmetijah preko 50 let, za omenje
ni ukrep pa je pogoj starost nosil
ca kmetijskega gospodarstva pod 
40 let. Takih kmetij je v Posavju 
le okrog 5 odstotkov. Vsi omenje
ni podatki kažejo, da se bo lahko na 
razpis za ukrep I prijavilo le 2 ods
totka posavskih kmetij. Veliko bolj 
ugodni in lažje dosegljivi so kriteriji 
pri ukrepu III. torej za razvijanje 
dopolnilnih dejavnosti na kmetiji.

Letošnji praznik vin bo poeno
ten in se bo na pobudo skupnega 
organizacijskega odbora imeno
val Praznik vin ob Bizeljsko-sre- 
miški vinsko turistični cesti (BS 
VTC) 2002. Povezal naj bi vse vi
nogradnike in ljubitelje vin ob že

To pa ne pomeni, poudarja 
Viktor Kožar s Kmetijske sve
tovalne službe Krško, da se po
savske kmetije ne bi potrudile 
pridobiti omenjenih sredstev. Ce 
se ne bodo mogle prijaviti na 
letošnji razpis, pa naj že sedaj 
začnejo s pridobivanjem do
kumentacije za naslednji razpis.

prepoznavni BS VTC, ki zajema 
vse tri posavske občine. Praznik 
bo potekal od 14. februarja, ko se 
bo pričelo zbiranje vzorcev vin, 
do 2. marca, ko bo zaključna pri
reditev.

Aktivnosti bodo potekale tako

Na razširjen odbor so bili vabljeni predstavniki vseh vinogradniških društev. 
Na sestanku: Roman Matjašič, Vesna Kunej, Alojz Požim, Milena Rožman, 
Dragoljub Kupimvič, Matjaž Jensterle in Marjan Petan.

Jelica Koršič

Povezani ponudniki ob 
Bizeljsko-sremiški VTC

Posavje - Turistično ter vinogradniško društvo Bizeljsko in 
Društvo vinogradnikov Sremič so ponovno zasejali seme skup
nega praznika vin. V prihajajočih mesecih so ponavadi tako 
na Sremiču kot na Bizeljskem priredili svoj praznik.

Najzahtevnejši projekt bo državni kviz
Sremič - Društvo podeželske mladine Krško je v sodelovanju s tamkajšnjo kmetijsko svetovalno 
službo pripravilo redni občni zbor društva.

Najprej so člani poslušali 
poročilo predsednika Lojzeta 
Kerina, v katerem je povzel vse 
pomembnejše aktivnosti društva 
v preteklem letu. Predvsem je ob 
občinskem in regijskem izposta
vil državni kviz “Mladi in kme
tijstvo", na katerem seje ekipa iz 
Krškega uvrstila na odlično drugo 
mesto in si tako priborila prilož
nost za organizacijo državnega 
kviza 2002 v svoji občini. Nadalje 
je omenil organizacijo kmečkih 
iger v Podbočju, strokovna pre

davanja in ekskurzije, še posebej 
odmevna je bila okrogla miza na 
temo “Sobivanje generacij na 
kmetiji”, ki so se je udeležili v 
času sejma v Gornji Radgoni. Na 
izboru za gospodarja leta v Idriji 
pa je kandidat, ki je hkrati tudi 
predsednik društva, zelo uspešno 
zastopal posavsko regijo, saj ga 
je protikandidat iz Škocjana pre
magal le za las.

Podobne aktivnosti bodo sku
šali izpeljati tudi v letu 2002, naj
večji in najbolj zahteven projekt

Mladi na občnem zboru Društva podeželske mladine Krško

pa bo seveda organizacija že 
omenjenega državnega kviza. 
Pravila bodo letos nekoliko spre
menjena, je napovedal novi pred-

Martin Mavsar

sednik Zveze slovenske podežel
ske mladine Martin Mavsar, ki 
je sicer domačin in seje tudi ude
ležil omenjenega občnega zbora. 
Za izvedbo kviza je obljubil tudi 
finančno pomoč zveze. Sicer pa 
so se na ta projekt že začele inten
zivne priprave, zagotoviti je po
trebno kar največ sponzorjev in 
nagrad, kviz bo namreč že v za
četku aprila v Kostanjku.

Jelica Koršič

na Bizeljskem kot v Krškem in v 
sevniškem Trnovcu. Na vseh treh 
lokacijah bodo zbirali vzorce vin 
in potem po ocenjevanju na vseh 
omenjenih lokacijah izvedli tudi 
vodene degustacije s spremnimi 
prireditvami. Prvega marca bo v 
Zadružnem domu na Bizeljskem 
potekala svečana ustanovitev 
Zveze vinogradniških društev Bi- 
zeljsko-sremiškega vinorodnega 
okoliša z bogatim kulturnim pro
gramom. Dan kasneje pa bo v 
Kulturnem domu Krško še zaklju
čna slovesnost s podelitvijo pri
znanj najbolje ocenjenih vzorcev 
vin, z degustacijo in tradicional
nim vinogradniškim plesom.

Suzana Vahtarič

BSE znova “udarila”
Slovenija, Ormož - Prisotnost 

bolezni BSE pri govedu iz občine 
Onnož so potrdili tudi rezultati 
testa iz referenčnega laboratorija 
v Bernu v Švici. To je že drugi 
primer bolezni BSE v Sloveniji.

Čeprav imamo v Sloveniji 
visoko stopnjo preventivnih ukre
pov, se bodo ti s 1. februarjem 
še izboljšali, saj bo znižana sta
rost goveda za obvezno testiranje 
na prisotnost BSE s 30 na 24 
mesecev. S tem se bo število pre
gledanih živali povečalo za 10 do 
15 odstotkov. Lani je bilo v Slove
niji na BSE testiranih 32.616 
vzorcev goved. J.K.

Sava Glas, 23.1.2002
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ZAVOD ZA GOZDOVE SLOVENIJE
Območna enota Brežice

Zimski čas in živali
Živalske vrste se znajo dobro prilagajati na življenjske razmere v svojem 

okolju. Tega so se “naučile” v več sto tisoč let trajajočem razvoju.
Ali živali pozimi zebe? Ali so živali pozimi lačne? Lahko bi si še 

naprej zastavljali taka po svoje čudna vprašanja, saj imajo logiko samo v 
očeh človeka.

Telesna temperatura živali je odvisna od lastne proizvodnje toplote in 
izmenjave toplote z okoljem. Tako so se toplokrvne živali zaradi učinkovite 
presnove proizvodnje toplote, izolacijskih lastnosti dlake, peijain podkožne 

: maščobe ter fiziološko regulacijskih sposobnosti dobro prilagodile na 
toplotne spremembe. Zimski kožuh ijavega medveda ima za 52 odstotkov 
boljšo izolacijsko vrednost od poletnega. Skrajni konci okončnin, ki so 
pozimi v stiku z mrzlo podlago, imajo temperaturo od 4 do 7 stopinj C. 
Mrzle noge na snežni ali ledeni podlagi te ne raztapljajo in tako ne pride 
do primrzovanja na tla. Razne dvoživke, plazilci, nevretenčarji.. .enostavno 
prenehajo aktivno živeti in preidejo v otrplost, ko pade temperatura na 
točko zmrzišča. Zimsko spanje ali hibernacija je ekološko zelo uspešen 
način preživetja neugodnih življenjskih razmer. Med prezimovalno neak- 

i tivnostjo se živalim zniža srčna frekvenca, frekvenca dihalnih gibov in 
, pade telesna temperatura na raven okolišne temperature zraka Pred “zim- 
: skim spanjem” se tem sesalcem nabira rjava maščoba. Prilagoditev na 

nizke temperature se kaže tudi v temni obarvanosti dlake in perja. Toda 
npr. pri belki ali planinskem zajcu je za preživetje v zimskem času po
membnejše prikrivanje pred plenilci, zato sta pozimi obarvana belo. Nič 
posebnega ni prilagoditev na težje zimske preživetvene razmere tudi 
zadržana brejost, kot npr. pri srnjadi ali kuni.

Prilagoditve živali na nizke temperature so pogosto vezane na poman
jkanje hrane. Zato so pogoste prilagoditve tudi selitev ali migracije. Čigra 
se npr. seli s severnega na južni tečaj.

Ljudje vemo, da se vrsto ptic odseli z naših krajev v toplejše in jim 
pravimo selivke. Manj znano pa je, da pozimi mnoge vrste ptic v velikem 

. številu prihajajo iz severnih delov Evrope prezimovat k nam, Ptice se na 
različne načine pripravijo na mraz in pomanjkanje hrane, da lahko preživijo 
neugodno zimo. Del ljudskega izročila je krmljenje ptic okoli naših do- 

! mov. Pričnemo že jeseni, ko je še ugodno vreme, z manjšo količino, ki jo 
stopnjujemo ob najbolj mrzlih dneh. V krmilnici vedno skrbimo za čistočo. 
Prenehamo postopoma spomladi. Najbolj uporabna krma za ptice je 

r sončnično seme ali že pripravljena hrana. Lahko jim občasno nasujemo 
tudi lešnike ali orehova jedrca ali rozine. Lahko jih presenetimo tudi z 

i manjšimi kosi mesa. Obesimo loj ali pripravimo krmne pogače. Verjemite, 
kako boste veseli različnih ptic, ki jih boste opazovali s svojimi otroki ali 

( vnuki ob ptičji krmilnici. Tako se lahko veliko naučimo o pticah. Gozdarji 
> že vrsto let izvajamo akcijo zimskega krmljenja ptic. Krmo podarimo , I 

vrtcem ali osnovnim šolam. Morda želite bolje spoznati ptice? Na vsaki (
< Krajevni enoti Zavoda za gozdove vam bodo odstopili plakat najpogostejših I) 

vrst ptic, ali se povežete s člani Društva za opazovanje ptic.
V zimskem času, ob izjemno mrzlih dneh ali v visokem snegu, ali | 

takrat ko ni obrodilo plodonosno drevje, lahko govorimo o smotrnosti ! J 
, zimskega krmljenja divjadi, ki ga izvajajo lovci. Nedvomno so pri nas ob j j 

pravi številčnosti in strukturi prostoživečih živali, te tudi zmožne same , i 
' preživeti v okolju. Največ naredimo za prostoživeče živali tako, da jih čim 
| manj vznemiijamo v njihovem okolju. Množični in številni pohodi kjerkoli, 

turna smuka itd. lahko povzročajo strese in zahtevajo večje gibanje živali 
in tako večjo potrebo po hrani.

Živali pozimi živijo, le pustimo jih živeti ali bolje rečeno, navadimo se 
jih spoštovati.

Jože Prah, revirni gozdar

Srečanje brežiških kmetic
Čatež - 250 kmečkih žena, ki v svojih vaseh delujejo v aktivih, 
skupaj pa so povezane v Društvo kmetic Brežice, se je zbralo 
na tradicionalnem ponovoletnem srečanju.

Društvo, ki ga zadnja leta vodi Slavka Preskar, skozi svoje delo
vanje že četrt stoletja skrbi za ohranjanje etnologije podeželja, hkrati 
pa kmečke žene skozi programe skrbijo tudi za osebnostno rast. Pri 
tem jim pomaga kmetijska inženirka Marija Levak, svetovalka za 
kmečko družino in dopolnilne dejavnosti na brežiški izpostavi I 
Kmetijske svetovalne službe.

Slavka Preskar, Veronika Fabinc in Marija Levak

Na minulem srečanju so medse povabile psihiatra dr.Jožet3 
Magdiča, kije spregovoril o najpogostejši bolezni sodobnega časa " j 
depresiji. Toda ni depresije brez upanja, je bil moto predavanja, s čimef 
se kmečke žene v celoti strinjajo. Nenazadnje je dokaz že to, da 5 
ponosom vztrajajo v svojem ne najbolj rožnatem vsakdanjiku in 
vedno imajo voljo, da skozi Društvo kmetic bogatijo tudi druge. Lep0 
sodelujejo s Karitas, je povedala predstavnica te organizacije Stank3 
Retelj. ,

Med veselo razpoložene kmetice je prišel tudi župan Vlado Derz 
in predstavniki služb, zadolženih za kmetijstvo v občini.

Branka DernoVš* I
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Z gripo se ne gre šaliti
Slovenija, Posavje - Že vse od konca lanskega oktobra v sodelovanju s pristojnimi strokovnjaki 
opozarjamo, obveščamo in spremljamo dogajanja v zvezi s cepljenem proti gripi. Vsi skupaj 
ugotavljamo, da mnogi še vedno ne verjamejo v zanesljivost cepljenja, kar je zelo narobe. 
Ker se vse bolj bližamo tistemu času, ko naj bi val gripe zajel tudi našo državo, ponovno 
opozarjamo - še vedno je čas, da se cepite, pa tudi cepivo je še vedno na voljo.

Prav gotovo ne bo odveč, če 
še enkrat spomnimo, da je gripa 
ali influenca akutna virusna bo
lezen dihal, ki jo spremlja 
vročina, glavobol in bolečine v 
mišicah. Značilnost gripe je nena
den pojav visoke temperature, bo
lečin v mišicah, dražečega ob
čutka v žrelu ter suhega kašlja. Za 
razliko od drugih prehladnih 
bolezni gripa lahko traja do se
dem dni. Pogosto pa se lahko po
javijo tudi resni zapleti s pljučni
co. Starejši ljudje in kronični 
bolniki so v večji nevarnosti zara
di zapletov. Prepoznamo jo po 
njenih značilnostih, čeprav jo tež
ko ločimo od drugih prehladnih 
bolezni, ki jih povzročajo ostali 
virusi, pomembna pa je tudi zara
di hitrosti širjenja, velike zbolev- 
nosti in resnih zapletov, katerih 
povzročitelji so virusi ali bakteri
je. Povzročitelj se prenaša s kuž
nimi kapljicami po zraku zlasti v

zaprtih prostorih. Virus lahko pre
živi več ur v posušeni sluzi in se 
lahko prenese z direktnim vdiha
vanjem. Inkubacija je kratka, naj
pogosteje traja 24-72 ur.

V prvi polovici meseca januar
ja je epidemija gripe izbruhnila v 
sosednji Italiji, kjer je že v prvih 
dneh tega leta zbolelo kar 400.000 
ljudi. Italija pa je tako rekoč na 
našem pragu. Tamkajšnji strokov
njaki menijo, da je bolezen iz
bruhnila tako zgodaj predvsem 
zaradi hudega mraza oziroma 
zaradi prehoda iz ogrevanih 
prostorov na izredno nizke zu
nanje temperature.

Slovenski strokovnjaki opo
zarjajo, da bi pri nas bolezen lah
ko udarila ob koncu tega meseca, 
hkrati pa svarijo, da se lahko to 
zgodi že prej. Vse slovenske 
zdravstvene ustanove, seveda tudi 
posavske, so se za to zimo do
dobra založile s cepivom proti gri

pi. Zdravniki pa ugotavljajo, da 
seje tokrat sicer cepilo veliko lju
di, a kljub vsemu imajo cepiva 
proti gripi še vedno dovolj. Zato 
ponovno pozivajo vse tiste, ki se 
še vedno niso odločili, da bi se 
proti gripi cepili, da to še vedno 
lahko storijo. Ob vsem že pove
danem pa direktor Javnega zdrav
stvenega zavoda Zdravstveni dom 
Brežice dr. Alojz Slavko Sušin 
poudarja: “Zdaj je očitno prišel 
pravi čas, kajti tokrat gre zares! 
Kljub temu je cepiva proti gripi 
še dovolj, zato pozivamo vse, ki 
se še niso odločili, da se čimprej 
cepijo!” Za vse pomembne infor
macije v zvezi s cepljenjem se 
lahko obrnete ali na svojega 
zdravnika ali pa na najbližjo 
zdravstveno ustanovo. In še nas
vet. Z gripo in njej podobnimi bo
leznimi se nikakor ne gre šaliti, 
zato se vendarle odločite in se za
varujte s cepljenjem. K.M.

Ravnatelj in šolska avtonomija
Čatež - V organizaciji Zveze društev pedagoških delavcev Slove

nije in revije Sodobna pedagogika, ki mimogrede neprekinjeno izhaja 
že polnih 118 let, je v Termah Čatež potekal dvodnevni posvet na 
temo “Ravnatelj in njegova avtonomija”. Sodelujoči so razpravljali o 
vprašanjih avtonomije šole, o vlogi ravnatelja ter o njegovi profesio
nalizaciji. Kot je ob tem povedal glavni in odgovorni urednik revije 
Sodobna pedagogika in vodja posveta prof. dr. Metod Resman, je bil 
namen posveta soočiti se z različnimi pogledi, tako šolska politična 
stališča, teorijo in seveda tudi prakso. Želja organizatorjev je bila izpel
jati strokovno znanstveni posvet, na katerem bi izmenjali različna 
stališča. Po mnenju dr. Resmana je ključno vprašanje avtonomije na 
področju kadra in vprašanje na področju financ, kjer se zdi, da še niso 
naredili tistih potrebnih korakov, da bi lahko z gotovostjo trdili, da so 
na pravi poti ali celo, da bi lahko govorili o politični decentralizaciji 
na področju šolstva.

Udeleženci posveta za ravnatelje

Dobrih 150 udeležencev posveta seje soočalo z vizijo šole in nje
nim vodenjem vzgojno-izobraževalnih institucij. Poleg referatov o 
avtonomiji in vlogi ravnatelja, o katerih so predavali mnogi znani 
strokovnjaki, pa so potekale še tematsko usmerjene skupinske raz
prave na temo posveta, zaključke razprav pa bodo strnili tudi v posebni 
izdaji revije Sodobna pedagogika. K.M.

Zdaj fundacija Adama 
Bohoriča Krško

Krško - Kot je znano, naj bi Občina Krško ustanovila usta
novo na področju štipendiranja in podeljevanja študijskih 
pomoči študentom in dijakom s stalnim prebivališčem na ob
močju občine Krško ter širšem posavskem področju. Občinski 
Svetniki so sprejeli predlog odloka o ustanovitvi, ki prinaša 
nekaj novosti v primerjavi z osnutkom.

v Ustanovo so preimenovali v 
Štipendijska fundacijo Adama 
Bohoriča Krško. V sklopu obrav
nave osnutka odloka je bil podan 
tudi koncept o nadgradnji os
novne ideje v finančni sklad, kar 
Je tudi predvideno, vendar bodo 
najprej, kot pravi vodja projekta 
Kobert Ostrelič, realizirali os
novni nivo štipendiranja in v ko- 
'kor bo obstajal interes, ga bodo

nadgradili.

Glede pripomb na višino šti
pendij so predlagali dvig osnove 
za izračun štipendij, in sicer s 
40% zajamčene plače na 50%. 
Upoštevali so tudi pripombe gle
de enega izmed pogojev za prido
bitev štipendije, in sicer opravljen 
najmanj prvi letnik. Pogoj so 
izločili in tako so v predlogu do 
štipendije upravičeni vsi, ne gle
de na letnik študija.

Lidija Petrišič

Športna 
dvorana v 

upravljanje 
šoli

Krško - Športno dvorano pri 
Srednji šoli Krško bo Občina 
Krško kot solastnica predala v 
upravljanje Srednji šoli Krško. 
Tak predlog sklepa je sprejel ob
činski svet, kije hkrati sprejel tudi 
predlog sklepa o višini uporabni
ne in najemnine za to dvorano, po 
katerem se šoli za vsako uro, ko 
se v športni dvorani izvajajo 
športni programi, ki so bili izbra
ni na javnem razpisu občine 
Krško, prizna uporabnina v višini 
5000 SIT. Srednja šola pa zara
čuna najemnino za vsako uro, ko 
se v dvorani izvajajo športni pro
grami za uporabnike, ki imajo se
dež v občini Krško, v višini 7000 
SIT. L.P.

V Posavju 
epidemije ni

Posavje - V prvi polovici lan
skega decembra so v ljub
ljanski zdravstveni regiji raz
glasili epidemijo rotavirusne- 
ga enterokolitisa. V Posavju 
pa na srečo o tovrstni epide
miji ne govorimo, čeravno je 
res, da so že zabeležili nekaj 
primerov bolezni.

Rotavirus se v manjšem 
obsegu pojavlja vsako leto, so 
nam zatrdili v posavskih 
zdravstvenih ustanovah in ob 
tem dodali, da smo vsaj v tem 
trenutku mirni, kajti ne glede 
na dejstvo, da so v zdrav
stvenih ustanovah resnično 
zabeležili nekaj primerov te 
bolezni, iz Sevnice so bili na
poteni v celjsko bolnišnico, iz 
Brežic in Krškega pa v brežiš
ko, o epidemiji nikakor ne go
vorimo.

Kljub temu nekaj nasvetov 
in pojasnil ne bo odveč. Virus 
prizadene zlasti otroke, pri če
mer ni razlik med otroci v vrt
cih in tistimi v domačem varst
vu. Z epidemiološko preiskavo 
so ugotovili, da obolevajo tudi 
bratje in sestre bolnikov, dru
žinski člani in otroci v vrtcih, 
v katerih so bili oboleli.

Rotavirus povzroča drisko, 
bruhanje, krčevite bolečine v 
trebuhu in vročino. Bolezen 
traja tri do deset dni. Virus je 
močno kužen in se zlahka pre
nese iz osebe na osebo. Pre
naša se na več načinov, najpo
gosteje z neposrednim stikom 
ali posredno, z dotikom one
snaženih površin in predme
tov, kijih otroci nosijo v usta. 
Bolezenski znaki se pojavijo 
po enem do treh dneh po okuž
bi. Otroci in odrasli lahko ob 
driski in bruhanju pijejo ka
kršnokoli tekočino, odsvetuje
jo le močno gazirane pijače.

Za preprečevanje širjenja 
virusa so potrebni predvsem 
strogi higienski ukrepi, ker pa 
se rotavirus prenaša tudi med 
družinskimi člani, si je po
trebno tudi doma skrbno in 
pogosto umivati roke. K.M.

ozara brežice
V društvo Ozara, Pisarna za informiranje in svetovanje, se 

vključujejo ljudje s težavami v duševnem zdravju, prav tako se oglasijo 
vsi tisti, ki se znajdejo v stiski. Mnogi izmed njih dobijo podporo, s 
katero lažje premostijo svoje težave. Ob tem smo priča različnim živ
ljenjskim zgodbam in izkušnjam. Ponovno vam predstavljamo eno 
izmed njih, ki nam jo je zaupala članica skupine za samopomoč ter jo 
želi deliti tudi z vami.

Kot otrok sem izgubila starše. Bili smo velika družina, vseeno sem 
ostala sama. Nihče od bratov in sester se ni zmenil zame. Nihče me ni 
nič vprašal, še manj, da bi mi kaj pomagal. Zame se je začela trnova 
pot. Sla sem iskat pomoč na Urad za zaposlovanje. Ostala sem na 
administrativnem tečaju. Uspešno sem opravila izpit. Dobila sem 
službo na nekem uradu. Večkrat sem bila lačna. Brez zajtrka - brez 
kosila - brez večerje. Mesec je bil dolg. Slabo oblečena sem se skrivala 
pred drugimi. Bilo me je sram - strah, da bi me kdo kaj vprašal. 
Nikogar nisem imela, da bi mi dajal uteho. Staršev ni bilo več, da bi 
jim potožila in se razjokala v njihovem objemu. Bratje in sestre so me 
samo kregali, če sem naredila kaj narobe, za pomoč se niso zmenili. 
Le klofuto sem dobila, kar me je zelo bolelo.

Dobila sem prvo plačo. Z velikim veseljem sem spravila denar v 
denarnico. Življenje se mi je začelo izboljševati. Sčasoma sem si želela 
več denarja. Odpovedala sem na uradu in se zaposlila v proizvodnji 
kot navadna delavka. Denarja je bilo več, ker smo delali na normo in 
veliko nadur. Spoznala sem fanta prej se z nikomer se nisem pogovar
jala o fantih niti o ljubezni. Bila sem zelo naivna. Takrat sem mislila, 
da mora tako biti. Če pride ali ne pride, moram ga čakati. In kaj se je 
zgodilo? Dobila sem lepo punčko. Z njo pa toliko poniževanj, nešteto 
grdih besed, da se mi je skoraj zmešalo. Nisem klonila. Veselje do 
Življenja mi je dajala moja mala punčka.

Čas je tekel, spoznala sem drugega fanta. Bolj previdno. Bil je 
drugačen od prvega. Moja mala punčka mu ni bila v napoto. Kmalu 
.sva se poročila. Rodila sem mu sinka. Sreča je bila neizmerna. Po 
nekaj letih sem mu podarila še hčerkico. Najina sreča je bila še večja. 
Mož me je imel rad, spoštoval in cenil me je. Otroci so naju imeli 
radi. Bili smo lepa družinica. Starejša hči se je poročila in dobila sva 
vnukinjo.

Naša sreča pa ni trajala dolgo. Nekega dne je šel v neko vas, da 
nekomu nekaj popravi. Ni se vrnil! Odpeljali so ga mimo najinega 
doma v mrtvašnico. Bilo je strašno. Položili smo ga k zadnjemu 
počitku. Ostali smo sami z žalostjo in veliko izgubo. Življenje gre 
naprej. Veliko truda sem vložila, da sta otroka prišla do poklica. Otroka 
sta bila polnoletna, se poročila. Imam vnuke in pravnuka. Imam jih 
rada. Živeli smo v upanju, da nam sreča ne more uiti. In glej, sina je 
doletela ista usoda, v istih letih, kot sva bila midva z očetom. Vprašala 
sem se, zakaj? Za starejšo hči ne vem, kje je? Kaj dela? Ima kaj jesti? 
Noče imeti stika z menoj. ZAKAJ? Mlajša hči ima lepo družinico. 
Moža ne morem pozabiti in ga nikoli ne bom - vedno bo v mojem srcu.

rojstva v porodnišnici brežice

Od 7.1. do21.1. 2002
Dečke so rodile: Maja Kerin-Colarič iz Kostanjevice na Krki, Lju

bica Bratanič iz Bukoška, Renata Turšič z Velikega Trna, Tatjana 
Mlakar s Srednjega Arta, Simona Plak iz Kozjega, Monja Bogovič- 
Mihelin s Sremiča, Marinka Smole iz Čužnje vasi in Stanislava Tomše 
z Velike Doline.

Deklice so rodile: Nataša Zemljak iz Pavlove vasi, Polonca Resnik 
iz Mrčnih sel, Ria Priželjc iz Župjeka, Slavica Ajdovnik iz Velike vasi, 
Andrejka Petrišič iz Jetemega sela in Nataša Lisec z Lukovca.

Mladi v poslanskih klopeh
Ljubljana - Nacionalni otroški parlament je v ponedeljek v veliki dvorani državnega zbora na že 12. zasedanju razpravljal 
na temo Moj prosti čas. Glavna ugotovitev razprave je, da otrokom pravica do prostega časa sicer ni kršena, saj ga imajo 
dovolj, nimajo pa zagotovljenih ustreznih in enakih možnosti, da bi ga preživeli kakovostno. Predsednik Zveze prijateljev 
mladine Slovenije (ZPMS) Franc Hočevar je v uvodnem nagovoru mlade parlamentarce spomnil, da imajo pravico, da si 
svoj prosti čas razporedijo po svoje, a ne na škodo drugih. Med 91 udeleženci so bile tudi tri posavske predstavnice, izvoljene 
na občinskih otroških parlamentih in sicer Vanja Papež z OŠ Leskovec pri Krškem, Jerneja Rožman z OŠ Artiče ter Urška 
Draksler z OŠ Boštanj.

Mlade delegate je najprej poz
dravil predsednik DZ Borut Pa
hor, ki je tokratno zasedanje oz
načil kot že tretji veliki javni dia
log v enem tednu - prejšnji teden 
je namreč v DZ potekala javna 
predstavitev mnenj o zvezi NATO 
in predstavitev mnenj o predlogih 
za spremembo ustave. Otroškega 
parlamenta so se udeležili še mi
nistrica za šolstvo, znanost in 
šport Lucija Čok, minister za zu
nanje zadeve Dimitrij Rupel, 
minister za okolje in prostor Ja
nez Kopač, minister za zdravje 
Dušan Keber in varuh človeko
vih pravic Matjaž Hanžek. Vsi 
so izpostavili pomen prostega ča
sa in menili, da gaje potrebno ko
ristno porabiti.

Sklepna ugotovitev zasedanja 
je bila, daje prosti čas brez obvez
nosti, namenjen otrokom, da 
počnejo, kar želijo. Nujen je za 
zdravje in dobro počutje, zagotov

ljen pa je tudi s konvencijo ZN o 
otrokovih pravicah. “Poslanci” so 
ugotovili še, da na preživljanje 
prostega časa preveč avtoritativno 
vplivata družina in šola, premalo 
pa otroci sami. Skoraj povsod po 
Sloveniji otrokom primanjkujejo

ustrezni prostori za druženje, us
tvarjanje in zabavo, premalo pa je 
tudi parkov in športnih površin za 
športne dejavnosti. Mladi so bili 
kritični še do pomanjkanja ustrez
nih programov za prosti čas, pre
visokih cen za organizirane dejav-

Posavske predstavnice se s sekretarko ZPM Krško Vido Ban priprav
ljajo na parlament.

nosti s področja športa, kulture in 
zabave. Šolski odmori so po mne
nju otrok prekratki, šolsko okolje 
pa ni otrokom prijazno, zato zah
tevajo varuha otrokovih pravic na 
šolah. Mladi so nezadovoljni tudi 
z lokalnimi prevozi, saj so neure
jeni in izjemno dragi. Med zah
tevami tokratnega otroškega par
lamenta je tudi povečanje števila 
medijskih oddaj, kjer bi se lahko 
otroci predstavili s svojimi pobu
dami in idejami. Za sprotno pre
verjanje uresničevanja sprejetih 
sklepov predlagajo ustanovitev 
otroške vlade na nacionalni ravni.

Za temo 13. zasedanja nacio
nalnega otroškega parlamenta pri
hodnje leto so mladi parlamentarci 
izbrali temo Zlorabe, nasilje in 
nestrpnost med in nad mladimi, 
izvolili pa so tudi predstavnika s 
triletnim mandatom za svetovni 
otroški parlament in sicer Anžeja 
Dežana iz Celja. STA/L.P.
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Prihodnost je začrtana
Brežice - V Posavskem muzeju Brežice je direktor mag. Tomaž Teropšič predstavil kar nekaj 
zanimivih projektov. V tem letu se obetajo zanimive razstave, postavili pa bodo tudi razstavo 
ob praznovanju “dolenjskih Benetk”. Sicer pa so predstavili tudi dokument z naslovom “Vse
binska in funkcionalna izraba gradu Brežice za potrebe Posavskega muzeja Brežice”, o kate
rem mag. Teropšič pravi, da je izrednega pomena za ustanovo in je vizija oziroma razvoj 
Posavskega muzeja in gradu.

Obetajo se številne prepotreb
ne aktivnosti, ki pa so seveda po
vezane tako z odobritvijo brežiš
kega občinskega sveta kot z 
ogromnimi finančnimi sredstvi, 
katerih mag. Teropšič sicer ni 
želel konkretizirati, je pa poudaril, 
da gre ravno pri že omenjenem 
dokumentu za celovit pristop k re
ševanju problematike gradu Bre
žice, in obenem opozoril, da je 
grad Brežice že precej star in kot 
takšen potrebuje več. “Ker nam 
je bilo dovolj različnih “gasilskih" 
akcij, tako smo reševali del po 
del, kije bil najbolj nujen obnove, 
smo se odločili, da bi naredili ce
lovit pristop k zadevi. To je tudi 
eden od pogojev, za katere Mini
strstvo za kulturo daje finančna 
sredstva”, poudarja mag. Teropšič 
in hkrati dodaja, da je omenjeni 
dokument izrednega pomena za 
Brežice in v kolikor bo potrjen, 
po njegovem mnenju lahko v gra
du Brežice pričakujemo začetek 
del na področju gradbeništva.

Srečanje je bilo med drugim 
namenjeno tudi predstavitvi in se
veda ogledu malega avditorija, ki 
je po treh napornih letih prenove

spet zaživel. V tem prostoru se 
bodo ponovno, tako kot v pretek
losti, odvijale številne kulturne 
prireditve.

In če je bilo leto 2001 leto sim
pozijev in leto izdaje zbornika, bo 
letošnje leto vsekakor leto po
membnih razstav, ena izmed njih 
bo tudi razstava v Kostanjevici na 
Krki ob 750-letnici prve omem
be mesta, razstavo o zgodovini 
mesta bo postavljal prav kolektiv

Posavskega muzeja Brežice, v sa
mem muzeju pa se v tem letu med 
drugim obeta tudi razstava rep
lik - kopij muzejskih predmetov 
- sočasno bo potekal še posvet 
na to temo, pomembna pa bo tudi 
razstava domačinke, akad. slikar
ke Alenke Gerlovič, kije muzeju 
podarila veliko svojih del, ki bodo 
svoje mesto našla v stalni zbirki 
slikarjev in kiparjev starejše gene
racije Posavja. K.M.

Mag. Tomaž Teropšič je predstavil pogled v prihodnost Posavskega 
muzeja Brežice.

“Čelo na soncu” Lucije Stupica

Najboljši slovenski prvenec
Brežice - Mladinski center Brežice je pripravil literarni večer 
z Lucijo Stupica, ki se je predstavila s svojo prvo pesniško 
zbirko “Celo na soncu”. Danes marsikdo piše, vendar redkim 
uspe izdati samostojno knjigo.

Tridesetletni arhitektki Luciji iz Šmarja pri Jelšah, ki že 10 let živi 
v Ljubljani, je to uspelo, ker je njena poezija preprosta, lahko razumlji
va. Oziroma preprosta le toliko, kolikor je preprosto dobra, kot je 
povzela eno izmed ocen moderatorka Barbara Pungerčič.

Lucija Stupica in Barbara Pungerčič

Lucija je oblikovalka notranjih prostorov, obožuje glasbo, rada 
kuha, se predaja naravi in je samotna. A je tudi radostno vpeta v urbana 
prostorja, odprta do ljudi in stvari, ki valovijo v mestnem vrvežu. Vse 
to žari iz njenega knjižnega prvenca. Čelo na soncu pa je lahko čelo 
kot del obraza ali čelo kot instrument, kar si bralec lahko razloži kot 
glasbo v igri Lucijinih besed, zloženih v poeziji. Taka je pozitivno 
presenetila bralce in kritika in si prislužila nagrado. Vsaka pesem se 
vsakogar dotakne na poseben način, Luciji je najdražja Ukradena 
lepota. Knjiga je najboljši slovenski prvenec slovenskega knjižnega 
sejma 2001. In ker je njena poezija močno povezana z življenjem, je 
njeno sporočilo: “Da bi znali preživeti v temi.” N.J.S.

Pod dežnikom
Leskovec pri Krškem - V organizaciji Kluba posavskih študen

tov se je konec prejšnjega tedna v Jožefovi dvorani v Leskovcu pri 
Krškem odvijal literamo-glasbeni večer Pod dežnikom, na katerem 
sta se s svojimi recitali predstavili študentki Ksenja Divjak in Neža 
Kunej (na fotografiji) ter vokalna skupina Solzice pod vodstvom 
Marjete Podgoršek Horžen.L.P.

MC Brežice ponudil gledališko 
predstavo

Brežice - Mladinski center je v goste povabil SNG Maribor z 
delom Pitje po Evropi avtorja Eriča Bogosana. Izkušena in 
sproščena komedijanta Matjaž Javšnik in Valter Dragan sta Bo- 
gosanovo psihopatologijo ameriškega vsakdana živo prenesla v 
domače okolje in jezik ter se hkrati v igri skeptično z obilico črnega

Valter Dragan in Matjaž Javšnik

humorja ukvarjata še z aktualno slovensko opitostjo z Evropo, s 
poudarkom na globalni usodi posameznika. Tematika z Javšnikom 
in Draganom je privabila številne spremljevalce, občinstvo pa je 
komedijanta sprejelo z navdušenjem, tako da sta morala ponuditi 
še dodatek. N. Jenko S.

Blanški vinogradniki
Blanca - Maja 2000 se je zbralo nekaj muzikantov z Blance in okolice in ustanovilo godbo. 
Vsi člani so že imeli glasbene izkušnje, saj so igrali pri različnih domačih ansamblih, niso pa 
imeli izkušenj z igranjem v godbi.
Nekateri med njimi so bili glasbeni samouki in so jim bile note tuje, saj so igrali po 
posluhu.Toda ljubezen do glasbe in jekleni živci vodje godbe Martina Marka, ki si kruh 
služi kot poklicni glasbenik, so zmagali.

Po najnujnejših teoretičnih os
novah notnega zapisa in prvih 
prijemih je sledila prva pesem - 
Tulipani iz Amsterdama. Z vsako 
vajo so bili toni čistejši, akordi so 
lepše zveneli, čutiti je bilo melo
dijo. Po prvih vajah, ki so pote
kale v kuhinji gasilskega doma 
Blanca, so nadebudnim muzikan
tom sobo odstopili blanški gasilci 
in jim omogočili boljše pogoje 
dela. Blanškim godbenikom seje 
pridružilo še nekaj mladih god
cev in sledil je prvi nastop. Ta je 
bil ob lanskem kulturnem prazni
ku. Pred domačo publiko so zaig
rali štiri skladbe in poželi navdu
šenje. To jih je spodbudilo, da so 
pospešeno vadili in ob dnevu vi
nogradnikov družabno prireditev 
na Blanci spremenili v pravo ve
selico. Takrat so tudi dobili svoje 
ime - Blanški vinogradniki.

Za tem so se nastopi vrstili kot

24. januar
Brežice - predstava Kozliček meketajček Lutkovnega gledališča 
Jesenice ob 17. uri, Mladinski center

25. januar
Bizeljsko - 1 l.otroški zimski festival, ob 17. uri, osnovna šola

26. januar
Brežice - koncert Šumski, Mojster Fon, ob 21.30, Mladinski center 
Krško - žlahtna komedija Marjetka, Gledališče Ptuj, ob 20. uri, 
Kulturni dom;
- Javni sklad za kulturne dejavnosti OI Krško organizira 
seminar Osnove uporabne retorike, ki bo potekal, od 16.ure do 19.30 
v prostorih Osnovne šole Leskovec pri Krškem, informacije in pri
jave mailto: OI.krsko@slkd.si

29. januar
Sevnica - predstava Žogica Marogica, Lutkovno gledališče Mari
bor, ob 17. uri, kulturna dvorana

30. januar
Krško - igrica Drejček in trije marsovčki, Prešernovo gledališče 
Kranj, ob 17. uri, Kulturni dom

Film in video
Krško - Društvo zavezni

kov mehkega pristanka Krško 
je v zadnjih dveh koncih tedna 
organiziral dva seminarja na 
temo Film in video, oba pa je 
vodil filmski režiser in scena
rist Boris Petkovič. Prvi semi
nar z naslovom Scenaristika je 
obsegal dramaturgijo, analizo 
igranega in dokumentarnega 
filma ter izdelavo sinopsisa, 
scenosleda, scenarija in sne
malne knjige. Naslednji vi
kend je potekal seminar o 
montaži. L.P.

po tekočem traku. Razen na za- novoletni koncert. V lanskem letu 
sebnih zabavah so bili gostje tudi so imeli Blanški vinogradniki kar 
na Petrovem sejmu v Brestanici, 50 nastopov. Postali so pre- 
na dobrodelnem koncertu v Boš- poznavni, kar jih obvezuje k še 
tanju ter na žegnanju konj v Vran- tršemu delu. 
ju, organizirali pa so tudi božično- Roman Drstvenšek

Blanški vinogradniki

Bržčas je letošnjega januarja naj
bolj nehvaležno biti vremenar. Mete
orolog in napovedovalec vremena. Ki 
zgolj na debelo lažejo ali ga niti za 
snežinko ne zadenejo ali pa svojega 
posla sploh ne poznajo. K temu so 
še globalno prekleti od tistih, ki mora
jo sneg čistiti, do tistih, ki so od zdrsov 
polomljeni in so se jim od muk pobe
lile glave, do onih, ki so jim sneg, led 
in vsa brozga najlepši iz ogretih biva
kov.

Ampak vsevišnji ve, daje januar, 
da je zima in da k obojemu pristoji 
idilična belina. Da naj narava ta čas 
počiva in daje snežee gnojilo revne
ga kmeta. Kar pomeni, da naj bi smrt
niki na pejsaž v belem gledali tako. 
In dokončno. Nakar slalom po njem 
postane užitek, če še k temu naložene 
kristalčke vzamemo za mehke in 
razposajeno bleščeče. Tu in zdaj. Kaj 
potem, če smo vsem belim niansam 
od barv do trdote pred leti pisali “in 
memoriam”.

Živeti pravljico, na katero tisti, ki 
je nad nami, radodarno odlaga belo 
simfonijo. Videti ves prelestni čar, se 
vanj vdati, uživati v plesu snežink, 
biti malo romantičen in malo zasan
jan na zasneženih poteh. Po poljih in 
gozdovih nihče ne pluži, ne trosi soli 
in ne povzroča hrupa. Ujeti ptičje pet
je, ki se oglaša iz okovanih vej, ker 
ptiči ne vedo za medvedje spanje. Iz 
spominov izbrskati najmehkejšo dav
no zimsko melodijo, ki ogreje, in 
izslediti sled nove, lepe in tople. Se v 
belem svetu odsankati ali odsmučati 
ali oddrsati v svoj svet. Kjer so sne- 
žaki, srnice in zajčki, bi rekel Bebin 
Matej. Ker je Matejev svet, ko dišijo 
trave, svet toboganov in igrač. Ker 
otroci in narava ustvarjajo najlepše 
slike.

Na radiu Adamo zapoje najlepšo 
zimsko. Otožno. Tombe la neige, tu 
ne viendre pas ce soir.. .Ko se za njo 
glasbeni urednik svoji ljubi odkupi s 
šopkom rdečih vrtnic. Glasbenih Red 
roses for my lady... s pojasnilom 
“mila, zima kriva”. In ni zanjo nič 
pomembnejšega od tega trenutka.

Zanimiv januar. Enim proti kon
cu raste, drugim pada. Izčrpan od de
cembra, opustošen od januarskih raz
prodaj, posipan z novo monetarno 
kulturo, evri. In v zlati sredini pre- 
bohoten z Bushevo presto. Ko svet 
za hip doživi minus njegove popolne 
zavesti. Oziroma ostanemo siromaki 
brez človeka planeta No. 1. Svetovni 
dogodek s presto in odrgnino vred, 
ko je človek zdrsnil s kulture užitka. 
Za kar nista kriva niti sneg niti led. 
Smeh in posmeh od povsod, kar ob 
tako globalnem spodrsljaju sploh ni 
kulturno.

Ko naposled, kot razposajene 
snežinke, sežejo iz toplih dlani v dlani 
voščila za srečo v letu. Motiv praz
nične radosti, ko je drugim že vse 
mimo. V srčiki januaija, sredi zime, 
na ulici, ki jo polni sneg, in je vse 
mehko in so bele strehe in veje. In 
čez belo plešočo zaveso govoriš, da 
seje treba naučiti preživeti vsak trenu
tek posebej. Smehljaje, da te življenje 
prevzame v beli tišini.

Kdor pač zmore uvideti umetnijo 
narave. In življenja.

N at j a Jenko SunčU'
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“Naj” torte Slavke Klemenčič
Prilipe - Potem, ko so se doma na Senovem vsi naučili vse delati -pletenja, krpanja, kuhanja, žaganja, sekanja drv do košnje 
trave - se je Slavka Klemenčič, danes z družino doma na Prilipah pri Čatežu, po končani osnovni šoli v Hotelu Sremič v 
Krškem izučila za kuharico. Že kot otrok je spoznala, da so ji ročne spretnosti v neizmerno veselje, njene risbe in ročna dela 
so bila razstavljena na šolskih razstavah, kjer je določene tehnike pridobila pri likovnem pouku. Te danes s pridom uporab
lja pri izdelovanju tort, predvsem pri slikanju s čokolado na marcipan.

Prvo torto je naredila leta 1971 
za svojo poroko. Zanjo pravi, da 
je bila to torta prave groze in ta-

Slavka Klemenčič z eno izmed mnogih cerkva, 
ki jih je ustvarila.

krat je sklenila, da nikoli v življe
nju ne bo več takšne. Po letih iz
kušenj, izpopolnjevanj in dopol
njevanj je danes vsaka njena torta

sladak virtuozni unikat. Po 30 le
tih izkušenj sestavine še vedno 
tehta, gradbena konstrukcija torte 

pa nastane najprej v 
Slavkini glavi, od 
tam gre najprej na 
papir s točno določe
nimi merami o širini 
in višini, sicer bi se 
podrle. Ker je mož 

■ Frenk strugar in ji 
izdeluje ogrodja, no
silne stebre in pod
stavke, pravi, si lah
ko izmišljuje ter do
daja, tako daje slika 
v njeni glavi ena, 
resničnost pa druga 
sladka zgodba. Na 
tortah je vse jedilno, 
na eni torti so samo 
tri barve, da se izog
ne kiču, le otroške so 
živahnejše, sicer pa 
tudi vsako torto 
okrasi s filigransko 
natančnostjo in za 
kakšno porabi tudi 
ves teden. Iz Slavki
ne neusahljive domi
šljije je nastalo veli

ko trinadstropnih poročnih tort, 
cerkev, barbik, miki mišk, če
belic, pikapolonic, muckov, ki le
zejo iz copatk, teniških loparjev,

telebajskov do tort za različne pri
ložnosti raznih oblik in barv. 
Njene torte so znane od Slovenije 
do Slavonije, mož Frenk in sin 
Frenk pa se po tolikih tortah v hiši 
veselita le še kakšne njene potice 
ali zavitka.

bogu” je upokojena, kar je zače
tek nečesa novega. Tako bo ročne 
spretnosti prenesla v učenje ke- 
ramičarstva in spet na slikarsko 
področje, saj je članica Likovnega 
društva Brežice. Delavska uni
verza Krško ji je ponudila, da bi

Od GZS je Slavka prejela na
ziv slaščičarski mojster in trak ka
kovosti. Ustvarjanje tort je zanjo 
konjiček, saj za vsako porabi toli
ko časa, da bi lahko bankrotirala, 
če bi se s svojim konjičkom 
ukvarjala profesionalno. “Hvala

imela tečaj iz slaščičarstva s pou
darkom na nezahtevni dekoraciji 
tort, kijih lahko osvoji vsaka gos
podinja. Tako okus po dobrem 
ostane.

N. Jenko S.

avtomobilizem

AUDI A4 avant 2.0
Na izboru Slovenskega avto

mobila leta je A4 zasedel drugo 
mesto za Peugeotom 307, čeprav 
bi ga verjetno vsakdo med nami

tako priljubljen. Prilagodljivost 
prtljažnega prostora je namreč 
osnova za spremembo, saj se vse 
skriva pod elegantno oblikovani-

pa prtljažnik ni prazen. Končna 
hitrost seveda presega dovoljeno, 
medtem ko poraba, ki sem jo be
ležil na testu, ni bila pretirana. 
Kljub različnim voznim razme
ram in dinamični vožnji je vsakih 
100 km povprečno “izginilo” le 
9,8 litrov neosvinčenega bencina.

Tudi A4 avant je, tako kot 
limuzina, oblikovno izredno za
nimiv. Ne glede na to, da podob
nosti s predhodnim modelom ne 
more skriti, so vsi deli sodobno 
oblikovani. Prednji del nas sko
rajda nekoliko zavaja, saj se nam 
zdi, da se za njim skriva veliko

primerjavi s predhodnikom veli
ko večji predvsem zadaj. Prednja 
sedeža sta izredno udobna, pred
vsem pa natančno nastavljiva, tak 
je tudi v usnje odet volanski 
obroč. Zadnja klop je prav tako 
udobna in v primerjavi s predhod
nikom prostornejša, čeprav ne 
izstopa iz konkurence. Armatur
na plošča, obloge in ostali deli 
notranjosti so izredno kakovost
ni in klasično oblikovani. Nobe
nih presenečenj bi lahko rekli, 
tudi ponoči ne, saj so vsa stikala 
osvetljena, le rdeča barva je po 
več nočnih urah vožnje lahko 
malce utrujajoča.

2 veseljem vozil. Je že tako, da 
so na izborih odločilne tudi last
nosti, kot so cena, dostopnost in 
včasih tudi množičnost. No, če se 
ne želite izgubljati v množici, 
boste to z Audijem zagotovo do
segli.

A4 avant je nastal na osnovi 
bniuzine, ki je bila predstavljena 
oktobra 2000 in je takoj pokazala 
Zobe konkurenci. Avant je prišel 
Nekoliko kasneje in je zaradi tega 
Se bolj aktualen. Od limuzine se 
razlikuje predvsem v zadnjem 
belu, ki skriva uporabnejši prtljaž- 
n’ Prostor, zaradi katerega je avant

Motor:
' 4-valjni bencinski motor 
' Prostornina: 2,0/1984 cm'
' naj večja moč: 130 KM (96 kW) 
' navor: 195 Nm pri 3300/min 
’ 5-stopenjski ročni menjalnik

mi in izredno zaobljenimi vrati 
prtljažnika. Ta so nekoliko majh
na, vendar se zato radodarno 
odprejo. Za njimi se skriva 422 
litrov prtljažnika, ki jih je moč še 
povečati, najprej s pomikom 
dvojnega dna, potem pa še s 
podiranjem zadnje klopi (deljive 
seveda). Tako postane sicer 
ugledna limuzina tudi družinsko 
uporaben avtomobil, zaradi česar 
je lahko kombinacija službenih in 
osebnih potreb rešena z eno samo 
potezo!

A4 je lahko opremljen z ve
likim številom motorjev. Mednje 
so v tovarni uvrstili veliko bencin
skih in turbodieselskih, novejši 
med njimi je tudi dvolitrski 130- 
konjski motor, kije poganjal test
nega avanta. To je uglajen izdelek, 
ki ponuja veliko navora, s katerim 
se lahko brezskrbno peljemo tudi, 
ko v avtomobilu nismo sami ali

večji avtomobil, medtem ko je 
zadnji naravnan ravno obratno. 
Pogled “od zadaj” namreč ne obe
ta toliko, kolikor avto v resnici 
skriva. Prostor v notranjosti je v

Zmogljivosti:
• najvišja hitrost 208 km/h
• pospešek 0-100 km/h: 10,2 s
• poraba: 11,5/6,0/8,01/100 km
• testno povprečje: 9,8 1/100 km

A4 avant je dober avtomobil, 
vendar ne gre pozabiti, da njegov 
osnovni namen ni razvoz blaga. 
Uporabnejši prtljažnik je namen
jen predvsem življenjskemu slo
gu, videzu in le občasnemu pre
vozu večjih predmetov. Dvolitr
ski motor se v skoraj 1400 kg 
težkem avtomobilu dobro znajde, 
če veliko vozite, pa vam vseeno 
raje priporočam katero od tur
bodieselskih različic.

Aleksander Krebelj

Hej Bambi, pohiti, 
tu je še košček trave! Kmalu 

pridejo še ostali, potem nam bo 
trda predla...

A

Lahko bi bila zimska idila na robu mesta. A kot kaže, je živali v 
snegu in mrazu na mestni prag prignalo pomanjkanje hrane. S. K

Marija Kocjan - najstarejša 
v KS Pišece

Podgorje pri Pišecah - Marija Kocjan seje rodila pred 96 leti na 
Podgorškovi domačiji očem Florjanu in materi Neži. Bila je šesti otrok 
v družini in je od vseh desetih še edina živa. Poročila se je v bližini 
svojega doma. Rodila je štiri otroke - Marijo, Tončka, Slavka in Milko. 
Danes je Marija babica dvanajstim vnukom in enajstim pravnukom.

Ob rojstnem dnevu lani no
vembra so jo obiskale aktivistke 
Rdečega križa KS Pišece. Sedela 
je na klopi ob obloženi mizi s 
cvetjem, z darili, prigrizkom, z 
vrčkom “domačega” ter v družbi 
s svojimi vnukinjami, pravnuki, 
hčerko Milko in zetom Jožetom. 
Spomin ji je ušel v preteklost. 
Ničesar ni pozabila. Njen obraz 
je lep, svež in nasmejan. Z bistri
mi očmi se je dotaknila in pobo
žala svoje najdražje. Obiski so se 
tega dne kar vrstili. Marija je tis
to dopoldne bila tudi v farni cer
kvi pri sveti maši.

Marija se spominja tudi časa med vojno 1941-1945, ko so Nemci 
izseljevali ljudi z Bizeljskega, iz Kapel. Globokega, Brežic. Tisti, ki 
so se k njej zatekli in prosili za pribežališče, so ji v zahvalo zaželeli 
zdravje in da bi dolgo živela. Te dobre želje so se uresničile.

Mama Marija ima svoj urnik. Redno vstaja, ko je jutro, nič ne 
lenari v postelji. Vsi drugi mlajši gredo k delu, v hlev, v službo. Pripravi 
si svoj zajtrk, se uredi in počaka, da ji hčerka Milka zaželi dobro 
jutro. Malo pokramljata. Komaj čaka, da pismonoša prinese časopis. 
Do kosila, ki ji ga postreže hčerka Milka, bere časopis ali Družino. 
Ko tega branja zmanjka, seže po knjigi. Nikoli ji ni dolgčas. Na njena 
vrata večkrat potrka pravnuk Rok, star 18 mesecev. Drug na drugega 
sta zelo navezana in rada se imata. Modro se pogovarjata.

Marijo je hudo pretresla izguba moža. V prometni nesreči je izgubi
la tudi sina in po nesrečnem dogodku še vnuka. Vendar je ponosno 
prenesla vse hude strese. Zaupa propolisu, drugih zdravil ne uporablja.

Vtise, ki smo jih o najstarejši krajanki povzeli v našem uredništvu, 
je pripravila Marjanca Ogorevc iz KO RK Pišece.

Maketa Občine Krško

Pod spretnimi rokami Marjana Jabuke iz Pod Gore pri Krškem je nas
talo že veliko različnih mojstrovin. Lani novembra pa je začel z izdela
vo makete krške občinske stavbe. Maketa je izdelana iz 6-milimetrske 
vezane lesene plošče, široka je l,10m, dolga l,20m in visoka 0,70m.
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karate It gimnastika
A

25 let Karate kluba Hypo Sevnica
Sevnica - Tokrat objavljamo del poročila KK Hypo Sevnica o njihovem 25-letnem delovanju, ki sta nam ga posredovala 
predsednik kluba Anton Crepinšek in glavni trener Jurij Orač. Obenem jim za jubilej iskreno čestitamo!
25 let delovanja sevniškega karateja: “To, kar je dobro, naj se obdrži, tisto, kar je še boljše, naj se še dodatno razmahne in 
razvije”, so bile besede glavnega trenerja kluba Jurija Orača.

Vsega spoštovanja vredni šport
niki in športnice Karate kluba Hypo 
iz Sevnice dobro vedo, da tradicijo 
sicer ustvarimo, toda samo z njo še 
ne moremo ničesar doseči. Naša tek
movalna pot je stara le deset let, ob
stoj sevniškega karateja pa seže neko
liko dlje; natanko petindvajset let 
danes šteje pot delovanja karateja v 
občini Sevnica, kar pomeni okoli 
1300 tednov nenehnega odrekanja, 
in ne moremo si več predstavljati 
našega športnega življenja brez tega. 
Naša preteklost je dolga vrsta zavi
danja vrednih uspehov - vmes je bilo 
seveda tudi nekaj porazov in spodrs
ljajev - tako da lahko v prihodnost 
upravičeno gledamo z velikim opti
mizmom. Uspeh pa ima stalno 
spremljevalko - zavist. Tudi nas 
spremljajo zavistneži in nergači, toda 
današnji praznični dnevi so preveč 
lepi, da bi govorili o teh nevšečnostih, 
saj k praznovanju sodijo predvsem 
čestitke in pohvale.

Dragi ljubitelji karateja! Prihod
nost bo brez dvoma prišla, toda pri
hodnost še ni nadaljevanje uspehov 
iz sedanjosti, ki bi nam bili dani sami 
po sebi. Za uspehe si moramo stalno 
prizadevati, slabe stvari pa pridejo 
navadno kar same. Pravi motivi da
jejo energijo za naše dejavnosti, brez 
njih ni razgibanosti, ampak le dolgo
časna, siva monotonija.

Po zaslugi velike borbenosti so se 
naši mladi športniki prebili v sam vrh 
slovenskega karateja. Podobno bor
benost so pokazali tudi naši člani, 
toda še bolj v borbi s samimi seboj, 
kot pa s svojimi nasprotniki. V pri
hodnje moramo še več pozornosti na
menjati urjenju naših psihičnih in 
telesnih sposobnosti, s katerimi se 
lahko pohvali naš klubski naraščaj. 
Naši mladi športniki so na boriščih

zelo sproščeni in ravno zaradi tega 
so tako uspešni, zlasti še, če jih pri
merjamo z nami, nekoliko starejšimi. 
Sama tehnika pa če je še tako izpilje
na, pri športnem karateju še ni dovolj.

Ne pozabimo, da se ukvarjamo s 
športom, pri katerem je v ospredju 
tisto, čemur radi pravimo “fairplay”. 
Brezhibno športno obnašanje pred
postavlja primemo spoštovanje na
sprotnika in v tem pogledu smo vse
kakor enotnega mnenja. Po mojem 
tudi ne more biti dvoma o tem, da 
mora biti prav tako korektno, kot so 
naša kimono oblačila, tudi naše ob
našanje. Tudi takrat, kadar smo 
upravičeno ali neupravičeno nezado
voljni s sodniško odločitvijo. To na
vsezadnje ni le vprašanje karatejskih 
pravil, sodi tudi med osnove lepega 
obnašanja. Še naprej si bomo priza
devali za korektno športno obnašanje! 
S pošteno borbo bo raslo naše vesel
je do te vzhodnjaške borilne veščine, 
veselje do karateja pa prej ali slej 
zanesljivo pripelje do uspeha.

Minilo je leto dni in uprava našega 
kluba, tako kot vsako leto, predloži 
poročilo in zaključni račun. Naši 
prepričljivi uspehi so naleteli na odo
bravanje ljudi tudi v širši javnosti in 
so vsekakor zelo obetavni. Glede na 
nenehno naraščajočo količino dela 
vodstvo kluba prvič z veseljem ugo
tavlja, daje v celoti realiziralo zastav
ljen tekmovalni program. Kljub temu. 
da so od države pričakovali več sred
stev skupaj z ostalimi društvi v občini, 
ki gojijo vrhunski tekmovalni šport, 
so uspeli v celoti realizirati tekmov
alni koledar.

Naši tekmovalci so v letu 2001 
osvojili rekordnih 140 medalj, od tega 
jih je bilo 56 zlatih, 42 srebrnih in 42 
bronastih. Na državnih prvenstvih 
smo bili 19-krat najboljši; osvojili

smo naslov ekipnih državnih prvakov 
v katah in v športnih borbah v vseh 
starostnih kategorijah.

Nasprotnikovih slabosti ne more
mo pripisovati lastnim zaslugam, lah
ko pa jih seveda spretno izkoristimo 
za zmago. To smo storili in zato smo 
tudi zmagali. Zmage bodo tudi v pri
hodnje, če bomo še naprej intenzivno 
trenirali, spretno taktizirali, spoštovali 
sami sebe in ne bomo podcenjevali 
nasprotnikov.

Poleg tega bomo morali upošte

vati tudi dejstvo, da se je laže spri
jazniti s porazi, kot pa si priboriti zma
go. Če se bo vsak od nas zavedal svo
je odgovornosti in bo dal vse od sebe, 
bomo naše mesto na lestvici ne samo 
zadržali, ampak ga bomo celo izbolj
šali. Sedaj se veselimo in proslavi
mo naš uspeh! Ponosni smo na naš 
celokupen uspeh, za katerega so za
služni prav vsi člani Karate kluba 
Hypo Sevnica.

Predsednik klubu 
Anton Črepinšek

atletika

Otvoritev sezone
Ljubljana - Na otvoritvenem dvoranskem mednarodnem atletskem 

mitingu v Ljubljani so bili odlični tudi brežiški atleti. Janja Budna je 
zmagala v sl^oku v višino (1,65), Jure Rovan je bil najboljši v svoji 
disciplini - skoki s palico (520 cm), David Smukovič pa je bil drugi v 
troskoku (13,92).

Mednarodni kros
Murska Sobota - Na 6. teku za pokal mednarodnega krosa so 

uspešno nastopili atleti AK Sevnica. V teku na 1000 metrov za dek
lice letnika 91/92 je Ana Sotošek zasedla drugo mesto, pri deklicah 
letnika 89/90 je zmagala Barbara Resnik, Mojca Teraž je bila druga, 
Sara Grilc pa četrta. Dečki letnika 89/90 so tekli na 2000 metrov, 
zmagal je Marko Virtič, Mario Ribič je bil tretji, Sebastijan Drobne 
pa četrti. V absolutni kategoriji pa je na progi dolžine 4000 metrov pri 
članih zmagal Borut Veber.

Trikrat Bregar
Velenje -16. novoletnega teka v Velenju so se udeležili tudi sevniški 

atleti. Med članicami je bila na progi dolžine 3800 metrov Zvonka 
Bregar druga, pri deklicah letnika 87/88 je na 1200 metrov dolgi pro
gi Maja Bregar zmagala, pri dečkih istega letnika in na isti dolžine 
proge pa je zmagal Marko Bregar.

navijači

Nuclear povver boys
Krško - V Krškem so po dolgoletnem delovanju (od leta 1993) 

tudi uradno formirali navijaška skupino Nuclear povver boys, ki 
združuje ljubitelje kolektivnih športov. V preteklih letih so bili 
osredotočeni na košarko in rokomet v občini, sedaj pa je njihova glavna 
dejavnost vzpodbujati nogometaše NK Krško tako na domačih kot 
tudi na gostujočih tekmah. Prav tako pa se redno pojavljajo na tekmah, 
kjer slovenska izbrana vrsta nastopa. Bili so tudi na kvalifikacijskih 
tekmah naše izbrane vrste, tako so se odpravili tudi v beograjski “vodni 
pekel" kot tudi na romunsko “dramo”.

Pred kratkim so tudi uradno začeli s pridobivanjem novih članov 
in kdor bi se jim rad pridružil, bo vse potrebne informacije prejel na 
Agenciji za mlade PUNKT v Krškem, ki ima sedež na CKŽ 37. Sicer 
pa se lahko za podrobnosti obrnete tudi na predsednika navijaške sku
pine Janka Omerzuja na tel. št.: 031-312-005 ali pa na vodjo 
navijačev Boštjana Pirca, ki je dosegljiv na tel. št.: 041-417-820.

Dokaz, da so bili NPB-ji resnično v Romuniji! O tem, da so jih spoznali 
vsi, ki v svetu navijanja kaj veljajo, je gotovo jasno.

Naj še dodamo, da se NPB-ji že pripravljajo tudi na prijateljsko 
nogometno srečanje med reprezentancama Hrvaške in Slovenije, ki 
bo meseca marca v Zagrebu, potekajo pa že tudi priprave za odhod 
skupine na svetovno nogometno prvenstvo 2002! K.M.

potapljanje
Diving team iz 
Krškega

Krško - Potapljaško društvo 
Diving team Krško so na pobudo 
nekaj privržencev - ljubiteljev 
morja, rek, jezer in narave usta
novili aprila 2000. Društvo danes 
združuje 31 članov.

Njihov glavni cilj je varno po
tapljanje v morju in rekah in se
znanjanje širše javnosti o življen
ju in lepotah v tem za človeka 
nenaravnem, a prečudovitem 
okolju. V bodoče pa s svojimi ak
tivnostmi želijo prispevati k oza- 
veščanju ljudi, da je potrebno 
naše podvodno bogastvo varovati. 
To pa bodo dosegli z različnimi 
javnimi akcijami, med katere so
dijo tudi čistilne akcije rečnih 
strug v naši okolici in širše. Sicer 
pa so že uspešno organizirali več 
potapljaških tečajev, za uspešnost 
katerih je zaslužen njihov in
štruktor Boško Karabaš.

Minulo leto je bilo ob izo
braževanju tudi delovno, saj so ob 
pomoči sponzorjev in z lastnimi 
prispevki kupili čoln, ki so ga 
delno obnovili in pripravili za 
varno potapljanje. Uspešno pa so 
organizirali tudi dva potapljaška 
kampa, enega v Lošinju in enega 
v Stinici. Tik pred novim letom 
pa so se spet zbrali na novolet
nem potopu v Krko, kamor so 
povabili tudi prijatelje - pota
pljače iz drugih društev iz Novega 
mesta in Trbovelj. V ledeno Krko 
se je tako odpravilo devet pota
pljačev, ki so okrasili novoletno 
jelko, si nadeli božične čepice in 
nato prinesli jelko na suho, kjer 
seje nadaljevala zabava.

šah
Novo leto - novi 
turnirji

Sevnica - V organizaciji Šahov
skega kluba Milan Majcen iz Sevnice 
je potekalo odprto šahovsko prven
stvo za veterane nad 50 let za mesec 
januar 2002. Med devetimi šahisti je 
zmagal Martin Mirt, ki je izgubil le 
proti drugo uvrščenemu Rudiju 
Šopeiju in četrtim Janezom Blasem. 
Tretji je bil Franc Derstvenšek.

V organizaciji istega kluba pa je 
potekalo tudi odprto posamezno 
prvenstvo Sevnice v pospešen šahu 
za mesec januar 2002, na katerem pa 
je skupno nastopilo 18 šahistov. Zma
go na tem tekmovanju je zabeležil pr
vokategornik Milan Mitrovič, drugi 
je bil še en prvokategornik Zvonko 
Mesojedec, tretji pa Bojan Blažič.

Mladi šahisti pa so se pomerili v 
kvalifikacijah za pospešeno državno 
šahovsko prvenstvo v starostnih sku
pinah do 10,12 in 14 let. Tekmovan
ja seje udeležilo 44 mladih šahistov 
in šahistk iz občin Krško, Sevnica in 
Radeče. Sevniški mladi šahisti so 
dosegli zadovoljive rezultate, kljub 
temu, da bo na tokratnem DP nasto
pila le peterica. Preboj med najboljše 
pa je pričakovati od treh, Jelene To
pič, Borisa Mitroviča in Suzane Pav
lič. Sicer pa se je na kvalifikacijah 
izkazal tudi Jure Mirt z Blance, ki bo 
prvič sodeloval na DP med dečki do 
10 let, med deklicami v tej starostni 
skupini pa bo nastopala še Lea Teraž 
iz Sevnice.

Odslej tradicionalno
Krško - V organizaciji Gimnastičnega društva Rain Krško je v 

telovadnici OŠ Jurij Dalmatin Krško potekal "Tretji novoletni pozivni 
turnir v ženski športni gimnastiki v spomin olimpionika Leona Štuk
lja”. Turnirja so se udeležile tri ekipe, ob telovadkah domačega Raina 
še telovadke Športnega društva Studenci Maribor in Športnega društva 
Tabor Ljubljana.

“Gasilska” fotografija ob koncu turnirja.

Ekipno so slavile Mariborčanke, ki so zbrale 114.00 točk, druge 
so bile telovadke ljubljanskega Tabora s 109,65 točke, tretje pa 
domačinke, ki so zbrale 109,05 točke. Med posameznicami sta si prvo 
mesto delili Anja Podlipec iz ljubljanskega Tabora in Alisa Rožič, 
Studenci Maribor, obe sta zbrali 38,20 točki, drugo mesto sta delili 
Mariborčanka Tadeja Markovič in domačinka Urška Štus, zbrali 
sta 37,80 točke, tretja pa je bila Mariborčanka Urška Štritof, ki je 
zbrala 37,30 točke. Preostali Rainovi telovadki, Vesna Bregar in Nika 
Močivnik, sta bili peta oziroma sedma.

Glede na to, daje bil tokratni turnir že tretji, zdaj že govorimo tudi 
o tradicionalnem tekmovanju, ob katerem je vodstvo Raina vse telo
vadke nagradilo še s spominskimi zlatniki, spominske plakete pa so 
prejeli tako trenerji kot tudi spremljevalci telovadk in sodnice, ki so 
delile točke na tem turnirju. K.M.

streljanje

Spet najboljša
Ljubljana - Na zadnjem preglednem tekmovanju za dokončno 

izbiro državne reprezentance, kije nastopila na močnem mednarodnem 
turnirju v Rušah pri Mariboru, je med mladinkami z zračno pištolo 
znova premočno zmagala Brežičanka Vesna Kržan. O njenem trenut
nem obvladovanju slovenske ženske strelske scene zgovorno priča 
podatek, daje drugouvrščeno mladinko premagala kar za 17 krogov, 
v absolutni konkurenci pa je bila od nje boljša samo ena članica, a še 
ta le za en krog. Vesna je svoj dosedanji osebni rekord v Ljubljani 
izboljšala kar za sedem krogov, doseženih 373 krogov od 400 možnih, 
kar jo uvršča celo med najboljše mladinke v Evropi.

8. mednarodni turnir v Rušah
Ruše - Na močnem mednarodnem dvodnevnem turnirju v strel

janju z zračnim orožjem so barve slovenske reprezentance branili kar 
trije tekmovalci iz Posavja. Z zračno puško je bila zelo uspešna sev- 
niška Krčanka Tina Grabnar, ki je drugi tekmovalni dan osvojila 
tretje mesto, svoj krstni nastop v močni mednarodni konkurenci pa je 
z dvema uvrstitvama v finale osmih najboljših zelo dobro prestala 
tudi ta čas najobetavnejša slovenska strelka s pištolo Vesna Kržan iz Brežic.

Pri tem je treba poudariti, daje Vesna šele prvo leto mladinka in da 
sta njeni 6. in 7. mesto v absolutni konkurenci naleteli na zelo ugoden 
odmev v strelskih krogih. Poleg tega je v finalnem nastopu drugega 
dne z 98,3 krogi iz desetih poskusov dosegla celo najboljši absolutni 
finalni izid celotnega turnirja. Tako Grabnarjeva kot Kržanova sta 
si z odlično predstavo v Rušah priborili vozovnico na enega 
najmočnejših strelskih turnirjev na svetu v nemškem Miinchnu. Solid
no je nastopil tudi mladinec Andrej Pavlin iz Leskovca.

mali nogomet

Bili so najboljši
Brežice - Na malonogometnem turnirju pod okriljem Medobčinske 

nogometne zveze Celje so bili zelo uspešni mladi nogometaši letnika 
85-87, Kluba malega nogometa Nakani Brežice, saj so v finalu tega 
turnirja po odličnih predstavah osvojili prvo mesto. V finalu so bili s 
6:2 uspešnejši od vrstnikov GIP Betona iz Zagorja. Nakanijevi mladi 
nogometaši pa so prejeli tudi pokal za najboljšega strelca - to je bil 
Franci Čanžar in pokal za najboljšega vratarja - prejel gaje Ivo Ko
vačič. Z zmago na omenjenem turnirju so se uvrstili v polfinale 
državnega prvenstva v malem nogometu za mlade.

Prva in druga liga
Sevnica, Ptuj, Brežice - Klub malega nogometa Sevnica v prvi 

malonogoemtni ligi gostil ekipo Kluba malega nogometa Nazarje- 
Domačini so srečanje izgubili s 3:6 (2:2). Strelci domačih sta bila oba 
Gučka in Bizjan. Na Ptuju, kjer so se Sevničani pomerili z ekip0 
Mizarstva Širovnik, pa je bil izid srečanja 2:2 (1:1). Na lestvici je 
Sevnica trenutno na petem mestu.

KMN Brežice pa je v 13. krogu 2.SLMN-Vzhod premagal ekip0 
Tomaž Mila Petovio z izidom 4:3. Zadetke za domače so dosegli 
dvakrat Fučkar, po enega pa Jalovec in Kranjc. Tudi brežičani so tre
nutno peti na lestyici s 15 točkami.

I
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Zakaj je zagorelo v Termah Čatež, 
še vedno ni znano

Brežice - Vzroki požara, ki je v Termah Čatež izbruhnil 23. decembra lani, še niso znani. 
So pa pred dnevi predstavili analizo dogodkov, ki je pokazala, da bi lahko bila škoda, ki 
trenutno znaša več 100 milijonov SIT, brez hitre akcije gasilcev še štirikrat višja.

Poveljnik Gasilske zveze 
Brežice Franc Urek je podrob
no predstavil analizo požara in 
aktiviranje gasilskih društev ter 
poklicne gasilske brigade. Prvi 
so se na dogajanja v Termah že 
ob 9.50 samoiniciativno odzvali 
člani Prostovoljnega gasilskega 
društva Čerina. Regijski center 
za obveščanje v Krškem je prvo 
prijavo o požaru prejel ob 9.45, 
ko jih je po mobilnem telefonu 
poklical gost, ki je sporočil, da 
gorijo okraski, policija pa je bila 
o požaru obveščena dobri dve 
minuti kasneje, prav tako jih je 
po mobilnem telefonu poklical 
gost Term. Takoj je stekla akcija, 
sprožen je bil alarm in nato se 
je vse odvijalo z bliskovito naglico. 
Ob tem je poveljnik Urek izpo
stavil, daje bil to črni dan ne le 
za Terme, ampak tudi za občino 
Brežice in tudi za gasilsko zve
zo Brežice:”Naše operativne 
enote so se spopadale z velikim 
požarom, ki je imel ogromne

razsežnosti, in v okviru tega 
požara tudi z raznimi materiali, ki 
so ne le les ali slama, ampak 
mnogo več - plin, plinske jeklen
ke, klor in podobno. Skratka šlo 
je za zelo zahteven požar.”

Gasilci ocenjujejo, da nastala 
škoda znaša več 100 milijonov 
SIT, hkrati pa poudarjajo, da bi 
lahko bila tudi za štirikrat večja, 
saj je bil goreči objekt v sklopu 
kompletne zimske termalne rivie
re. Uspešno so obvarovali strojni
co s klorom, garderobe in savno, . 
prostor z igralnimi avtomati, pa 
tudi športno dvorano s fitnes cen
trom, ki se nadaljuje v hotelski 
kompleks. Gasilci so po strokovni 
oceni delali v skladu s pravili ga
silske službe, taktična razvrstitev 
njihovih enot pa je bila glede na 
situacijo tistega dnejirimerna.

Direktor Term Čatež Borut 
Mokrovič, ki se je še enkrat za
hvalil požrtvovalnosti gasilcev in 
enot, ki so se tega dne borile s po
žarom, je prav tako izrazil pre

pričanje, daje bil reakcijski čas 
gasilskih enot izredno kratek in 
zato tudi uspešen, kar je omo
gočilo, da so Terme že isti dan 
nemoteno obratovale. Poveljnik 
gasilske zveze Slovenije Mat
jaž Klarič je pohvalil dobro 
skupno sodelovanje prostovolj
nih gasilskih društev s poklicno 
brigado iz Krškega in njihovo 
skupno akcijo, ki jo je ocenil kot 
zelo dobro in uspešno. Ob tem 
pa je poudaril, da je bila inter
vencija zelo zahtevna, zahteven 
je bil sam objekt zaradi prisotne 
nevarnosti plina in klora, kljub 
vsemu pa je intervencija minila 
brez poškodb.

Vzroki za požar tako še ved
no niso znani; izpad dohodka 
zaradi požara znaša nekaj deset 
milijonov SIT, sanacija objekta 
pa naj bi se končala v dobrih treh 
mesecih po podpisu pogodbe z 
najugodnejšim ponudnikom.

Karmen Molan

120. občni zbor PGD Brežice
Brežice - Pred 60 članskim društvom je letos 120. jubilej prostovoljnega dela na področju 
varovanja imovine in ljudi, je izpostavil predsednik Milan Balon. Komisija za obeležitev 
jubileja je nared, pomoč je obljubil župan Vlado Deržič, prvi pogovori so stekli tudi z Gasil
sko zvezo (GZ) Brežice. Pomoči ob jubileju se nadejajo od vseh, ki vedo, kaj pomeni gasilstvo 
za lokalno skupnost, ob tem bi bilo dobro pomladiti članstvo, vendar se sprašujejo - kako? 
Lani so brežiški gasilci na terenu intervenirali dvajsetkrat.

Sicer pa je predsednik Milan 
Balon opozoril na nezavidljivo fi
nančno situacijo v operativi in na 
odvzetih 5 milijonov SIT sredstev iz 
občinskega proračuna. Tako so v 
minulem letu uspeli prelakirati cister
no TAM 110, razdrli in zamenjali so 
tesnila oz. ležaje na črpalki, nadgrad
nja gasilskega vozila je “padla” v 
vodo, ostala je le stara oprema, prene
sena iz dotrajanega vozila, popravilo 
avtolestve ima neomejen rok trajanja, 
uspelo pa jim je kupiti dva dihalna 
aparata in štiri zaščitne obleke. Ba
lon sprašuje, če bodo morala društva 
sama kupovati opremo in odplačevati 
kredite ter opozarja, da če so sredstva 
gasilcem operativcem že dodeljena, 
naj jih tudi dobijo. Na to je, po po
ročilu predsednika, v razpravi odgo
voril poveljnik GZ Franc Urek 
rekoč, da je dolgoročni plan oprem
ljanja "pod streho", kar je izrednega 
pomena. Ker je v zvezi veliko društev, 
je prav, da vsa preventivno delujejo 
in je potrebno vsako enoto drugače 
opremiti, kar pa ni enostavno in ker

je PGD Brežice v 4. kategoriji, mora 
biti ta tudi ustrezno opremljena. 
Država, kije sicer dala navodila župa
nom, da morajo iz občinskih pro
računov za gasilstvo oddvojiti 3 od
stotke in da morajo tudi društva po 
dolgoročnem pianu participirati do
ločen odstotek, pa ne razume, da je

gasilska oprema zelo draga.
Ob koncu so brežiški gasilci 

obeležili 60. jubilej Toneta Herin- 
ga, najstarejšega aktivnega operativ
ca v društvu, in 50. jubilej Branka 
Jeriča, aktivnega operativca in pra
porščaka GZ Brežice.

Natja Jenko Sunčič

Tonetu Heringu čestitko izreka predsednik Milan Balon.

Škode v naravnem rezervatu 
se ne da omiliti

Posavje - Črni posek več stoletnih hrastov v Krakovskem gozdu dobiva svoj žalosten epilog. 
V času po božiču so neznanci v večernih urah posekali 6 veličastnih dreves. Nepopravljivo 
škodo je potrebno sanirati, čeprav v naravnem rezervatu ostajajo trajne posledice.

Hrvoje Oršanič z Zavoda za 
gozdove R Slovenije, OE Brežice, 
je povedal, da so se sestali z last
nikom nekdanjih državnih goz
dov, ki so bili v procesu denacio
nalizacije vrnjeni Ljubljanski 
nadškofiji. Na sestanek so se od
zvali še predstavniki Zavoda za 
varstvo narave Novo mesto in kri
minalisti PU Krško ter gozdarski 
inšpektor. Lastniki so po naved
bah Oršaniča izrazili ogorčenje 
in obžalovanje, da je bil storjen 
črni posek na zavarovanem ob
močju. Kot je še pojasnil, so se 
na tem srečanju dogovorili, da 
predstavniki zavoda za varstvo 
narave in Zavoda za gozdove Slo
venije pripravijo predlog sanacije. 
Ker je posekan les na lahko 
dostopnem kraju in obstaja nevar
nost, da bi zdaj že skrojene hlode 
še pokradli, so sprejeli nekaj 
konkretnih sklepov. Tako so se 
dogovorili, da Gozdarski inštitut 
Slovenije iz posekane lesne mase 
naravnega rezervata odvzame 
vzorce za analizo rasti. Ti gozdar
jem predstavljajo zakladnico po
datkov, od kakovosti in strukture 
lesa do starosti in ostalih katego
rij. Del hlodovine bo za svoje 
namene uporabila Galerija Boži
darja Jakca iz Kostanjevice na 
Krki za t.i. Forma vivo, del pa bo 
nadškofija kot lastnik uporabila

za kritje stroškov vračanja lesne 
mase nazaj v rezervat. Oršanič 
priznava, da bi v 50-letnem za
konsko zavarovanem rezervatu 
hlodi morali ostati kot opomin na 
nedopustno dejanje, vendar je 
hkrati tudi prepričan, da bi pose
kanih približno 50 kubičnih met
rov lesa nepridipravi pokradli. 
Čeprav se škode ne da omiliti, 
bodo na samem vhodu v rezervat, 
kjer se je “zgodil” posek hrastov, 
ob obvestilnih tablah o naravni 
dediščini in pomenu.zavarovane
ga področja, postavili zdaj še eno 
s pojasnilom, zakaj bodo obisko
valce zavarovanega področja in 
Resljeve poti odslej pozdravljali 
mogočni panji.

Panji ostajajo v opomin

Očitno v Sloveniji obstaja pro
blem nadzora zavarovanih podro
čij. Oršanič pojasnjuje, da obsta
jajo zakonske podlage iz leta 
1999 o vzpostavitvi naravo vars- 
tveno-nadzorniške službe, vendar 
ta zaenkrat deluje le v Triglav
skem narodnem parku. Krakov
ski gozd gozdarji nadzirajo 
znotraj svojega delovnega časa. 
Brezvestnežem pa tako ostaja 
veliko manevrskega prostora 
oziroma časa.

Glede odkrivanja storilcev so 
na zavodu za gozdove seznanjeni, 
da si policija zelo prizadeva, da 
bi storilce izsledili, čeprav so jim 
ti na intervenciji ob samem dejan
ju ušli. Predstavnik za stike z 

javnostjo ria PU 
Krško Štefan 
Hren pa je po
vedal, da so v tej 
smeri že opravili 
nekaj hišnih pre
iskav, preiskavo 
nadaljujejo z 
zbiranjem ob
vestil s ciljem, 
da bi našli sto
rilce oziroma da 
bi osumljencem 
dokazali deja
nje.

Suzana Vahtarič

Pogrešana oseba 
ni pogrešana

Sevnica, 17. - Policisti PP 
Sevnica so prejeli prijavo, daje že 
štiri dni pogrešana 55-letna držav
ljanka Nemčije, ki je bila na obis
ku pri svojcih v okolici Sevnice. 
Policisti so podali opis pogrešane, 
že naslednji dan pa obvestilo 
preklicali. Bili so namreč obveš
čeni, da se je pogrešana vrnila na 
svoj dom v ZR Nemčiji.

Nesreča pri delu
Brestanica, 10. - V podjetju 

Tespack je v nočnem času 19-letnik 
iz okolice Krškega opravljal dela na 
kartonskem stroju. Ko je poskušal 
odstraniti nekakovosten material in 
omogočiti nemoteno delovanje stro
ja, je prišlo do nesreče. Prijel je 
namreč za spodnji del kartona, tako 
da sta mu verižnik in veriga prijela 
prste in jih poškodovala. V preiskavi 
je bilo ugotovljeno, piše v policijskem 
poročilu, da na verižniku transport
nega podesta ni bilo zaščite.

pravni nasveti m

Dobrota je sirota
Spoštovana J.K. 
iz Krškega

Pišete, da ste, kot to stori 
večina mater, po ločitvi z možem 
hoteli vso stvar vsaj sinu nekoliko 
olajšati. Čepra niste imeli do nje
ga nobene obveznosti, saj je bil 
2e poročen in s poklicem, ste se 
odločili, da mu pomagate s tem,

Piše: univ. dipl. prav. Marta Jelačin

da mu darujete svoj del hiše, ki 
vam je bil prisojen v ločitvenem 
postopku. V zameno za to pa ste 
s sinom in njegovo ženo s pogod
bo izgovorili v hiši služnostno 
pravico do brezplačnega dosmrt
nega stanovanja. Se predno ste us
peli vpisati služnostno pravico v 
zemljiško knjigo, vamje sin umrl, 
snaha pa svoje obveznosti po po
godbi ni hotela izpolniti. Prisilje
ni, da si izborite svoje pravice na 
sodišču, sprašujete, če imate kak
šne možnosti za uspeh?

Odgovor:
Da, draga gospa, življenje pri

sili človeka, da se pravda, čeprav 
bi raje storil vse prej kot to. Pa 
vendar potrebno je poskrbeti za 
zavarovanje svojih pravic, sicer se 
nekega dne lahko znajdeš na cesti 
sam, star, obnemogel in brez vse

ga. Prav zato vas razumem. Pa po
glejmo pravno plat tega proble
ma.

Za ustanovitev služnostne pra
vice do dosmrtnega brezplačnega 
uživanja stanovanja v hiši ni do
volj samo sklenitev pogodbe, 
temveč se ta osebna služnost pri
dobi šele z vpisom v zemljiško 
knjigo. Služnostna pravica nam
reč kljub sklenjeni pogodbi lahko 
tudi preneha, če te svoje pravice 
ne bi izvajali več kot tri leta. To 
pomeni, da služnostna pravica 
lahko ugasne, če jo tisti, ki je za
vezan izvajati jo, ne izpolni, in vi 
temu ne nasprotujete. Pri vas je 
še čas za pravno ureditev zadeve, 
zato je prav, da ste se odločili za 
tožbo.

Po določilu 17. člena Zakona 
o obligacijskih razmerjih bi bila 
vaša snaha sicer dolžna izpolniti

svojo obveznost po sklenjeni po
godbi in je tudi odgovorna za iz
polnitev, vendar če tega noče sto
riti prostovoljno, mora neizpol
njeno obveznost izpolniti na pod
lagi sodne odločbe.

Snaho boste tožili, da vam 
mora izdati zemljiškoknjižno lis
tino, s katero se bo na njenem last
ninskem deležu na hiši lahko 
vknjižila vaša služnostna pravica 
do brezplačnega dosmrtnega sta
novanja, sestoječega se iz prosto
rov, kot jih boste konkretno na
vedli v tožbenem zahtevku. Pos
taviti morate tudi zahtevek, da 
vam mora snaha povrniti vse 
stroške postopka. Sicer pa je ta 
pristavek odveč, saj odvetniki že 
dobro vedo, kako se temu streže, 
vendar poudarjam, brez aktivnosti 
same stranke, ki mora vedeti, kaj 
hoče, tudi ne bo Šlo.

S krivo izpovedjo do vozniške
Sevnica, 17. - Kot poročajo iz PU Krško, je 36-letnemu V.P. iz 

Sevnice z odločbo sodnika za prekrške septembra 2000 izrečen var
nostni ukrep prenehanja veljavnosti vozniškega dovoljenja. Januarja 
lani pa je na Upravni enoti Sevnica podal prijavo, daje vozniško dovol
jenje izgubil in je pridobil dvojnik. Med kontrolo cestnega prometa 
so ga pred dnevi ponovno ustavili in ugotovili njegovo “iznajdljivost”.

Kradel v zdravstvenem domu
Brežice, 11. - Osumljeni 25-letni R.B. iz Brežic je v eni izmed 

ambulant v Zdravstvenem domu Brežice izvedel tatvino. Medicinska 
sestra je opazila, kako je vzel 10 ml heptanona in mu to poskušala 
preprečiti. Osumljeni je sestro zgrabil za roko in jo pri tem poškodoval 
po komolcu in zapestju, nato pa pobegnil.

Vozilo pogorelo
Orešje na Bizeljskem, 10. - V večernem času se je 45-letnemu 

M.B. iz okolice Bizeljskega na gozdni poti vnel osebni avto L^da 
Niva. Voznik je opazil plamen pod pokrovom motorja. Ogenj je 
poskušal pogasiti z gasilnim aparatom, vendar so požar v celoti po
gasili šele gasilci PGD Bizeljsko. Vozilo je v celoti pogorelo, škode 
je po prvih ocenah za približno 300.000 SIT. Policisti so na kraju 
ugotovili, da je do požara prišlo zaradi dotrajanosti električne 
inštalacije.

Za večjo varnost na smučišču
Slovenija - Osnovno pravilo smučanja je neprecenjevanje svojih 

lastnih sposobnosti in spoštovanje vseh drugih uporabnikov 
smučišča, pa naj bodo to smučarji, deskarji, sankači ali pa le spreha
jalci. Vsi udeleženci zimske smuke se morajo ravnati po znakih, s 
katerimi so smučišča opremljena. Vsakdo je dolžan te znake poznati 
in jih upoštevati.

Na slovenskih smučiščih se po podatkih Generalne policijske 
uprave vsako leto poškoduje.skoraj 1000 ljudi. Kot opozarjajo, ne 
mine leto, da ne bi imeli smrtnih žrtev. Razlogi za to so navad
no nepazljivost, neznanje, nespretna vožnja, objestnost, nezadostna 
vzdržljivost in fizična pripravljenost, vožnja zunaj urejenih in ozna- 
čenih smučarskih prog, neprilagojena hitrost smučanja in podobno.

Za prijetne dni na smučišču se moramo držati določenih 
napisanih in nenapisanih pravil. Pomembna je predvsem samodisci
plina posameznikov. Na smučiščih moramo biti strpni do drugih 
smučarjev, deskarjev, posebno pa do otrok, ki so nepredvidljivi, 
zato morajo odrasli paziti na njihovo varnost. Odrasli, tako starši 
kot tudi vaditelji in vzgojitelji, ki imajo s seboj na smučišču večjo 
skupino otrok, so za te otroke odgovorni. Zanje morajo poskrbeti, 
poskrbeti pa morajo tudi za to, da ti otroci ne ogrožajo drugih 
udeležencev na smučišču. V nasprotnem primeru so lahko kazno
vani.

Ni odveč opozorilo, da na smučiščih ni dovoljeno sankanje.- 
Sankaške proge so ločene od smučarskih in so posebej označene. 
Prav svojevrsten problem so tudi motorne sani. Od statusa tekaške 
proge je odvisno, če bo vožnja po njej dopustna. S.V.
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horoskop
OVEN

Tavali boste v temi, toda če ste rojeni marca, boste imeli srečo, 
saj boste v neki skupnosti zavzeli središče pozornosti. Rojenim 
aprila bodo zvezde manj naklonjene, posebno v ljubezni in financah.

BIK
Resno boste razmišljali o dodatnem izobraževanju, kar pomeni 

nove naložbe. Toda čas je pravi, da obnovite določena znanja, ki 
so skozi leta poniknila in pridobite nova. Ljubezen odlično za rojene 
maja.

DVOJČKA
V sedanjem obdobju ste tako tesno povezani s partnerjem, da 

vam to kar škodi. Po naravi ste pač precej bolj neodvisni in ni vam 
všeč situacija, ko se počutite nemočne.

RAK
Toliko energije boste vlagali v partnerstvo, da bi vam moralo 

uspeti. Nekdo se vam bo nemočno predal, kot da bi ga ujeli v mrežo. 
Zanimivi preobrati v ljubezni zlasti za rojene v juniju.

LEV
Če ste rojeni julija vam bodo v vaših prizadevanjih po izboljšanju 

kariere priskočili na pomoč dobri prijatelji, če ste rojeni avgusta, 
pa boste doživljali lepa presenečenja v ljubezni.

DEVICA
Naporni dnevi so pred vami, toda zavedajte se, daje pač vsak 

začetek težak. Novosti v službi so vredne, da se jih lotite z vsem 
srcem in prizadevanjem, kajti vaš trud bo dolgoročno obrodil sa
dove.

TEHTNICA
Živahen teden je pred vami, kar pomeni, da se lahko vaše živl

jenje v nekem pogledu začne “na novo”. Ker boste najbolj po
membni sami sebi, se lahko sprete s partnerjem, ki vam bo očital 
ejoizem.

ŠKORPIJON
V morebitnih stikih s tujino ali v pravnih zadevah boste naleteli 

na blokado, ki je ne bi bilo modro nasilno odpravljati, ker se razmere 
lahko samo poslabšajo. Nekdo vam nekaj plete za hrbtom.

STRELEC
Zadev se bo treba lotiti pri temeljih - saj veste, kajne? Napori 

bodo precejšnji, zlasti za rojene decembra. Poskusite preložiti nekaj 
bremena na partnerja, kije zdaj v boljšem položaju.

KOZOROG
Skrbi, povezane z denarjem (zaslužek, naložbe), bodo hude, toda 

čas je, da se spomnite, ali vam kdo kaj dolguje. Dolg bi utegnili 
izterjati. V ljubezni kar nekaj težav in ljubosumja. Ne trpinčite se.

VODNAR
Pomembno bo materialno in finančno področje. Večji nakupi 

so pred vrati, treba bo seči globoko v žep. Toda niste še povsem 
gotovi in bolje bi bilo, da z vsem še malo počakate.

RIBI
Ustvarjalni in živahni dnevi z odličnimi obeti za izboljšanje 

položaja. Sicer se vam bo včasih zdelo, da ste nekakšen filter, skozi 
katerega drugi praznijo negativna čustva, toda tudi sami ste krivi 
za to.

moda

“Trend” oz. slog
Kako nastane trend? Marsikdo si ne predstavlja, koliko truda, dela, ljudi 

in časa je vloženo v kolekcijo, preden pride v trgovino. Kakšen je profesionalni 
potek neke velike modne hiše za določanje trenda? Konkreten primer - kaj 
vse seje zgodilo, predenje prišla kolekcija jesen 2001 v trgovine?

Eno leto in pel pred tem so ljudje v svetu mode 
že začeli delati. Prvi korak so naredili raziskovalci 
barv in sicer že pozimi 1999. Raziskovalci celot
ne Evrope in širše so skupaj iskali barve za jesen 
2001. Raziskovali so na političnem, umetniškem, 
gospodarskem in znanstvenem področju. Tako 
je nastala “karta barv”, ki je osnova vseh kolek
cij. Oblikovalci jo osvojijo in se na podlagi te 
marca2000odločijo za barve. Maja in junija 2000 
nastopijo še proizvajalci sukancev. Ko določijo 
strukturo materiala in hkrati metodo proizvod
nje, razvijejo trend. Tega predstavijo julija na se
jmih. Seveda na te pridejo modne hiše, ki 
obiskujejo vsa modna dogajanja po celem svetu, 
da pridobijo zamisli in osvojijo modne novosti. 
Tako si ustvarijo t.i. Trendboard s slikami, teksti, 
vzorci in pridobijo občutek sloga in izgleda. Prvi 
modni osnutki nastanejo že novembra 2000. Nato 
sledi izbor materialov. Ker je v novem profesional
nem svetu omogočeno, da se računalniško risba 
preuredi, kjer so natančno navedeni struktura ma
terialov, kroj, konfekcijska številka - v velikih 

modnih hišah pač ena lepa risba ni dovolj - se vse lepe risbice prenesejo 
decembra v modni grafični program. Nato še enkrat sledi kontrola barv, pre
verijo, ali se vse ujema, sukanec, materiali... Januarja se predstavijo prvi 
vzorci, najprej interno v hiši. Potem sledi urejanje kroja. To traja kar precej 
časa, od januarja do maja. Medtem se že odločijo tudi o cenah, konceptu, 
predvsem pa o prodaji kolekcije. Za tem se izdelajo vzorci kolekcije, ki jih 
predstavijo kupcem na modnih revijah. Tt posredujejo svoja naročila in tako 
modna hiša že ve, kaj bo proizvajala. Kar se tudi takoj za tem zgodi. Proizvod
nja traja približno 3 mesece. Konec julija 2001 je tako jesenska kolekcija 
2001 že bila v trgovinah, torej že skoraj v naših rokah.

Ste kdaj pomislili na ves ta potek, ko ste kaj kupovali. Morda boste zdaj! 
Zato nikar ne podcenjujte nobenega kosa oblačila, za vsakega je namreč

nagradna križanka

potrebno veliko dela in truda.
Lea Šinko Štraus

Nagrade

Nagrade, ki jih poklanjajo 
RADIO BREŽICE,
RADIO SEVNICA in 
SAVAGLAS za pravilno rešitev, 
prejmejo:

1 .nagrada - 
dežnik
Pavla Planinc,
Zdole 37, 8272 Zdole

2. nagrada -
družabna igra “Človek ne jezi se” 
Tomo Gašparut,
Novi dom 33/a, 1420 Trbovlje

3. nagrada - 
majica
Stanka Leskovšek,
Florjanska 111, 8290 Sevnica

Pravilna rešitev prejšnje nagradne 
križanke v vodoravnih vrsticah se 
glasi:
DEMON, ODELO, RITEM, 
ONEGA, ATEK, MOHIKA
NEC, BS, AMERICIJ, MAL, 
RAN, TETA, AJA, SLIKAR, 
ULAN, OGER, MIRIDI, VI, 
EDELHAGEN, EJAKULAT, 
ARA, CAHARIJA, NA.

Rešitev nagradne križanke 
pošljite do petka, 1.2.2002, 
na naslov:

Uredništvo časopisa SavaGlas, 
Trg izgnancev 12, 8250 Brežice 
s pripisom “Nagradna križanka”.

Za pravilno rešitev bomo 
upoštevali rešitev cele križanke, 
ne le gesla!

Fotokopij ne upoštevamo!

Prenosni računalniki 
(2. del)

Že v prejšnji številki je bilo kar 
precej napisanega o prenosnih ra
čunalnikih in sicer, da niso nič dru
gačni od osebnih, samo bistveno 
manjši so, že osnovni modeli imajo 
kar precej opreme - modeme,, 
mrežne, zvočne kartice, DVD pogo
ni in podobno. Poleg operacijskega 
sistema danes proizvajalci ponudijo 
kar precej dodatne programske opre
me, ki nam pomaga, da lahko prič
nemo z osnovnimi opravili, kot je 
brskanje po internetu, pregledovanje 
elektronske pošte in podobno.

Seveda se nam vsem končno za-- 
stavlja vprašanje, zakaj naj bi uporab
ljali prenosne računalnike, ko pa ima
mo skoraj vsi na mizi kar precej ve
like osebne računalnike in ustrezne 
ekrane. Jasno je, da najverjetneje kar 
velika večina uporabnikov ne potre
buje osebnega računalnika. Kdo pa 
ga resnično potrebuje? Na to vpraša
nje ni tako enostavno odgovoriti. Po
znam kar precej oseb, poslovnežev, 
direktorjev, novinarjev ter tudi osta
lih, ki delajo na dveh računalnikih, 
službenih in domačih in imajo pre
cej težav s prenašanjem dokumen-

Gospodar Prstanov
Žanr: pustolovski / avantura / 
drama / domišljijski 
Dolžina: 178 min 
Igralci: Elijah Wood, lan McK- 
ellen, Viggo Mortensen, Liv Tyler} 
Cate Blanchett, lan Holm, Sean 
Astin, John Rhys

Trilogija Gospodar Prstanov 
angleškega pisatelja J. R. R. Tol- 
kiena je bila v nekaj anketah iz
brana za naj knjigo preteklega sto
letja. Čeprav so takšni izbori ved
no tako ali drugače pristranski, je
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mala šola računalništva
tov. Eni jih prenašajo na disketah, 
drugi si jih pošiljajo po elektronski 
pošti in še kaj bi se našlo. Večkrat pa 
se zgodi, da ko najbolj potrebujemo 
dokument, ugotovimo, da imamo 
okvarjeno disketo ali pa nam ne dela 
internet. Prava rešitev za take vrste 
so prenosni računalniki. Tudi finan
čno, če preračunamo, koliko staneta 
dva osebna računalnika, skupaj s pro
gramsko opremo, ugotovimo, da je 
prenosni računalnik cenejša rešitev. 
Če poenostavim, z uporabo prenos
nega računalnika je večina težav 
rešenih, ker se vsi dokumenti, elek
tronska sporočila nahajajo samo na 
enem računalniku, rečemo lahko, da 
imamo “pisarno” vedno pri roki. Tudi 
prostorska stiska je lahko dober raz
log za nakup manjšega prenosnega 
računalnika.

Marsikomu prenosni računalniki 
niso najbolj pri srcu zaradi specifične 
(manjše) tipkovnice, miške, ekrana. 
To ni kakšna večja ovira, saj lahko 
na vsak prenosni računalnik priključi
mo zunanjo tipkovnico, miško ali ek
ran. Če želimo stvari še bolj poenos
taviti, lahko dokupimo tako imenova
ne replikatoije, na katerih imamo stal
no priključene zunanje naprave, pre
nosni računalnik se samo vstavi v rep-

likator in v nekaj sekundah, nam že 
deluje zunanja tipkovnica, miška, 
omrežje, velik ekran. Najsodobnejši 
in čisto malo dražji prenosniki imajo 
izjemno kakovostne 14 ali 15-palčne 
LCD ekrane. 15-palčni ekran je sko
raj ekvivalenten 17-palčnemu katod
nemu ekranu, s tem da je kakovost 
in ostrina slike na LCD ekranu bis
tveno boljša od klasičnega. Posebej 
pa je potrebno poudariti, da LCD 
ekrani nimajo nobenega škodljivega 
sevanja in so idealni za nemoteno in 
dolgotrajno delo z računalnikom.

Seveda pa prenosni računalniki 
tudi niso primerni za čisto vsako opra
vilo. Kjer potrebujemo zelo hitro gra
fiko (CAD sistemi, obdelava videa), 
najhitrejše procesoije, vrhunske 
zvočne sisteme, se bomo še zmeraj 
morali zadovoljiti s klasičnimi raču
nalniki in ekrani. Uporabniki, ki želijo 
imeti vedno najhitrejše in najnovejše 
procesorje, trde diske in podobno, 
tudi ne bodo zadovoljni s prenosniki.

Pri nakupu prenosnega raču
nalnika je potrebno posebej paziti na 
to, da se predvidi dovolj velik trdi 
disk, dovolj velika količina delovne
ga pomnilnika, procesor, ekran, ker 
so nadgradnje ali zamenjave kompo
nent pri prenosnih računalnikih kar

nekajkrat dražje kot pri klasičnih.
Kako tehnično poteka izmenjava 

podatkov, je bilo obširno zapisano že 
v 31. številki časopisa (Mobilno ra
čunalništvo). Če na kratko ponovim 
scenarij uporabe prenosnega raču
nalnika; v službi se priklopimo na 
lokalno omrežje, vsi skupni doku
menti, ki se npr. nahajajo na strežniku, 
se samodejno sinhronizirajo s prenos
nim, ravno tako se to zgodi z elek
tronsko pošto. Najnovejša program
ska oprema (Windows 2(XX) ali XP) 
nam celo omogoča, da se določijo t.i. 
profili uporabe računalnika, npr. služ
beno in doma, s katerim lahko dolo
čimo, kakšne tiskalnike, dostop do 
ihtemeta in podobno uporabljamo v 
službi in kakšne doma. Vse kar je po
trebno storiti, je, da ob zagonu raču
nalnika izberemo ustrezni profil in 
računalnik je pripravljen za delo.

Branko Lavrenčič

filmski...
dejstvo, da se le malokatero delo 
lahko kosa s Tolkienovim po svoji 
vseobsežnosti, domišljenosti in 
vplivnosti.

Od leta 1954, ko je prvič izšla 
Tolkienova saga Gospodar Prsta
nov, je knjigo prebralo več kot 
100 milijonov ljudi po vsem 
svetu. Njegovo delo je pustilo 
pečat na številnih generacijah 
bralcev, marsikje pa je bilo 
razglašeno tudi za knjigo stoletja. 
Postavilo je merila fantastičnega 
žanra, postalo temeljno delo o 
borbi med dobrim in zlim in hk
rati slavospev zvestobi, prijatel

jstvu in pogumu. Filmsko uspeš
nico, kot kaže premiera v Ljublja
ni, čaka enaka pot uspeha.

Zgodba je privlačna: Mlademu 
hobitu Frodu Bisaginu, nečaku 
Bilba, junaka Hobita, je zaupana 
pomembna naloga. Ž druščino 
zvestih spremljevalcev se odpravi 
na nevarno pot skozi Srednji svet 
proti gori Poči Gonobe, da bi en
krat za vselej uničili Vladarja med 
Prstani - edini Prstan, ki še manj
ka zloveščemu Temnemu vladar
ju. Da pa bi uspešno opravili 
odgovorno nalogo in obvarovali 
svet pred zlobno nadvlado, mora

jo prestati številne bitke in težke 
preizkušnje.

Izid prvega dela Bratovščina 
Prstana v novem slovenskem pre
vodu sovpada tudi s prvim delom 
filmske trilogije, ki jo napoveduje
jo kot enega največjih (in najdraž
jih) filmskih projektov v zgodovini- 
Tudi zato gre za tako rekoč obvezno 
branje, kajti kot je nekoč zapisal 
eden angleških časnikov: “Svet se 
deli na tiste, ki so že prebrali Hobi
ta in Gospodaija Prstanov, in tiste, 
ki bodo to šele storili.” Drugi del 
Tolkienove trilogije izide jeseni- 
Naj se odštevanje prične! B.T.
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Hojla, prijatelji!
Spet sem jaz! Kako ste kaj? Ste zdaj 

veseli, ko tako neumorno sneži? No, mi 
je čisto jasno, da se veselite snega in vseh 
radosti, ki jih prinaša, ampak rad bi dal 
pameten nasvet: “Pazite, kaj delate, da 
se ne bi namesto smejali slučajno jo
kali!. Saj veste, padec je lahko vse prej 

kot prijeten, lahko zelo boli in še to samo 
v primeru, če imate srečo. Včasih se lahko 

padci končajo zelo, zelo slabo, s kakšnim 
mavcem in čim podobnim.”

No, pa nisem imel v načrtu toliko dolgoveziti o tem. Želel 
sem samo povedati, da glede na to, kako je prihajala vaša pošta 
o dogodivščinah okoli novega leta, res ne morem biti takšen, 
da tega ne bi sporočil še vsem ostalim. Zato kljub temu, daje 
januar že skoraj na koncu, tudi tokrat vseeno veliko piše o de
cembru in okoli decembra. Ampak, zdaj je pa že skrajni čas, da 
o tej temi, od katere smo se za leto dni poslovili, nehate pisati. 
Zdaj je čas za maškarado in za prihajajoči "dan zaljubljenih”, 
saj veste, kdaj je to. Maškare bodo 7. februarja, Valentinovo za 
zaljubljene pa 14. februarja. Pišite mi še kaj o tem.

Pa pridni bodite in lepo se učite in name nikar ne pozabite... in 
na vaše fotografije!

Boki, boki!!! Vaš Škrat Smrčobrad!

Vtisi o filmu Harry Potter
Učenci predmetne stopnje OŠ Dobova smo si šli 4. januarja 

ogledat film “Harry Potter”. Film mi je bil zelo všeč, čeprav so 
veliko stvari izpustili v primerjavi z zgodbo iz knjige. Všeč mi je 
bilo, kako so upodobili Bradavičarko, Prečno ulico, ljudi, čarov
niške predmete in živali. Tudi igralska zasedba je bila odlična, na 
primer igralec, ki je igral vlogo ključavničarja Hagrida, ali pa 
učitelja napojev Ravsa, pa tudi učiteljica Mchudura in ravnatelj 
Dumbledor sta bila odlična. Pohvaliti moram tudi mlajše igralce, 
kot so Daniel Radcliffe (Harry), Rupert Grinnt (Ron) in Ema 
Watson (Hermijona), saj so se zelo vživeli v svoje vloge. Na kon
cu pa bi priporočila v branje tudi knjigo “Harry Potter in Dvorana 
Skrivnosti, drugi del”.

Katarina Kopini, 7.a, OŠ Dobova

Rada bi postala, rad bi postal...
V soboto, 5, januarja, smo na Osnovni šoli Savo Kladnik v Sevnici 

imeli dan odprtih vrat z naslovom "Rada bi postala, rad bi postal”. 
Najprej je naša socialna delavka gospa Dragica Hostnik učencem in 
staršem posredovala splošne informacije o vpisu v srednje šole in 
pogojih za pridobitev štipendije. Po malici je sledila pisana paleta 
dejavnosti. Razdelili smo se v skupine in odšli v Gostinsko podjetje, 
Novo Ljubljansko banko. Mizarstvo Repše, Zdravstveni dom Sevnica 
in na Železniško postajo Sevnica. Tu smo v živo spoznavali pogoje 
za delo, različne poklice in šole zanje. V šoli smo se lahko učili pisati 
prošnjo, delali smo z računalniškim programom “Kam in kako”, s 
starši pa smo se lahko oglasili tudi na pogovorih o rezultatih testiranja 
pri šolski psihologinji, gospe Vesni Kralj.

Na železniški postaji Sevnica

Nekaj vtisov:
- Dan je bil zelo koristen in po njem se bom lažje odločil o vpisu na 
šolo (Aljoša)

- V Hotelu Ajdovec mi je bilo najbolj všeč slaščičarstvo. Videli smo, 
kako se dela torta, tudi za šole so nam povedali. (Mojca)

- Na banki smo spoznali mnogo novih pojmov in veliko smo se naučili. 
(Nejc)

- Pri mizarju smo izvedeli veliko zanimivega za ta poklic in varno 
delo. (Mihael)

' V zdravstvenem domu mi je bilo všeč delo, ki ga opravljajo tam 
zaposleni. Videl sem veliko dragih aparatov za preglede. Ta ogled je 
še bolj utrdil mojo željo za prihodnost. (Marko)

' Na železniški postaji smo imeli zelo lep prikaz poklicev, povedali 
so tudi, kje so šole. (Dejan)

' Pisanje prošenj je bilo za nas zelo poučno. (Matej)

' Z računalniškim programom sem izvedel, za kateri poklic sem prime- 
ren; videl sem, da mi izbrano ustreza. (Milan)

Osmošolci, osmošolke in razredničarke OŠ Savo Kladnik Sevnica

IZ ŠKRATOVE SKRINJICE_______________________________________
Sava Glas, 23.1.2002

šolar šolko ‘sf,
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Božiček obiskal najmlajše
Osnovna šola Dobova je pripravila posebno prireditev za otroke, 

ki še ne hodijo ne v vrtec ne v šolo. V avli šole so predstavniki oddelčnih 
skupnosti okrasili dobrih štiri metre visoko jelko in tako pripravili 
praznično vzdušje.

Božiček je š svojim spremstvom obdaril predšolske otroke.

Učenci drugega razreda so za najmlajše pripravili lutkovno igrico, 
nato pa jih je obiskal Božiček in jim razdelil darila.

Novinarski krožek OŠ Dobova

Novice z OŠ Blanca
Kaj smo počeli v decembru...

Obiskal nas je svetovni popotnik Brane Kobal in ob diapozitivih 
ter glasbeni spremljavi predstavil nekoliko manj znano deželo 
jugovzhodne Evrope - Romunijo, njene prebivalce, navade, običaje 
in druge zanimivosti.

V Sevnici so se učenci udeležili občinskega prvenstva v šahu. Našo 
šolo je zastopalo dvaindvajset učencev, ki so dosegli odlične rezulta
te, saj so osvojili kar enajst medalj v različnih kategorijah.

Prvo mesto v svoji kategoriji in zlato medaljo so osvojili:
Dečki do devet let starosti: Jure Mirt, 3. razred
Fantje do 15 let starosti: Gregor Mirt, 8. razred
Dekleta do 15 let starosti: Suzana Pavlič, 7. razred
Najboljši so se udeležili regijskega tekmovanja, kjer sta se Suzana 

Pavlič in Ana Kozinc uvrstili na državno tekmovanje, ki bo v organi
zaciji Ministrstva za šolstvo in šport ter Šahovske zveze Slovenije in 
v tehnični izvedbi Šahovske zveze Gorenjske v Ankaranu.

V dvorani Kulturnega doma na Blanci so vsi učenci ob Miklavže
vem zaplesali z Nušo Derenda in se ob glasbi veselili prihajajočih 
praznikov.

Učenci nižje stopnje so si na domačem odru ogledali lutkovno pred
stavo “Obuti maček” v izvedbi Gledališča Tone Čufar z Jesenic, učenci 
višje stopnje pa film "Božiček” v Krškem kinu.

Na natečaj Lions kluba Krško je bila kot najboljše delo z naše šole 
izbrana risba Tine Krošelj iz šestega razreda.

V drugem delu meseca decembra je delovala “Šolska novoletna 
pošta". Učenci smo pošiljali praznična voščila drug drugemu, 
učiteljem in drugim delavcem šole. Poštni nabiralnik na hodniku šole 
je bil vsak dan prepoln pošiljk, tako da je imel šolski poštar veliko 
dela.

V nedeljo, 23. decembra, je bilo na šoli organizirano šahovsko tek
movanje “Radejev memorial" v spomin na Jožeta Radeja, prvega 
šahovskega mentorja na OŠ Blanca. Udeležilo se ga je preko 60 ša- 
histov od Sevnice do Brežic. Najboljša igralka OŠ Blanca je bila Su
zana Pavlič, najboljši domačin pa Ivan Robek.

Za najmlajše je šola v četrtek, 27. decembra, v sodelovanju s KS 
Blanca pripravila obisk dedka Mraza. V kulturnem programu so nasto
pili učenci male šole, prvega in drugega razreda z igrico “Hankina 
igla”, dedek Mraz je vsakega otroka obdaril, otroci pa so mu peli in 
deklamirali.

Lep pozdrav z Blance!

Ogled planetarija v Zagrebu
Učenci osmih razredov OŠ Dobova smo se 4. januarja odpravili 

v Tehnični muzej v Zagreb. Že ob prihodu smo videli nekaj raz
stavljenih predmetov, ki so bili le uvod v celotno razstavo. Najprej 
so nam v muzeju predstavili oddelek, namenjen vesoljskim plovi
lom. Ko smo si ogledali nekaj vozil naravnih velikosti, smo se od
pravili v planetarij. Sam planetarij je ena najčudovitejših točk v 
muzeju, kjer smo lahko opazovali jasno nočno nebo v različnih 
letnih časih. Ogledali smo si tudi umetno narejen rudnik. Zanimiv 
je bil še oddelek, v katerem so bila različna vozila. Lahko smo si 
ogledali novejša in starejša vozila. Za konec pa so nas peljali še v 
del, ki je namenjen izumitelju Nikoli Tesla.

Matija Kolarič, 8.a, OŠ Dobova

Rajanje
Zadnji dan pred pričetkom novoletnih počitnic so učenci Osnovne 

šole Dobova pripravili novoletno rajanje s kulturnim programom. 
Učenci drugega in tretjega razreda so se predstavili s svojima igricama. 
Otroški in mladinski zbor pa sta popestrila dogajanje s pesmimi, pove
zanimi s prazniki in zimo. Najboljši učenci pa so zaigrali še na harmo
niko, violino in kitaro. S pesmijo so učenci priklicali tudi dedka Mra
za, ki jih je obdaril.

Novinarski krožek OŠ Dobova

Z uspešnim srečelovom v leto 2002
Konec šolskega leta je bilo na OŠ Brežice pestro in živahno. Že 

v mesecu decembru je bilo mnogo truda vloženega v pripravo ve
likega srečelova, ki naj bi ga izvedli zadnji šolski dan v decembru.

Dobitkov je bilo mnogo, v akcijo pa seje vključilo mnogo pod
jetij, posameznikov, učencev in staršev.

Srečelov je bil uspešen, saj so tako zbrali potrebna sredstva za 
nakup računalniške opreme za prispele računalnike iz Švedske.

Enaindvajseti december je bil res poseben dan. Učenci sedmega 
in osmega razreda smo se najprej sprostili na novoletnem plesu v 
diskoteki v Dobovi, po opravljenih roditeljskih sestankih pa smo 
se skupaj s starši in učitelji odpravili v “balon”, kjer je potekala 
prireditev s karaokami. Zopet seje izkazalo, da so naši učenci do
bri voditelji programa, dobri pevci pa tudi dobri poslušalci.

Zadovoljni smo bili zaradi uspešnega in prijetnega dneva, zara
di bližajočih počitnic, pa tudi zaradi tega, ker si bomo lahko pouk 
večkrat popestrili z računalniki.

Luka Vrbančič, novinarski krožek OŠ Brežice

Veseli december v vrtcu 
pri OŠ Podbočje

V vrtcu pri osnovni šoli Podbočje v skupini polžkov (4-5 let) so 
december preživeli praznično in malce drugače kot običajno. Veliko 
so prepevali ob spremljavi kitare, okrasili so svojo igralnico in pri
pravili kratek nastop za starše.

Polžki s svojim adventnim venčkom

Skupaj s cvetličarko in s starši so izdelovali adventne venčke. Prav poseb
nega pa so s skupnimi močmi izdelali za svojo igralnico. Okrasili so ga s 
štirimi svečkami, ki sojih tri tedne do božiča vsako jutro pri zajtrku prižgali.

Tako so decembrske dneve praznično obarvali že zjutraj, kar jim je 
dajalo nov polet za prepevanje, igranje in še marsikaj.

V imenu Polžkov 
Vzgojiteljica Tina Cimžar, Vrtec Podbočje

Obiskal nas je dedek Mraz!
V četrtek, 20.12.2001, smo imeli v Koprivnici obdaritev predšolskih otrok. 

Obiskal nas je dedek Mraz, ki se je pripeljal s svojim spremstvom kar s 
konjsko vprego. Po kulturnem programu, ki so ga pripravili učenci naše šole, 
je sledilo za otroke težko pričakovano obdarovanje. Ko je že vsak imel svoje 
darilo v rokah, pa smo se preselili še v zgornje prostore šole, kjer nas je 
čakalo pecivo, ki so ga spekle naše pridne mamice. Okrepčali smo se s sad
jem in čajem, starši pa s kavico. Malo smo poklepetali, se posladkali in se z 
obljubo, da bodo otroci pridni še v naslednjem letu, razšli. Kajti dedek Mraz 
nam je obljubil, da nas spet obišče, če bomo pridni. r

Manca Kostevc, Koprivnica

Darila, darila, darila.. .za vse jih je dovolj, je bil zadovoljen dedek Mraz.

Dedek Mraz v družbi svojih prijateljev
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rmmrmrmEkonomska in trgovska šola Brežice 
VIŠJA STROKOVNA ŠOLA 
Bizeljska cesta 45, 8250 Brežice

razpisuje mesta predavateljev za program višje strokovne izobrazbe
KOMERCIALIST
za naslednja predmetna področja:

1. Strokovna terminologija v tujem jeziku I (angleški jezik)
2. Strokovna terminologija v tujem jeziku II (nemški jezik)
3. Psihologija prodaje
4. Poslovno komuniciranje
5. Poslovodenje
6. Poslovna matematika s statistiko
7. Informatika v komercialnem poslovanju
8. Trgovinsko poslovanje
9. Gospodarsko pravo
10. Trženje
11. Blago in storitve
12. Organizacija in logistika poslovanja
13. Finance
14. Stroškovno računovodstvo
15. Podjetništvo
16. Kultura podjetja
17. Praktično izobraževanje

Skladno z 92. in 96. členom Zakona o organizaciji in financiranju vzgoje 
in izobraževanja (Ur. I. RS št. 12/96) in Zakona o spremembah in dopolnit
vah Zakona o organizaciji in financiranju vzgoje in izobraževanja (Ur. I. 
RS št. 64/2001) bo naziv predavatelj višje šole podeljen kandidatu, ki iz
polnjuje predpisane pogoje glede:
- izobrazbe (Ur. I. RS št. 1/2000 - Odredba o smeri strokovne izobrazbe 
predavateljev in drugih strokovnih delavcev v programu za pridobitev 
višje strokovne izobrazbe KOMERCIALIST),
- delovne dobe - najmanj tri leta delovnih izkušenj,
- vidnih dosežkov na strokovnem področju (Ur. I. RS št. 72/2001 - Kriteriji 
za določitev vidnih dosežkov na strokovnem področju za pridobitev nazi
va predavatelj višje šole).

Pisne prijave z dokazili o izpolnjevanju razpisnih pogojev naj kandidati 
pošljejo najkasneje 15 dni po objavi na naslov:
Ekonomska in trgovska šola Brežice, VIŠJA STROKOVNA ŠOLA, 
Bizeljska cesta 45, 8250 Brežice, 
s pripisom "RAZPIS ZA PREDAVATELJA".

Kandidati bodo o izbiri obveščeni po končanem uradnem postopku.

Letnik 2001, Volksvvagnov ključ prihranka. 

Izberite svoj ključ prihranka:

i &'J*S5*5hb:;3i

Passat limuzina
FTihtartrl: 400.000 H

Passat variant
F-iihianrf 400.000 S5T

Bora
Prihitel: 318.000 :.IT

Golf
Pnhtanel 280.000 IT
(Us velja jg jubilejni Salf j

Golf variant 
pfihiand 280,000 :it

*«•
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SIM §9 jimfeoins. število vegii in medeiev je omejene

NoefffeEnrD
mojo trgovino

i 24ur na dan 
€ € vsak dan

Noč in Dan Krško 
Costa krških Žrtev 137 

8270 Krško

Twingo in Clio - 150.000,00 SIT Thalia - 200.000,0 J SIT Kangoo, Megane in Scenic 150.000,00 SIT 
Laguna - 400.000,00 SIT Espace 500.000,00 SIT

po TPV AVTO Brežice
oAVT^/ Cesta bratov Cerjakov 11, 82SO Brežice

| TPV AVTO d.o.o„ fereilfrtui 30,8000 Noto SMto Tel.I 07 49 O-! 003, 49 8*1 901__________

SERVIS VULKANIZERSTVO ROČNA
AVTOPRALNICA

EUBEOjpROPUBCT
■ V sv .a r*56 374

-gradbeni material -vse za vodovod c Jcuitčač:
-strešna kritina Ejlčl -razna orodja p.*.i
-fasade -okovja in še »n še... sobota:
-vse za centralno kurjavo w r«
( peci, radiatorji, cevi) ^rl' mteafm

Radanovič Brežice d.o.o. ^
černelčeva ulica 5 Telefon (07) 49 92150

8250 Brežice Telefa* (07) 49 92172

RadanoviČ At? 
Brežice ^1

TERMOELEKTRARNA BRESTANICA, d.o.o.

vabi k sodelovanju

tako mlade (pripravništva) kot tudi izkušene
- univerzitetne diplomirane inženirje elektrotehnike vseh smeri
- univerzitetne diplomirane inženirje gradbeništva
- diplomirane inženirje elektrotehnike
- diplomirane inženirje gradbeništva
- inženirje elektrotehnike

Če ste:
- samostojni in ustvarjalni,
- pripravljeni kreativno delati in sodelovati,
- navajeni voditi druge in jih znate navdušiti,
- če znate govorite angleško in
- obvladate delo na računalniku.

Vam bomo nudili:
- ustvarjalno delovno okolje,
- strokovno izobraževanje in izpopolnjevanje doma in v tujini,
- možnost napredovanja in stimulacije,
- samostojno in dinamično delo,
- strokovne izzive na novih projektih.

Če imate navedene sposobnosti, pošljite svojo predstavitev v 10 dneh od objave 
tega oglasa na naslov:

Termoelektrarna Brestanica, d.o.o.
(kadrovska služba)
Cesta prvih borcev 18,
8280 Brestanica

•S_cu
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knjižnica brežice

Novosti
V mrzlih zimskih dneh ponujamo mlajšim bralcem najstniški 

roman Poletje je tu, v katerem se kafeklubovke odpravijo v Franci
jo k svojim dopisovalnim prijateljem, s katerimi nameravajo pre
živeti teden zabavnih dogodivščin.

Knjiga Boj za lastno zdravje opisuje naravno zdravljenje s po
močjo zdravilnih rastlin. Kdor si želi priti na jasno s samim seboj 
in s soljudmi ter izkusiti moč, ki leži v resnično pozitivno naravna
nem življenju, bo v knjigi Celostno zdravljenje našel neprecenljivo 
pomoč. Knjiga Priporočilo življenja vam bo pomagala razumeti 
in ceniti vrednost dobrih medsebojnih odnosov, motivirati ljudi, s 
katerimi delate, in uspeti na področju prodaje. Pat Riley v knjigi 
Notranji zmagovalec predstavi načrt igre za timske igralce v 
poslovnem svetu, doma in pri osebnih dosežkih. Njegove zmago
valne strategije navdihujejo k spremembam, motivirajo pri tim
skem delu in v vsakem posamezniku odkrivajo zmagovalca. Avtor 
v knjigi Zgled vodje reinterpretira in povzema vodstvena načela 
Sun Cuja in Konfucija in jih ponuja v presojo sodobnemu poslov
nežu. V knjigi Usoda duš se 67 ljudi spominja svojega življenja 
med življenji. Knjigo Povabilo priporočamo vsem, ki se zavedajo, 
da nam je sleherni dan življenja podarjen in ga želijo izživeti v 
vsej polnosti. Priročnik Kako brez zdravil znižati visok krvni 
tlak predstavlja veliko učinkovitih načinov, kako si lahko sami 
naravno nadzorujete krvni tlak. Ob prebiranju Spretnosti sporazu
mevanja in vplivanja boste spoznali, kako vzpostaviti dober stik 
z drugimi, kako bolje razumeti in uporabljati govorico telesa, kako 
vplivati na druge, kako postavljati dobra vprašanja in še mnogo 
več. V branje vam ponujamo tudi kriminalni roman Mrtvi belec, 
ki prikazuje življenje in delo policistov pri razkrivanju umora de
vetnajstletnika.

Novosti najdete na domači strani Knjižnice Brežice (http:// 
www.bre.sik.si/), v rubriki Novosti Knjižnice Brežice, ki bo v pro
gramu Radia Brežice objavljena 25. januarja ob 9.30 in na oglasni 
deski v Knjižnici Brežice.

Sabina Strmecki

torkove bodice
Marta iz Armesa ob zimskih 

razmerah izpostavlja upraviče
nost do posipavanja ceste z gra
mozom.

Vodja vzdrževanja na Vipso 
d.o.o. Senovo Jože Požun je po
jasnil, da so vsekakor upravičeni 
do posutja ceste z gramozom. 
Cesto so plužili in tudi posipavali. 
Gre za makadamsko cesto, za ka
tero velja izrecno naročilo Občine 
Krško, da se ne posipava s soljo, 
ker zaradi uporabe soli nastaja 
škoda, po drugi strani pa sol ni 
učinkovita.

Opozarja voznike, da se trudi
jo, da redno vzdržujejo tudi nji
hovo cesto, vendar ko se enkrat 
ustvarijo ledene plošče, je te težko 
odstraniti. Zato voznikom sve
tujejo, da vozila opremijo z zim
sko opremo. Na tej cesti se po
leg tega izvajajo še gradbena dela 
oz. je cesta še vedno v gradbeni 
fazi.

Danica z Velikega Kamna je 
opozorila na travnik pri šoli v 
Koprivnici, kjer sta bila dva jar
ka izvedeni tako, daje voda zali
vala travnik. Na našo oddajo se 
je obrnila že lani in Cestno pod
jetje je rešilo le pol problema.

Vodja sektorja Cestnega pod
jetja Novo Mesto Robert Salmič 
je v odgovor povedal, da se bo pri 
poslušalcih osebno oglasil.

Stanka iz Župeče vasi, spra
šuje kdaj lahko lastnice stano
vanj bloka v Župeče vasi priča
kujejo odgovor župana na nji
hov ugovor in s tem rešitev pro
blema vpisa etažne lastnine v 
zemljiško knjigo.

Tajnik občine Brežice Ferdo 
Pinterič je povedal, da odgovor 
na ugovor pripravlja Oddelek za 
gospodarske javne službe. Sicer 
pa bo občina poskušala v letoš
njem proračunu zagotoviti sred
stva za izvedbo prvih vpisov tistih 
parcel, kijih morajo vpisati v ze
mljiško knjigo in s tem omogočiti 
lastnikom etažne vpise posamez
nih stanovanj.

Ivana s Križ zanima, kako je 
poskrbljeno v krajevnih skup
nostih občine Brežice za 
pluženje oziroma ali občina to 
službo sofinancira.

Tajnik občine Brežice Ferdo 
Pinterič je pojasnil, da so ceste 
kategorizirane v več kategorij in 
da za lokalne ceste v celoti skrbi 
občina neposredno in zagotavlja 
vsa vzdrževalna letna in zimska 
dela. Za javne poti skrbijo krajev
ne skupnosti, ki imajo v občin
skem proračunu vsako leto zago
tovljena namenska sredstva.

Fani iz Velikih Malenc ne ve, 
kdo je pristojen, da bi rešil nji

hovo težavo. Pred leti je KOP 
Brežice namreč asfaltiral cesto 
in speljal nagib tako, da se zdaj 
vsa voda steka na njihovo 
dvorišče.

Vodja enote vzdrževanja cest 
pri KOP Brežice Matjaž Resnik 
je pojasnil, da se je poslušalka 
obrnila tudi na njih in da se zade
va že rešuje.

Jožica iz Brežic je podala 
pripombo na čiščenje brežiških 
ulic ob padanju snega pred ted
nom dni; po 24 urah v ponedel
jek pa še ni bilo pluženo mimo 
bolnišnice.

Vodja enote vzdrževanja cest 
pri KOP Brežice Matjaž Resnik 
je v odgovor povedal, da so na pr
vo letošnje sneženje pravočasno 
odreagirali s posipom. S plu
ženjem so začeli med 18. in 19. 
uro po prioritetnem planu, potrje
nem s strani občine. Med prvimi 
prioritetami je okolica bolnišnice 
kot tudi šol in vrtcev. Zaradi orga
niziranosti res ne morejo biti na 
vseh mestih hkrati, čeprav se tru
dijo, da bi kakovostno in hitro 
opravili čiščenje.

Jožica iz Arnovih sel pa ima 
pripombo na KOP, ker so v 
dneh pred sneženjem očistili 
podrast od Spodnje Pohance 
proti Arnovim selam, opozarja

pa, da niso odstranili vej v kri
žišču, ki zakrivajo prometni 
znak.

Vodja enote vzdrževanja cest 
pri KOP Brežice Matjaž Resnik 
je pojasnil, da gre za križišče dr
žavnih in lokalne ceste in križišče 
spada pod upravljanje Cestnega 
podjetja Novo mesto in poslušal
ko prosi, da poskuša pri njih pois
kati odgovor na zastavljeno vpra
šanje.

Viktorja iz Krškega moti, 
ker ljudje pri čiščenju snega s 
pločnikov tega mečejo nazaj na 
vozišče, prav tako ima pripom
bo na premalo prehodov za peš
ce; izpostavlja primer pri hote
lu in šoli na Resi.

Vodja oddelka za gospodarsko 
infrastrukturo na Občini Krško 
Rafael Jurečič je pojasnil, da pri 
snegu gre za velik in stalen pro
blem in odvoz iz mesta organizi
rajo pri obilnejših padavinah, si
cer menijo, da ga tokrat ni bilo to
liko, da ga ne bi mogli pustiti na 
kupih. Glede izpostavljenih pre
hodov za pešce gre za državne 
ceste, pobude posredujejo na Di
rekcijo za ceste, kjer pa ne odo
bravajo prepogostih prehodov za 
pešce na državnih cestah, ker 
predstavljajo oviro in zato, če so 
prehodi v bližini, ne odobravajo 
novih.

Na podlagi 40. člena Statuta Občine Brežice ( Uradni list RS, št. 36/ 95 )

OBČINA BREŽICE objavlja

javni razpis
za zbiranje predlogov za financiranje in sofinanciranje kulturnih programov 

in projektov ter redne dejavnosti s področja ljubiteljskih kulturnih dejavnosti 
za leto 2002 iz občinskega proračuna

I. Področja kulturnih programov in projektov ter redne dejavnosti : „
■ glasba, gledališče in lutke, folklora, film in video dejavnost, likovno ustvarjanje in fotografija, 
literatura, ples ter multimedialni projekti, ki združujejo omenjena področja;
• druge naloge, ki smiselno izhajajo iz omenjenih področij.

II. Predlagatelji :
■ predloge programov, posameznih projektov in poročilo redne dejavnosti lahko pošljejo izvajalci 
ljubiteljske kulturne dejavnosti v občini Brežice: registrirana društva, zavodi z aktivnimi kulturnimi 
društvi, Zveza kulturnih društev Brežice in JSKD RS Območna izpostava Brežice;

posamezniki ali neformalne avtorske skupine lahko svoje projekte in redno dejavnost prijavijo preko 
kulturnih društev ali njihovih zvez.

III. Izbira predlogov ;
Merila za oblikovanje programov in izbiro projektovter postopke za izbiro kulturnih programov in 
projektov določa Svet območne izpostave JSKD 01 Brežice.
Merila za oblikovanje programov in izbiro projektov so sestavni del razpisne dokumentacije.

IV. Prijave predlogov kulturnih programov in projektov ter redne dejavnosti ;
Predlogi morajo biti podani na ustreznih prijavnih obrazcih iz razpisne dokumentacije, kijih po potrebi 
dvignete na Občini Brežice, na Oddelku za družbene dejavnosti, soba 38 in na sedežu JSKD Območne 
izpostave Brežice, Cesta prvih borcev 11, 3. nadstropje.

Rok za oddajo predlogov je ponedeljek. 25. februar 2002. na sedežu Občine Brežice do 12. ure ali s 
priporočeno pošto do vključno 25. 2. 2002 (poštni žig) . Predlogi morajo biti poslani na naslov 
Občina Brežice - Oddelek za družbene dejavnosti, Cesta prvih borcev 18, 8250 Brežice.
Predlogi morajo biti oddani v zaprtih ovojnicah z oznako 
“PRIJAVA NA JAVNI RAZPIS - KULTURA - NE ODPIRAJ!”.
Na hrbtni strani mora biti naveden naziv predlagatelja, njegov sedež in poštni naslov.

Predlagatelji bodo o sprejemu ali zavrnitvi vloženega predloga obveščeni najpozneje mesec dni po 
preteku roka za oddajo ponudb.

Z izbranimi izvajalci razpisa bodo sklenjene pogodbe, vendar šele po sprejetju proračuna občine 
Brežice za leto 2002.

Predlagatelji bodo dolžni v roku 30 dni po izvedenem programu poslati vsebinsko in finančno 
poročilo o izvedbi programa! Zadnji rok za oddajo poročil o izvedenih programih bo 30.11. 2002.

župan Občine Brežice Vladislav De ržič

mali oglasi

EKIPA

Prodam Renault Laguna 1,8 RT, 
bele barve, s toniranimi stekli, 
spojlerjem, zimskimi gumami, 
letnik 96, kupljen in registriran 
leta 97. Avto ima prevoženih 
65.000 km, je garažiran, odlično 
ohranjen, od prve lastnice in vre
den ogleda. Cena 8.950 evrov. 
Pokličite 041-819-405.

Prodam Rover 416 GSI, letnik 92, 
kovinske barve. Avto je lepo 
ohranjen, ima električni paket, re
gistriran pa je do maja 2002. 
Možna je tudi menjava za manjše 
vozilo. Pokličite 041-722-672.

Prodam Škodo Felicio 1,6 LX, 
zelene barve, s prevoženimi 
17.500 km, z dodatno opremo. 
Prva registracija je bila januarja 
97, avto pa je registriran do janu
arja 2003. '
Pokličite 49-61-673.

Prodam dvosobno neopremljeno 
stanovanje v Gubčevi ulici v 
Krškem. Vselitev je možna takoj. 
Pokličite 031-503-730.

Za nedoločen čas oddam v najem 
opremljeno garsonjero v Gubčevi 
ulici v Krškem. Vselitev je možna 
takoj.
Pokličite 041-586-676.

Zelo ugodno prodamo nov lokal 
v Brežicah, velikosti 76 m2, v 
bližini blagovnice.
Pokličite 041-642-556.

Prodam psa, pasme dalmatinec, 
starega 8- mesecev, iz rodovniške 
družine.
Pokličite 031-525-072.

Prodam čistokrvne nemške ovčar
je, stare 9 tednov. Pokličite na 
številko 07-49-56-185.

m m
Jlc?:

mm Ufa 1

Prodam nov prednji levi blatnik s 
pragom in stebričkom za Zastavo 
750 ali 850 (Fičo) za 10.000 SIT, 
ter nov prednji desni blatnik za 
Zastavo (Fiat) 1300 za 5.000 SIT. 
Pokličite 031-444-563 popoldne.

Prodam starejšo hišo v centru 
Brežic, 50 metrov od tržnice, na 
parceli velikosti 800 m2. 
Pokličite 07-49-56-416.

Prodam dve leti starega kozla zp 
pleme ali zakol. Prodam tudi kos
tanjevo kolje dolžine 2 m in 2,70 
m ter belo vino muškat. Pokličite 
49-64-059 ali 041-549-101.

Prodam prašiča težkega okoli 220 
kg, hranjenega z domačo hrano, 
kalapo kostanjevo kolje ter težko 
“panf ’ žago, primemo za mizarje. 
Pokličite 49-56-009.

KANAL 2000
informativni TV kanal v občini Sevnica

v

Časopis SavaGlas - časopis za širšo posavsko deželo izdaja Radio Brežice d.o.o., Trg izgnancev 12, 8250 Brežice

Direktor: Peter Špiler
Glavna in odgovorna urednica: Lidija Kostevc 

Izhaja vsako drugo sredo. Cena izvoda je 190 tolarjev.
Naslov uredništva: Trg izgnancev 12, 8250 Brežice - telefon: 07 / 4991 250, telefax : 07 / 4991 253 - Elektronska pošta: sava.glas@radio-brezice.si

Komercialna služba: tel. št. 07 / 4991 250
Oblikovanje in računalniški prelom: Miloš Radosavljevič, Igor Tršelič - Tisk: Medijski centar Glas Slavonije d.d., Osijek, Hrvatske Republike 20

Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo.
Število tiskanih izvodov: 5.000

Na podlagi Zakona o DDV ( Ur.List RS št. 89/98 ) sodi časopis med proizvode, za katere se obračunava DDV po stopnji 8,5%.
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špranje in okenca posavcev
Sava Glas, 23.1.2002

Kamila Volčanšek: “Pri meni ni nič kar tako...”
Zato sva se za konkretno sre

čanje dogovarjali že od lanskega 
januarja. In tudi, ker intervju
jem in podobnim rečem ni poseb
no naklonjena. Dokler ne dobi 
zaupanja. S klepetom sva pričeli 
v hiši, ki jo ima neizmerno rada. 
V toplem vzdušju njenega doma 
v družbi mame Duše in moža 
Kostje Gatnika (tudi umetnika), 
kjer smo srkali dobro vino, ki je 
še požlahtnilo večer. “Rojena sem 
v Brežicah tistega lepega meseca, 
ko se prebuja narava in začnejo 
cveteti rože. Preživela sem prav
ljično otroštvo v veliki hiši z veli
ko ljudmi, ki so zame krasno skr
beli, saj sem bila edini otroček. 
Osnovno šolo in gimnazijo sem 
naredila v Brežicah. Če so bile 
čeri, so bile te tudi zaradi mene. 
Kaj vem, morda zato, ker sem bila 
drugačna. Svoj dar risanja sem 
bolj izražala v osnovni šoli, ko 
sem personificirala vse od radirk 
do solate in sem delala številne 
okraske. To risanje je bilo in je 
kot neka velika pravljica, ki sem 
jo najbrž podedovala po stricu 
Miroslavu Stumbergerju in očetu 
Vladimirju, kije skrivoma končal 
Likovno akademijo v Zagrebu.” 

Potem je slikarstvo študirala 
na ljubljanski Akademiji za likov
no umetnost in diplomirala pri 
prof. Janezu Berniku ter pri prof.

Špelci Čopičevi z nalogo o Klim- 
tu in dunajski secesiji. V Posav
skem muzeju Brežice je razstav
ljala leta 1983 in 1989, pomemb
nejše samostojne razstave pa je 
imela še v Mariboru in Celju, več
krat v Ljubljani in v Krškem leta 
1984, šteje jih nekaj čez dvajset,

sodelovala pa je tudi na številnih 
bienalih evropske ilustracije in na 
skupinskih razstavah doma in v 
tujini. Za otroke je ilustrirala pre
ko trideset knjig. Naj naštejem ne
katere: Fižolček, Ogelček in sla
mica, Sončnica na rami, Skrival
nice, Kam pelje vlak, Stara Lju
bljana, Turjaška Rozamunda, De
klica lastovic, Janko in Metka, 
Čarobna piščalka, Žabji kralj, Ce

sarjev slavec. Njeni junaki so du
hovita in prikupna pravljična bit
ja, ki so otrokom blizu, jim včasih 
celo podobna, pa vendar drugač
na od njih, skrivnostnejša, rahlo 
odmaknjena in neizmerno prav
ljično zanimiva. Sicer pa različni 
teksti zahtevajo različen pristop. 
“Najraje imam pravljice, kjer se 
lahko popolnoma predam fanta
ziji. Ob tem je treba najprej pre
gledati gore slikovnega in teks
tovnega materiala, da se seznanim 
s časom in krajem dogajanja 
zgodbe. Ko imam dovolj vtisov 
in potrebnih podatkov, jih po 
svoje predelam in vpletem v ilu
stracijo. Skratka ilustriram najprej 
za sebe in šele nato ponudim otro
ku tisto, s čimer sem sama najbolj 
zadovoljna. Za otroke seje treba 
še posebej potruditi, ker otroke 
vzgajamo.” Tako je Kamila ena 
izmed najbolj izrazitih in samo
svojih predstavnikov slovenske 
generacije, kije za svoje delo pre
jela tudi visoka priznanja.

Deset zadnjih let pa je samo 
zase in za sproščanje v risbah raz
mišljala o svetu medčloveških 
odnosov, o svetu “moški-ženska”, 
ki ga gledalcu predstavi v hudo
mušni, komični in satirični obli
ki. Mali akti so brez naslovov, 
kajti želi, da ljudje o njih razmiš
ljajo in pišejo kot vidijo. Navdu

šili so tudi Italijane, Francoze in 
Špance.

Tako kot s filigransko natan
čnostjo nastajajo Kamiline risbe, 
razmišlja tudi o življenju: "Lju
dem želim, da bi čimveč imeli, da 
bi bili srečni, ker si s takimi lahko 
potem tudi sam srečen. Več za
dovoljnih ljudi okoli nas, pa bomo 
tudi mi zadovoljni. Saj se prila
gajaš, vendar vrednote morajo 
ostati. In ne pozabiti, kolikšno 
vrednost imajo “male” lepe stvari. 
Podarjen cvet na primer. Ne 
pozabiti na človečnost in ljube
zen, občutiti veselje ob tem, ko 
narediš nekaj dobrega.”

Z možem imata bogato knjiž
nico, veliko bere od Oscarja Wil- 
dea do Roalda Dahla in posluša, 
posebna kot je, posebno glasbo 
od Les Negresses Vertes do De- 
molition Group. In veliko potuje
ta.

Ima rada ljudi. Ceni in neguje 
šolska prijateljstva ter življenje z 
mamo, Leo, Ako in Sašom. Ka
mila živi in ustvarja v Ljubljani 
kot umetnik v svobodnem pokli
cu, kjer so začele “kipeti” slike v 
olju. Ni imela in nima vzornika, 
njena dela so unikatna, kajti pravi 
“pri vsaki stvari se mora čutiti 
srce”.

N at j a Jenko Sunčič

Morda niste vedeli, zato vam sporočamo...In sicer smo iz zelo 
trdnih in uradnih virov (beri nacionalka) izvedeli, da smo bili do 
danes vsi zmotno prepričani, kdo je pisal “Štrausove valčke” in 
kdaj so bili zapisani. Resnica je namreč sledeča. Štrausovi valčki 
so se začeli pisati v letu 1968 in vsako leto je zapisan nov valček. 
Avtor le teh pa je nihče drug kot “mojster Štraus osebno”. Pozabite 
na Johanna in Josepha, tu je z nami in za nas.. .Edi Štraus - pisec 
valčkov iz Brežic!

Kar nekajkrat smo se spotaknili in se tudi namočili v velikanski 
mlaki pred Zdravstvenim domom v Brežicah. No, potem je na tem 
mestu prišlo do manjše spremembe, ko so se na prošnjo prijazno 
odzvali v komunali in pripeljali gramoz. In zdaj imamo spet spre
membo. Vsi, ki že leta in leta sanjajo o drsališču v Brežicah, ki je 
nekoč zelo davno nazaj že bilo, si lahko vsaj ob ledenih dneh nekoli
ko oddahnejo. Samo k tej isti mlaki naj stopijo in se bodo lahko po 
svoji volji drsali. Pri tem pa skromno opozorilce: "Pazite, da ne 
NADRSATE!”.

Psihiater dr.Jože Magdič, ki 
je članicam Društva kmetic 
Brežice na družabnem srečanju 
predaval o depresiji, je ženske 
opisal kot bolj realistične in bolj 
odgovorne do sprememb, ki jih 
začutijo pri sebi, kot so to 
moški. Zato v svoji ordinaciji 
tudi redko sreča moškega, ki bi 
si upal po strokovno pomoč.
Psihiater pri nas še vedno velja 
za “babjo zadevo”. S tem pred
sodkom seje srečal tudi kot član 
prvega parlamenta v samostojni Sloveniji, ko je “pokasifal” pikro 
pripombo, da so ga izvolile zgolj ženske. “No, potem sem toliko 
več vreden!” seje odrezal dr.Magdič.

no, na primer za cerkev v Bušeči vasi, 
ki bo doživela Unicefovo zaščito. 
Dekan Milan Kšela pa je ob poh
valnih besedah Občini Brežice za 
pomoč pri obnovah izpostavil, daje 
še veliko dela odprtega, zato upa in

pričakuje dobro sodelovanje tudi v 
tem letu. Ob željah za čim več miru, 
razumevanja in blagoslova so 
srečanje nadaljevali v družabnem 
vzdušju.

Suzana Vahtarič

Več miru, razumevanja 
in blagoslova

Brežice - Župan občine Brežice Vladislav Deržič je na ponovoletno srečanje povabil duhovni
ke, ki delujejo na področju brežiške občine. Gre za tradicionalno srečanje z duhovniki obeh 
nadškofij, tako mariborske kot ljubljanske. Sneg pa je nekoliko zmanjšal udeležbo.

Župan Deržič je ob tem poudaril, 
da je za nami pomembno leto, ki je 
na državni ravni obeleženo s podpi
som Vatikanskega sporazuma in 
nekaterimi zaključenimi denaciona
lizacijskimi postopki v dobro cerkve.
Na lokalnem področju je izpostavil 
številne aktivnosti po župnijah. Kot 
je še povedal, je v letu 2002 občina 
Brežice kot sofinancer podpisala pri
javo za pridobivanje sredstev na 
državni ravni za cerkev Sv. Lovren
ca na Bizeljskem in cerkev Sv. Roka 
v Brežicah. Prav tako pa naj bi še letos 
sprejeli akte o razglasitvi za kulturne 
spomenike tistih sakralnih objektov, 
ki so na seznamu Zavoda za varstvo 
naravne in kulturne dediščine, saj le 
tako lahko kandidirajo za sredstva ob
nove z naslova resornega kulturnega 
ministrstva.

Duhovniki so opozorili, daje bilo 
na kar nekaj njihovih vlog pozablje- Borna udeležba običajno dobro obiskanega srečanja

Za ohranjanje posebnosti Bohorja
Krško - Rastišče navadne ja- 

rice na Bohorju, točneje na Veli
kem Javorniku, bodo po odloku, 
katerega osnutek je sprejel tudi 
občinski svet, začasno zavarovali, 
saj je navadna jariea zaradi svoje 
redkosti potencialno ogrožena.

Gre za zelnato trajnico iz dru
žine zlatičevk. Iz stebelnega go
molja, ki pogosto leži tik pod 
površino zemlje, ob koncu zime 
poženejo 15 cm visoka stebelca, 
ki nosijo po tri ovršne liste in ru
men cvet.

Na Bohorju so navadno jarico 
poznali na Velikem Javorniku, 
kasneje so jo našli tudi na Ve
likem Koprivniku, v lanskem letu 
pa so našli še rastišči pod Debe
lim vrhom. Potencialna ogrože
nost se povečuje zaradi večjega 
števila pohodnikov, ki rastlino na
birajo ter hodijo po rastišču. Ras
tišča pa so ogrožena predvsem 
zaradi zaraščanja s smreko in jel
ko, kar spreminja osvetljenost in 
sestavo tal. Kot pravi mag. Ka
rin Gabrovšek z Ljubljanskega 
regionalnega zavoda za varstvo

naravne in kulturne dediščine, gre 
za pri nas zelo redko rastlinsko

vrsto, zato je smiselno uvesti 
ukrepe za njeno varstvo. L.P.

Navadna jariea

“Brez potu ni medu”
Sevnica - Po osmih uspešnih letih vodenja Čebelarskega društva Sevnica je Janez Levstik predsedniško funkcijo predal novoizvoljenemu 
Branku Božiču. Janez Levstik je za svoje strokovno in prizadevno dolgoletno angažiranje prejel priznanje Antona Janše druge stopnje.

Stari petčlanski upravni odbor je 
zamenjal novi sedemčlanski, saj se 
je izkazalo, da je dela za manjši up
ravni odbor preveč. Tako bo vsak član 
prevzel samostojfio vodenje ene od 
potrebnih dejavnosti. Čebelarsko

društvo je namreč od kmetijskega 
ministrstva dobilo status društva, ki 
na področju kmetijstva, veterinarst
va in prehrane deluje v javnem in
teresu. 76 članov sevniškega društva 
se za pomoč pri strokovnih nasvetih

Novi in stari predsednik, Branko Božič in Janez Levstik

in zatiranju bolezni ne obrača le drug 
na drugega temveč jim pomaga vete
rinarka Anita Vraničar Novak, ki 
ima od l.januaija letos sedež na 
novomeški enoti Nacionalnega vete
rinarskega instituta in tudi novo števil
ko mobilnega telefona ( 041/649- 
495). Na letnem zboru je čebelarje 
opozorila na nujnost zdravljenja 
vsakršne bolezni v panjih, še pose
bej pa hude gnilobe čebelje zalege, 
ki jo je potrebno zatirati po zakonu. 
Lani so se š to boleznijo spopadali 
čebelarji v sevniški in krški občini, 
medtem ko je brežiškim prizanesla.

Veterinarski inšpektor Hinko 
Maver je društvo opozoril, naj se v 
Posavju čim prej dogovorijo o skup
ni polnilnici po standardih, ki bo po
trebna za možnost prodaje sicer 
odličnega domačega meda, ko bomo 
v evropski uniji. Ta namreč zahteva 
sledljivost, kije izkazana na embalaži 
s številko obrata, kjer se je med

natočil. Kot so povedali člani, dela 
društvo tudi na tem, pospešeno pa 
bodo odkrivali nečlane, ki imajo pašo 
za svoje čebele v sevniški občini. Gre 
izključno za zdravstveni vidik, saj je 
za uspešno zatiranje hude gnilobe 
čebelje zalege potrebno medsebojno 
obveščanje in predvsem poznavanje 
bolezni. Njene spore živijo tudi do 
70 let in se raznašajo 3 km naokrog.

Ob strokovnem-delu, s katerim 
si je društvo ustvarilo ugled in do
bre čebelarje, ki za svoje izdelke 
pobirajo odličja, skrbijo še za pod
mladek. Lani so bili najuspešnejši 
boštanjski šolarji, ki delujejo v 
krožku pod mentorstvom učitelja 
Ivana Lavre - osvojili so l.mes- 
to na regijskem in na državnem 
prvenstvu. Čebelarsko društvo 
Sevnicaje krožku in mentorju po
delilo priznanje.

Branka Demovšek

Najboljše mesne dobrote
Kostanjevica na Krki - Konec prejšnjega tedna je v Kostanjevici na 

Krki v organizaciji Društva domače koline Kostanjevica potekalo ocenje
vanje domačih mesnih dobrot, ki ga je vodila sedmčlanska komisija pod 
vodstvom Franca Škrabca. Tokrat so ocenjevali pečenice, koline, kranjske 
klobase in tlačenke, prejeli pa so 63 vzorcev: 13 pečenic, 26 krvavic, 20 
mesenk in 4 tlačenke.

Ocenjevalna komisija

Komisija seje odločila, da so bili tokrat najboljši v izdelovanju pečenic 
Sandra Hribar, Andreja Hribar ter Janez Tršinar, vsi iz Kostanjevice, p11 
mesenkah Janez Tršinar iz Kostanjevice, Uroš Zorič in Alojz Zorič nil-> 
oba iz Podbočja, v izdelovanju tlačenk Stanko Švajger iz Brežic, Jt|ncZ 
Tršinar iz Kostanjevice in Vincenc Štemberger iz Šentjerneja, najboljše 
krvavice pa so po mnenju komisije izdelali Danica Hribar iz Kostanjevice. 
Vincenc Štemberger ml. iz Šentjerneja ter Marjan Kuhar iz Ljubljane- 
Ocenjevanje mesnih dobrot bo potekalo tudi konec marca ali v začetku apnia- 
ko bodo ocenjevali klobase in salame. L.P.
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